

## ယောက်ျားအာဇာနည်

ယောက်ျားအာဇာနည်မျိုးသည် ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက် နိုင်ခဲ့၏။ ထိုယောက်ျားအာဇာနည်မျိုးသည် ခပ်သိမ်း သော အရပ်ဒေသ၊ ခပ်သိမ်းသော အမျိုးအနွယ်တို့၌ မဖြစ်ထွန်းနိုင်၊ ပညာရှိသော အာဇာနည်ယောက်ျားမျိုး သည် အကြင်အမျိုးအနွယ်၌ ဖြစ်၏။ ထိုအမျိုးအနွယ် သည် ချမ်းသာခြင်းသို့ ရောက်၏။

ဗုဒ္ဓဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၉၃)

# (၇၂) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်း၏သမီး နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်တို့ တက်ရောက်ပါရမည်



ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉

၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ အာဇာနည်ဗိမာန်၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော် သမ္မတဦးဝင်းမြင့်နှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်း၏ သမီးဖြစ်သူ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်တို့ တက်ရောက်ပါရမည်။

### တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ ၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ကျင်းပရေး ဗဟိုကော်မတီနာယက ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ ပြည်ထောင်စု တရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ် မျိုးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းအောင်(ခ) ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ ကျင်းပရေးဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ ကျင်းပရေး ဗဟိုကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ တပ်မတော် အရာရှိကြီး များ၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များ၊

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ၂



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ အမျိုးသား လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ် ဝိုင်းချုပ်မျိုးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်း နှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဂူဗိမာန်၌ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ လွှမ်းမိုးသည့် ခေတ်မီ အလေးပြုကြစဉ်။



ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်း၏ သမီးဖြစ်သူ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဝိုင်းချုပ် အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဂူဗိမာန်၌ လွှမ်းမိုးသည့် ခေတ်မီအလေးပြုကြစဉ်။



**Best Corporate & Investment Bank**  
2019 (Asia Money)  
Contact Center : 01-231 777 0

# မြေးမုဲ

## ခေတ်ကိုကျော်လွှား လူငယ်အင်အား

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ခေတ်နှင့်အညီ ရင်ပေါင်တန်းလိုက်ပါနိုင်ရေး၊ ကမ္ဘာ့ယဉ်ကျေးမှုစီးကြောင်းတွင် အရှိန်အဟုန်မပျက် သွက်လက် ထက်မြက်စွာ ဖြတ်သန်းနိုင်ရေး၊ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံ တည်ဆောက်ရေးတို့တွင် လူငယ်လူရွယ်များ၏ ကိုယ်စွမ်းကိုယ်စနင့် စွမ်းပကားများ အထူးလိုအပ်ပါသည်။

ဇူလိုင်လ ၁၇ ရက်နေ့က Yangon Innovation Centre (ရန်ကုန်ဆန်းသစ်ဖန်တီးမှုဗဟိုဌာန) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က “စတုတ္ထမြောက် စက်မှုခေတ် (Industry 4.0) ပဲဖြစ်ဖြစ်၊ ဘယ်ခေတ် ဘယ်ကာလမှာပဲဖြစ်ဖြစ် အဓိကအရေးအကြီးဆုံးက ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ လူသားအရင်းအမြစ်ဖြစ်တဲ့ ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်သူလူထုတွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ လူကြီး၊ လူငယ်မရွေး နိုင်ငံသားတိုင်း တန်ဖိုးရှိပါတယ်။ လူသားအဓိကဖြစ်တဲ့အတွက် ကျွန်ုပ်တို့ ကြိုးစားကြဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။ စတုတ္ထမြောက် စက်မှုခေတ်အပြင် နောင်လာမယ့် ပဉ္စမမြောက်၊ ဆဋ္ဌမမြောက်တွေကို ကူးပြောင်းရာမှာတော့ ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ လူငယ်တွေရဲ့ အင်အားက အဓိကဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

မျက်မှောက်ကာလ မြန်မာနိုင်ငံ၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် နိုင်ငံ တကာအလယ်တွင် နောက်ကျနေသည်ဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ နှစ်ပေါင်း များစွာ မငြိမ်းချမ်းခြင်းသည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနောက်ကျခြင်း၏ အကြောင်းတစ်ချက်ဖြစ်သည်။ သို့သော် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ အထူး သဖြင့် လူငယ်လူရွယ်၏ စွမ်းပကားများကို အစွမ်းကုန်ထုတ်သုံးပြီး ညီညီ ညွတ်ညွတ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြလျှင် နိုင်ငံ၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမှာ နောက်မကျသေးဟု ဆိုနိုင်ပါသည်။

မကြာသေးမီနှစ်များအတွင်းက မြန်မာနိုင်ငံ နည်းပညာတက္ကသိုလ်မှ ကျောင်းသားတစ်စုသည် မလေးရှားနိုင်ငံတွင်ကျင်းပသည့် ASEAN Makerthon ပြိုင်ပွဲတွင် ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းနိုင်ငံကြီးဖြစ်သည့် တရုတ်နိုင်ငံမှ ကျောင်းသားများနှင့်အပြိုင် ဒုတိယဆုရရှိခဲ့သည်။ ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံ ကိုယ်စားပြု ကျောင်းသားအဖွဲ့သည် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့စက်မှု စိန်ခေါ်မှု ပြိုင်ပွဲတွင် အဆင့်(၆)ရရှိခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံလူငယ်များမှာ တီထွင်ဖန်တီး နိုင်စွမ်းရှိနေသည်။

ယနေ့အချိန်အခါတွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း သတင်းအချက်အလက် နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာများ အလွန်မြင့်မားတိုးတက်လျက်ရှိရာ မိုဘိုင်းဆက်သွယ်လွှမ်းခြုံနိုင်မှုတွင် နည်းပညာများ၊ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုများ အချိန်တိုအတွင်း ခုန်ပျံကျော်လွှား တိုးတက်မြင့်မားလာသည်ကို တွေ့ရ သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျသော်လည်း တိုးတက် နေသည့်နိုင်ငံများကို လေ့လာပြီး အားနည်းချက်၊ အားသာချက်၊ လိုအပ် ချက်များကို ဟန်ချက်ညီညီဖြည့်ဆည်းကာ ရှေ့သို့အလျင်အမြန် တက်လှမ်းနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းရမည်ဖြစ်သည်။

ထိုသို့ကြိုးပမ်းရာတွင် တိုးတက်ပြောင်းလဲဆန်းသစ်နေသည့် ကမ္ဘာကြီးနှင့် လိုက်လျောညီထွေ ရပ်တည်နိုင်စွမ်းရှိရန်အတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ပညာရေးစနစ်ကို အဆင့်မြှင့်တင် စတင် အကောင်အထည်ဖော်နေပြီဖြစ်သည်။ ဆက်လက်၍ အသက်မွေးဝမ်း ကျောင်းလေ့ကျင့်ရေးစနစ်ကို ခေတ်မီအောင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တစ်ဆက်တည်းတွင် နည်းပညာနှင့် တီထွင် ဆန်းသစ်မှုကဏ္ဍကို အားပေးမြှင့်တင်ရမည်ဖြစ်သည်။

ယခုအခါ မြန်မာနိုင်ငံမှ လူငယ်လူရွယ်များအတွက် နည်းပညာနှင့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုကို အားပေးမြှင့်တင်နိုင်ရန် Yangon Innovation Centre (ရန်ကုန်ဆန်းသစ်ဖန်တီးမှုဗဟိုဌာန) ကို အခြားနိုင်ငံများနည်းတူ ဖွင့်လှစ်ပေးလိုက်နိုင်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ကိုယ်စွမ်းကိုယ်စရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှ လူငယ်လူရွယ်များအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပံ့ပိုးကူညီပေးမှုများကို ရယူပြီး နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးအောင် ကြိုးပမ်းစွမ်းဆောင်နိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည် ပါသည်။ ။

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း အာရှနှင့် ပစိဖိတ်ဒေသအဆင့် စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍနှင့် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲထိန်းသိမ်းခြင်း ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ခြင်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၉  
သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း သည် ဇူလိုင် ၁၇ ရက်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့၊ Royal Orchid Sheraton Hotel ၌ အာရှနှင့် ပစိဖိတ်ဒေသ ကုလသမဂ္ဂစားနပ် ရိက္ခာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ရုံးမှ ဦးဆောင်ကျင်းပသည့် အာရှနှင့် ပစိဖိတ်ဒေသအဆင့် စိုက်ပျိုးရေး ကဏ္ဍနှင့် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲ ပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုင်ရာ အစည်း အဝေးသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။



### လေ့လာတွေ့ရှိချက်များ

အစည်းအဝေးဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား တွင် ကုလသမဂ္ဂစားနပ်ရိက္ခာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့၊ ကုလသမဂ္ဂ ဇီဝမျိုးစုံ မျိုးကွဲများ ထိန်းသိမ်းခြင်းဆိုင်ရာ အတွင်းရေးမှူးရုံးနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ သယံဇာတနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများက အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာ သူများအား ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား များပြောကြားခဲ့ပြီး အစည်းအဝေး ကျင်းပရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များ၊ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးနှင့် ငတ်မွတ် ခေါင်းပါးမှုလျော့ချရေးတို့ ဆောင်ရွက် ရာတွင် စိုက်ပျိုးရေးထုတ်ကုန်များ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင် ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲ များ၊ ဂေဟစနစ်များ ရှင်သန်တည်ရှိမှု တို့၏အရေးပါမှုဆိုင်ရာ အချက်အလက် များနှင့် လေ့လာတွေ့ရှိချက်များအား ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ကြသည်။

အပါအဝင် ရေရှည်အသုံးချနိုင်ရေး များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံအဆင့် မူဝါဒ များ၊ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများထိန်းသိမ်း ခြင်းဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာနှင့် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ် များ၊ လက်တွေ့ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ တွေ့ကြုံရသည့် လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ များနှင့် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များအား ဆွေးနွေးတင်ပြ သည့် High-Level Segment အား ဆက်လက်ကျင်းပရာ မြန်မာ နိုင်ငံ၊ ဘူတန်နိုင်ငံ၊ ကမ္ဘောဒီးယား နိုင်ငံနှင့် အီရန်နိုင်ငံတို့မှ ဝန်ကြီး အဆင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ ပါဝင် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

High-Level Segment ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး က မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး ကဏ္ဍတွင် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်းများ ပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကုလသမဂ္ဂ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲဆိုင်ရာ သဘောတူညီ ချက်ပါ ရေရှည်မဟာဗျူဟာစီမံချက် များနှင့်အညီ လိုက်ပါဆောင်ရွက်

လျက်ရှိကြောင်း၊ ဂေဟစနစ်များ ထိန်းသိမ်း ကာကွယ်ရန်အတွက် သဘာဝနယ်မြေများ တည်ထောင် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်းကို သစ်တော ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး လက်ရှိအချိန်တွင် နိုင်ငံ၏ ၅ ဒသမ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းကို သဘာဝ နယ်မြေများအဖြစ် သတ်မှတ် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်နိုင်ပြီး ရေရှည် တွင် နိုင်ငံ၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု လျော့နည်း သက်သာစေရေးနှင့် ဂေဟစနစ် ဝန်ဆောင်မှုများ ရေရှည်ရရှိခံစားနိုင် ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ သစ်တော များ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ဇီဝ မျိုးစုံမျိုးကွဲများ၏ နေရင်းဒေသများ ပြန်လည် ထူထောင်ရေးအတွက် နှစ် ၂၀ စီမံကိန်းများ ရေးဆွဲအကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ နိုင်ငံအလိုက်ဆောင်ရွက်မှု များအပြင် နိုင်ငံတကာပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများလည်း လိုအပ် ကြောင်း၊ UN CBD ၏ Post

2020 Global Biodiversity Framework အပေါ် ခိုင်မာသည့် လုပ်ငန်းစီမံချက်များ ရေးဆွဲဆောင် ရွက်ခြင်းဖြင့် ဒေသတွင်းရှိ ဇီဝမျိုးစိတ် များ၊ မျိုးကွဲများ ထိန်းသိမ်းနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင် ခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် အခြေအနေကောင်းများ ဖန်တီးပေး နိုင်ခြင်း၊ အတွေ့အကြုံများမျှဝေခြင်း၊ နည်းပညာနှင့် ဗဟုသုတများ ဖြန့်ဖြူး ပေးခြင်းတို့ဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍတွင် ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများ ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်မှုကို ပိုမိုတိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။  
အဆိုပါအစည်းအဝေးကို ဇူလိုင် ၁၇ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ သုံးရက်ကြာ ကျင်းပခဲ့ပြီး စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်း၊ ဂေဟစနစ်နှင့် ဇီဝမျိုးစုံ မျိုးကွဲများ ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်နိုင် ရေးအတွက် ကဏ္ဍအသီးသီးမှ ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

## ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၌ အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကား အချိန်တိုအတွင်း တတ်မြောက်နိုင်ရေး ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၉  
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနတွင် လူငယ်များ



အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများ တတ်မြောက်ကာ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်ရည်ရွယ်၍ အင်္ဂလိပ်၊ ဂျပန်၊ ကိုရီးယားဘာသာစကား သင်တန်းများ၊ ဆွေးနွေးပွဲများနှင့် ပြုပြင်ပွဲများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားသင်တန်းတွင် တက်ရောက်နေကြသည့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ အချိန်တိုအတွင်း သင်ယူတတ်မြောက်ကာ ထိရောက်သော သင်ကြားမှုသင်ယူမှုစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနရှိ သင်တန်း ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် နေပြည်တော် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးက အမှာစကားပြောကြားပြီး JEK ပညာ ဒါနဘာသာစကားသင်တန်းမှ နည်းပြအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးတေဇာထွန်း (ဟိုတယ်/ခရီး)မှ မိမိတို့သင်တန်းတွင် တက်ရောက်နေသော သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအတွက် လက်တွေ့ဘဝတွင် အမှန်တကယ်အသုံးချနိုင်သည့် အထိ အကျိုးရှိထိရောက်သောသင်တန်းတစ်ခုအဖြစ် ဆောင်ရွက်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာသည့် JEK ဘာသာစကားသင်တန်းမှ ဆရာ ဆရာမများက အားနည်းချက်၊ အားသာချက်များကို အကြံပြုဆွေးနွေးပေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
စိုးမိုး(ပြန်/ဆက်)

MYANMAR Digital News Presented by NPE www.mdn.gov.mm

စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးဝင်းရွှေ  
စာတည်းမှူး - ဦးဝင်းနိုင်  
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအောင်စိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း  
သတင်းထောက်မှူး - ဦးမြင့်စိုး  
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်  
အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးတိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး  
အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးကိုမင်း၊ ဒေါ်ခန်းယဉ်ဥ၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဦးအေးမင်းသူ  
စာတံပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း

★ ရှေ့မှ

၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ကျင်းပရေးဗဟိုကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ မိသားစုဝင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက် ကြသည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံ

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်၊ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏သမီးဖြစ်သူ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင် ဆန်းစုကြည်၊ ဗဟိုကော်မတီနာယက ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးနှင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်တို့သည် အာဇာနည်ဗိမာန်နားနေ ဆောင်ခန်းမ၌ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ မိသားစုဝင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်သည်။

မေတ္တာပို့သအမျှပေးဝေ

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်၊ ဗဟိုကော်မတီနာယက ဒုတိယ သမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ အမျိုးသား လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်း ထွန်းဦး၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းအောင်(ခ)ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊



ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ သမီးဖြစ်သူ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် လွမ်းသူ့ပန်းခြင်းချကာ ကန်တော့စဉ်။



ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ သားဖြစ်သူ ဦးအောင်ဆန်းဦးကိုယ်စား တူတော်စပ်သူ ဦးရဲအောင်သန်း လွမ်းသူ့ပန်းခွေ ချစဉ်။



သခင်မြ ဂူဗိမာန်၌ သခင်မြ၏ မိသားစုများ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချ ကန်တော့စဉ်။



ဒီးဒုတ်ဦးဘချို ဂူဗိမာန်၌ ဒီးဒုတ်ဦးဘချို၏ မိသားစုများ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချစဉ်။



ဦးဘဝင်း ဂူဗိမာန်၌ ဦးဘဝင်း၏ မိသားစုများ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချ ကန်တော့စဉ်။

အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး များသည် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဂူဗိမာန်၌ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ လွမ်းသူ့ပန်းခွေကိုချ၍ အလေးပြုကြပြီး နှစ်မိနစ်ငြိမ်သက်စွာဖြင့် မေတ္တာပို့သ အမျှပေးဝေကြသည်။  
ယင်းအချိန်တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အလံကို ဝမ်းနည်း ခြင်း အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တိုင်ဝက်သို့ လျှောချလွှင့်ထူပြီး ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့ဝင် များက သေနတ်မြောက်၍လည်းကောင်း၊ စစ်ဓရာအဖွဲ့က ကျဆုံးရဲဘော်

အလေးပြုခရာမှတ်၍လည်းကောင်း အလေးပြုကြသည်။  
**ဂါရဝပြုမေတ္တာပို့**  
ထို့နောက် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏သားဖြစ်သူ ဦးအောင်ဆန်းဦးကိုယ်စား တူတော်စပ်သူ ဦးရဲအောင်သန်း၊ သမီးဖြစ်သူ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အပါအဝင် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ မိသားစုဝင်များက အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဂူဗိမာန်၌ လွမ်းသူ့ ပန်းခွေနှင့်ပန်းခြင်းများချကာ အလေးပြုကြပြီး ဂါရဝပြုမေတ္တာပို့သအမျှပေး

ဝေကြသည်။  
ယင်းနောက် ဗဟိုကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စား လှယ်များက ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ အထိမ်းအမှတ်ဂူဗိမာန်၌ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချအလေးပြုကြသည်။  
**စာမျက်နှာ ၄ သို့** ☆

ပြည်တွင်းရေးရာ

★ စာမျက်နှာ ၃ မှ

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးကော်မတီ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး၊ မြန်မာနိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံး၊ မြန်မာနိုင်ငံသဘာဝပညာရှင်များအစည်းအရုံး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ပန်းချီ၊ ပန်းပု အစည်းအရုံး(ဗဟို)၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာပေ ထုတ်ဝေသူနှင့် ဖြန့်ချိသူများအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေး ဆရာအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းစာဆရာအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းတို့အပါအဝင် လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များက ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင် ကြီးများ၏ အထိမ်းအမှတ်ဂူပိမာန်သို့ လွှမ်းသူ့ပန်းခွေချ အလေးပြုကြသည်။

အလေးပြုကြသည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသံရုံးများ၊ ဥရောပသမဂ္ဂနှင့် ကုလသမဂ္ဂ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်း များမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များက ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ အထိမ်းအမှတ်ဂူပိမာန် သို့ လွှမ်းသူ့ပန်းခွေချ အလေးပြုကြသည်။

ယင်းနောက် ၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ပြည်သူ့လူထုများက ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ကျေးဇူးတရားကို အောက်မေ့သတိရခြင်းအားဖြင့် အာဇာနည်ပိမာန်သို့ တစ်ခဲနက် လာရောက်ဂါရဝပြုကြသည်။

စာမျက်နှာ ၅ သို့ ★

မှိုင်းပွန်စော်ဘွားကြီး စဝ်စံထွန်းဂူပိမာန်၌ မှိုင်းပွန်စော်ဘွားကြီး စဝ်စံထွန်း၏ မိသားစုများ လွှမ်းသူ့ပန်းခွေချ ကန်တော့စဉ်။



မန်းဘခိုင်ဂူပိမာန်၌ မန်းဘခိုင်၏ မိသားစုများ လွှမ်းသူ့ပန်းခွေချ ဂါရဝပြုစဉ်။



မန်းဘခိုင်ဂူပိမာန်၌ မန်းဘခိုင်၏ မိသားစုများ လွှမ်းသူ့ပန်းခွေချ ကန်တော့စဉ်။



ဦးရာဇော်ဂူပိမာန်၌ ဦးရာဇော်၏ မိသားစုများ လွှမ်းသူ့ပန်းခွေချ ဂါရဝပြုစဉ်။



ဦးအုန်းမောင်ဂူပိမာန်၌ ဦးအုန်းမောင်၏ မိသားစုများ လွှမ်းသူ့ပန်းခွေချ ကန်တော့စဉ်။



ရဲဘော်ကိုထွေး ဂူပိမာန်၌ ရဲဘော်ကိုထွေး၏ မိသားစုများ လွှမ်းသူ့ပန်းခွေချ ကန်တော့စဉ်။



အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဂူပိမာန်၌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ လွှမ်းသူ့ပန်းခွေချ အလေးပြု ကြစဉ်။



အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဂူဝိမာန်၌ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ လွှမ်းသူးပန်းခွေချ အလေးပြုကြစဉ်။



အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဂူဝိမာန်၌ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးကော်မတီဝင်များ လွှမ်းသူးပန်းခွေချ အလေးပြုကြစဉ်။



အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဂူဝိမာန်၌ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများ လွှမ်းသူးပန်းခွေချ အလေးပြုကြစဉ်။



လည်းကောင်း တက်ရောက်ရိပ်တန်းပြီးနောက် နှစ်ပေါင်း (၅၀)ကျော်အကြာတွင် ယခုနိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် တက်ရောက်ရိပ်တန်းခြင်းဖြစ်သည်။ သတင်းစဉ် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့်ပြည်သူများ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဂူဝိမာန်၌ အလေးပြုကြစဉ်။

★ စာမျက်နှာ ၄ မှ အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီ အစိုးရခေတ် ၁၉၅၈ ခုနှစ်တွင် စတင်ကျင်းပခဲ့ရာ ထိုစဉ်က နိုင်ငံတော်သမ္မတ မန်းဝင်းမောင်က လည်းကောင်း၊ တော်လှန်ရေးကောင်စီအစိုးရခေတ် ၁၉၆၃ ခုနှစ်တွင် တော်လှန်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးနေဝင်းက

လည်းကောင်း တက်ရောက်ရိပ်တန်းပြီးနောက် နှစ်ပေါင်း (၅၀)ကျော်အကြာတွင် ယခုနိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် တက်ရောက်ရိပ်တန်းခြင်းဖြစ်သည်။ သတင်းစဉ် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့်ပြည်သူများ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ ဂူဝိမာန်၌ အလေးပြုကြစဉ်။

# (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနား NLD ဌာနချုပ်၌ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉ တိုင်းပြည်အတွက် အသက်ပေးစွန့်လွှတ်ခဲ့ကြသော ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ကျေးဇူးတရားကို အောက်မေ့သတိရရန်ပြုသောအားဖြင့် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ပဟန်းမြို့နယ်ရှိ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်(ဗဟိုဌာနချုပ်)၌ ကျင်းပသည်။  
**ဂါရဝပြု**  
ရှေးဦးစွာ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်(ဗဟိုဌာနချုပ်)ရှေ့၌ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျဆုံးချိန် နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်တွင် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများသည် ငြိမ်သက်၍ ဂါရဝပြုကြသည်။  
ထို့နောက် အခမ်းအနားကိုစတင်ရာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အလံအား အလေးပြုပြီး ကျဆုံးလေပြီးသော ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား အလေးပြုခြင်း၊ ဒီမိုကရေစီ

အရေးတော်ပုံအဆင့်ဆင့်တွင် ကျဆုံးသွားခဲ့ရသော ရဟန်းရှင်လူ၊ ကျောင်းသား၊ ပြည်သူတို့အား ဝမ်းနည်းခြင်းအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ရှစ်စက္ကန့်ငြိမ်သက်ခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်ကြသည်။  
**အာဇာနည်နေ့ကြေညာချက်အား ဖတ်ကြား**  
ယင်းနောက် သဘာပတိ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင် ဦးညွှတ်ဝင်းက အဖွဲ့အမှတ်စကားပြောကြားပြီး ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာမျိုးညွန့်က (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ကြေညာချက်အား ဖတ်ကြားကာ အခမ်းအနားသို့ ပေးလှူသောသဝဏ်လွှာများကို မှတ်တမ်းတင်သည်။  
အခမ်းအနားသို့ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ထွန်း၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံတမန်များ၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



ယနေ့ကျင်းပသည့်အခမ်းအနားတွင် အမျိုးသား ကြေညာချက်တစ်စောင်ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း သိရအောင်အဖွဲ့ချုပ်အနေဖြင့် အချက် ၆ ချက်ပါသော သတင်းနှင့် ဓာတ်ပုံ- ဇော်ကြီး

❖ ကျောစုံမှ ထို့ပြင် ပြတိုက်၏ အောက်ထပ်စည်းခန်းမကိုလည်း ဓာတ်ပုံမှတ်တမ်းများထဲကအတိုင်း ပြင်ဆင်မှုများပြုလုပ်ပြီး ခင်းကျင်းပြသထားကာ ပြတိုက်အပေါ်ထပ်ရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ အိမ်ခန်းဆောင်တွင်လည်း ယခင်ပြသထားသည့် ပစ္စည်းများအပြင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်း ၂၃ မျိုးကို ထပ်မံတိုးချဲ့ပြသထားသည်။  
အလားတူ ရန်ကုန်မြို့၊ ကန်တော်ကြီးပတ်လမ်း ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပန်းခြံရှိ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်တွင် ယနေ့နံနက် ၆ နာရီ

ကျော်မှစတင်၍ ရဟန်းရှင်လူ ပြည်သူများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများက ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများကို အောက်မေ့သတိရသောအားဖြင့် ဂါရဝပြုခြင်း၊ လွှမ်းသူးပန်းခွေချခြင်းတို့ ပြုလုပ်ကြသည်။  
ထို့အတူ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျဆုံးခဲ့သော သိမ်ဖြူလမ်းရှိ အတွင်းဝန်ရုံးဟောင်းတွင်လည်းကောင်း၊ အာဇာနည်ဗိမာန်တွင်လည်းကောင်း၊ မြို့နယ်များရှိ ပန်းခြံများတွင်လည်းကောင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း

ကြေးရုပ်တုများတွင် လည်းကောင်း၊ လာရောက် ဂါရဝပြုသူ၊ လေ့လာသူများဖြင့် များပြားခဲ့သည့်အပြင် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် လူစည်ကားရာနေရာများတွင် ပြည်သူများ စုဝေးကာ စတုဒိသာကျွေးမွေးလှူဒါန်းမှုများလည်း ပြုလုပ်ကြသည်။  
အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျဆုံးချိန်ဖြစ်သည့် နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်တွင် လမ်းမကြီးများပေါ်သွားလာနေသည့် ဖော်တော်ယာဉ်များ၊ ပြည်သူများအနေဖြင့် ရပ်တန့်၍ ကားဟွန်းသံရှည် တီးခြင်းများနှင့် အတူ ဦးညွှတ်ဂါရဝပြုမှုများ ဆောင်ရွက်ကြသည်။  
ယနေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အာဇာနည် ဗိမာန်၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက် (ရန်ကုန်)၊ အတွင်းဝန်ရုံးဟောင်း စသည့်နေရာများ၌ ဂါရဝပြုလေ့လာကြသော ပြည်သူစုစုပေါင်း ခုနစ်သောင်းကျော်ရှိကြောင်း သိရပြီး အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားများကို အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျဆုံးခဲ့သည့် ရန်ကုန်မြို့အပါအဝင် နိုင်ငံတစ်ဝန်း အထူးအလေးထား ကျင်းပခဲ့သည်။  
သတင်း- ဇော်ကြီး၊ ဓာတ်ပုံ- ဇေဇော်

**ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ**  
နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၉  
ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် တောင်ပိုင်းတို့တွင် မုတ်သုံလေအားကောင်းနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် မုတ်သုံလေ အားအနည်းငယ်မှ အားအသင့်အတင့် ရှိနေသည်။  
မိုး/လေ

ပြည်တွင်းရေးရာ

# နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား ရည်စူး၍ နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်း



တောင်စွန်းဆရာတော် အရှင်ဝိရိယ (ဓမ္မဘေရီ)ထံမှ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ(ငြိမ်း) ဦးထင်ကျော်နှင့်ဇနီး၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်နှင့် ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြစဉ်။

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ် တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်း အမှတ်(၅၄) နေအိမ်၌ ဖခင်ဖြစ်သူ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား ရည်စူး၍ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

**ဆရာတော်၊ သံဃာတော် ၁၅ ပါး ကြွရောက်ချီးမြှင့်**  
အဆိုပါ ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲသို့ တောင်စွန်းဆရာတော် အရှင်ဝိရိယ (ဓမ္မဘေရီ) အမှူးပြုသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော် ၁၅ ပါး ကြွရောက်ချီးမြှင့်တော်မူကြပြီး နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ(ငြိမ်း)

ဦးထင်ကျော်နှင့်ဇနီး၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့် ဇနီး၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်နှင့် ဇနီး၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းနှင့်ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေနှင့်ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသူနှင့်ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းနှင့် ဇနီး၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်နာယက ဦးတင်ဦးနှင့်ဇနီး၊ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများ တက်ရောက်ကြသည်။  
ရှေးဦးစွာ တောင်စွန်းဆရာတော် အရှင်ဝိရိယ (ဓမ္မဘေရီ)ထံမှ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်ဇနီး၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ(ငြိမ်း)နှင့်ဇနီး၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ

ပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

**ရေစက်သွန်းလောင်း အမျှပေးဝေ**  
ထို့နောက် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား ရည်စူး၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်ဇနီး၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ(ငြိမ်း)နှင့်ဇနီး၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ပရိသတ်များက ရေစက်သွန်းလောင်းအမျှပေးဝေကြကာ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

သတင်းစဉ်

# အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား ရည်စူး၍ ရန်ကုန်မြို့တော်ခန်းမ၌ နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉

(၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား ရည်စူး၍ နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ မြို့တော်ခန်းမ ပထမထပ်ရံ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

**တက်ရောက်**  
အခမ်းအနားသို့ (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနား ကျင်းပရေးဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုနှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ (မြို့တော်ဝန်)နှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ ဌာနမှူးများ၊ ၎င်းတို့၏ ဇနီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ NGO အဖွဲ့များ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်သံယမဟာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မန္တလေးမြို့ ဗန်းမော်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော် အဘိဓဇမဟာရဋ္ဌဂုရု အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တကုမာရာဘိဝံသထံမှ ဧည့်ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ ရွတ်ပွားသရဇ္ဈာယ်တော်မူသည့် ပရိတ်တရားတော်များကို နာယူကြကာ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား သင်္ကန်းအစရှိသည့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

**အနုမောဒနာတရား နာယူ**  
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သံယမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် သန်လျင် မင်းကျောင်းဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မ



ဇောတိကဇေ ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသထံမှ အနုမောဒနာတရား နာယူကြပြီး သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ (အပေါ်ပုံ) လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက် ရေစက်သွန်းလောင်း အမျှပေးဝေကာ ဆရာတော်

သတင်းစဉ်

**ရောဝတီမြစ်ရေ အခြေအနေ** ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ရောဝတီမြစ်ရေသည် သပိတ်ကျင်းမြို့တွင် နှစ်ပေခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး လက်ရှိရေမှတ်မှ နောက်တစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့်ကျဆင်းနိုင်ကာ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

မိုး/လေ

# အာဇာနည်ဆိုတာ ဘာလဲ၊ ဘာဖြစ်လို့ အာဇာနည်နေကျင်းပရသလဲဆိုတာ လူတိုင်း လူတိုင်း ကိုယ့်ဘာသာ စဉ်းစားရမယ့်ကိစ္စဖြစ်ပါတယ်

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်

တွေ့ဆုံမေးမြန်း မျိုးမြင့်၊ ဝင်းဝင်းမော်  
ဓာတ်ပုံ - ဇော်မင်းလတ်၊ ရဲထွဋ်

၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားက မြန်မာ့သမိုင်းမော်ကွန်းတွင် ကမည်းတင်ရေးထိုးရမည်ဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်အခမ်းအနားတွင် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများကို နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ကိုယ်တိုင် တက်ရောက်ပါရမည်ဖြစ်သည်။

ဤသည်မှာ အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားသို့ ပါလီမန်အစိုးရခေတ် ၁၉၅၈၊ ၁၉၅၉၊ ၁၉၆၀ ခုနှစ်များတွင် ထိုစဉ်က နိုင်ငံတော်သမ္မတ မန်းဝင်းမောင်နှင့် တော်လှန်ရေးကောင်စီခေတ် ၁၉၆၃ ခုနှစ်တွင် တော်လှန်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးနေဝင်းတို့ တက်ရောက်ပါရမည်ဖြစ်ပြီး နှစ်ပေါင်း ၅၀ ကျော်အကြာတွင် ယခုနိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် တက်ရောက် ပါရမည်ဖြစ်သည်။



နိုင်ငံတော် သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို

သို့ဖြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၂) ကြိမ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက် ပါရမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်၊ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏သမီးဖြစ်သူ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုတို့၏ အာဇာနည်နေ့ အမှတ်တရစကားများကို ဖော်ပြလိုက်ရပါ သည်။

### နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်

အာဇာနည်မိသားစုဝင်တွေကို အခုလို တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်ခွင့်ရတာ ဂုဏ်ယူပါတယ်။ အာဇာနည်မိသားစုဝင်တွေ အားလုံးလည်း ကျန်းမာချမ်းသာပါစေလို့ အမြဲဆုတောင်း မေတ္တာပို့သလျက်ရှိပါတယ်။

### နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်

#### ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်

အာဇာနည်နေ့ဆိုတာ နှစ်တိုင်းနှစ်တိုင်း ဖြစ်တဲ့ ကိစ္စပဲ။ အားလုံးဟာ ကိုယ့်အတွေးနဲ့ ကိုယ်ပဲရှိရမှာပေါ့။ ဘယ်လိုတွေးရမယ်၊ ဘယ်လိုစိတ်ထားရမယ်ဆိုတာ ဘယ်သူကမှ ညွှန်ကြားလို့မရဘူး။ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ဆုံးဖြတ်ရမှာပဲ။ အာဇာနည်ဆိုတာ ဘာလဲ၊ ဘာဖြစ်လို့ အာဇာနည်နေ့ ကျင်းပရသလဲ ဆိုတာ လူတိုင်းလူတိုင်း ကိုယ့်ဘာသာ စဉ်းစား ရမယ့် ကိစ္စဖြစ်ပါတယ်။

### တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်

ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အမျိုးသားခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ဦးဆောင်တဲ့ နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်တွေကတော့ တိုင်းပြည် လွတ်လပ်ရေးရအောင် ပထမဦးစားပေး

ဆောင်ရွက်ခဲ့တယ်။ ဒုတိယကတော့ တိုင်းပြည်တိုးတက်အောင် လုပ်ကြမယ်ဆိုတဲ့ စိတ်ပါ။ သူများနိုင်ငံတွေနဲ့ တန်းတူရပေါင် တန်းနိုင်အောင်လုပ်ဖို့ပါ။ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်ကို စည်းနမ်းနဲ့ စနစ်တကျ ဆက်လက်တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ဖို့ ကျွန်တော်တို့အားလုံး လုပ်ကြဖို့ ရှိတယ်ဆိုတာ ကျွန်တော်ပြောချင်ပါတယ်။

### (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနား ကျင်းပရေးပုဂ္ဂိုလ်တို့ကတော့ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို

၂၀၁၉ ခုနှစ် မေလ ၁၀ ရက်နေ့ကစပြီး တော့ ဝိယက်နမ်နိုင်ငံကို ချစ်ကြည်ရေးခရီး သွားခဲ့ကြတယ်။ အဲဒီခရီးကို သမ္မတကြီး ဦးဆောင်တာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်လည်း အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်နဲ့ ပါသွားပါတယ်။ ဝိယက်နမ် အစိုးရစိတ်တာကတော့ ဝိယက်နမ် ဟန္တိုင်းမြို့ မှာကျင်းပတဲ့ (၁၆)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓ ညီလာခံကို ဖိတ်တာဖြစ်ပါတယ်။ တစ်နည်း အားဖြင့် ကဆုန်လပြည့်ဗုဒ္ဓနေ့အခမ်းအနားကို ကမ္ဘာ့နိုင်ငံပေါင်း ၃၀ ကျော်ကို ဖိတ်ကြား ပြီးတော့ ကျင်းပတဲ့ ခမ်းနားကြီးကျယ်တဲ့ အစည်းအဝေးဖြစ်ပါတယ်။ ဟန္တိုင်းမှာ ၅ ရက် လောက် နေထိုင်တဲ့အခါမှာ ဝိယက်နမ် ခေါင်းဆောင်ကြီး ဟိုချီမင်းရဲ့ ဂုဏ်ဇာနည်ကိုလည်း သမ္မတကြီးနဲ့အတူ သွားရောက်လေ့လာခဲ့ရ ပါတယ်။ နေ့စဉ် လေ့လာရေးထွက်တဲ့အခါ တိုင်း ဝိယက်နမ်ခေါင်းဆောင်ကြီး ဟိုချီမင်းရဲ့ ဂုဏ်ဇာနည်နဲ့ အဲဒီအစိုးရရဲ့ဌာနရှိတဲ့ ရပ်ကွက်ကို ကားကဖြတ်ပြီးစီးနေရတော့ တစ်နေ့အသွား အပြန် နှစ်ခေါက် တွေ့ရတယ်။ ထူးဆန်းတာက စနေ၊ တနင်္ဂနွေဆိုရင် ခေါင်းဆောင်ကြီး သမ္မတကြီး ဟိုချီမင်းရဲ့ ဂုဏ်ဇာနည်မှာ လာရောက်

အလေးပြုတဲ့ ပြည်တွင်းက မျိုးဆက်သစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ၊ မူလတန်း ကလေးတွေဆို မိဘတွေကိုယ်တိုင် လိုက်ပို့ ကြတယ်။ နောက် နိုင်ငံခြားသားတွေ ရာပေါင်းများစွာ၊ ထောင်ပေါင်းများစွာ ပြည်နက်နေတာတွေရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာ့ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တွေ သွားတဲ့အခါ လမ်းကို မနည်းရှင်းပေးရတယ်။ တလေးတစားနဲ့ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး ကို ဂါရဝပြုကြတယ်။ နောက် မျိုးဆက်သစ် တွေကလည်း နှစ်တွေ ဘယ်လောက်ကြာကြာ၊ အချိန်တွေ ဘယ်လောက်ကုန်ဆုံးသွားသွား သမ္မတကြီး ဟိုချီမင်းနဲ့ နိုင်ငံအတွက် အသက် ပေးလှူသွားတဲ့ ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေကို မမေ့ဖို့၊ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်၊ ထက်သန် နေဖို့အတွက်ကို မူလတန်းကလေးတွေဆို မိဘတွေလိုက်ပို့ရမယ်။ အလယ်တန်း၊ အထက် တန်းနဲ့ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားတွေဆိုရင် ကျောင်းက စီစဉ်ပေးရမယ်။ တစ်နှစ်မှာ အနည်းဆုံး သုံးကြိမ်လောက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေက ခေါင်းဆောင်ကြီး ဟိုချီမင်း ရဲ့ ဂုဏ်ဇာနည်ကို အလေးပြုကြရပါတယ်။

ခေါင်းဆောင်ကြီး ဟိုချီမင်း ငယ်စဉ်က စပြီး ရုန်းကန်ကြီးစားလှုပ်ရှားမှုတွေ တိုက်ပွဲ ဝင်မှုတွေ အဖ ဝိယက်နမ်နိုင်ငံအတွက် အသက်စွန့်မှု၊ ပေးဆပ်မှုတွေကို ဖော်ပြထား တယ်။ သွားကြည့်၊ နားထောင်ရင် ကျွန်တော် တို့တောင် မျက်ရည်လည်ပါတယ်။ သမ္မတကြီး ကလည်း ထိုနည်းလည်းကောင်းပါပဲ။ အဲဒီည မှာ တည်းခိုတဲ့ ဟိုတယ်ရောက်တဲ့အခါ ပြန်တိုင်ပင်ပါတယ်။ အမိပွယ်က အမျိုးသား ခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနဲ့ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင် ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများက လည်း ဝိယက်နမ်ခေါင်းဆောင်ကြီး

ဟိုချီမင်းထက် မလျော့သော ဖွဲ့၊ လုံ့လနဲ့ နိုင်ငံ ကို သူ့ကျွန်ဘဝက လွတ်မြောက်ဖို့ရအောင် ကြိုးပမ်းခဲ့တယ်။ အသက်ပေးခဲ့တယ်။ ဘာတစ်ခုမှ ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိဘူး။ ဟိုချီမင်းရဲ့ နေအိမ်ပြတိုက် ရောက်တဲ့အခါမှာလည်း တာဝါလိန်းလမ်းမှာရှိတဲ့ ဗိုလ်ချုပ်နေအိမ် ပြတိုက်နဲ့ ယှဉ်တဲ့အခါမှာ ဆင်းရဲပုံချင်းအတူတူ ပါပဲ။ အဝတ်အစား သုံးစုံလောက်ပဲရှိပါတယ်။ ဘာမှတန်ဖိုးကြီးတဲ့ အဆောင်အယောင်ပစ္စည်း မရှိပါဘူး။ ခေါင်းဆောင်ကြီး နှစ်ယောက်က အင်မတန်တူပါတယ်။ နိုင်ငံအတွက်၊ လူမျိုး အတွက် စွန့်လွှတ်စွန့်စားသွားတဲ့နေရာမှာ ကျွန်တော်တို့ခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းက ခေါင်းဆောင်ကြီး ဟိုချီမင်းနဲ့ ဘက်ပေါင်းစုံမှာ ယှဉ်လိုရပါတယ်။

ဒါတွေကို နောင်လာနောက်သား မျိုးဆက်သစ်တွေ သိနေဖို့လိုတယ်။ တန်ဖိုး ထားတတ်ဖို့လိုတယ်။ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင် ကြီးတွေ ဂုဏ်ကျေးဇူးကို မျိုးဆက်သစ်တွေရဲ့ နှလုံးသားမှာ အမြဲတမ်းအောင်နေအောင် ကြိုးပမ်းဖို့လိုတယ်ဆိုပြီး ကျွန်တော်ကို သမ္မတ ကြီးက တာဝန်ပေးပါတယ်။ အဲဒီအကျိုးဆက် အနေနဲ့ အခု(၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနားမှာ သမ္မတကြီးကိုယ်တိုင် တက်ရောက်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ သမ္မတကြီး တက်ရင်ဒါကသမိုင်းဝင်တဲ့ ဆောင်ရွက်ချက် ဖြစ်သွားမယ်။ သမိုင်းဝင်ပါစေ၊ မဝင်ပါစေက အဓိကမဟုတ်ပါဘူးတဲ့။ ဟိုချီမင်းထက် မလျော့တဲ့ ဖွဲ့၊ လုံ့လနဲ့ တိုင်းပြည်အတွက် အနစ်နာခံခဲ့တဲ့ ဗိုလ်ချုပ်ကို လေးစားဂုဏ်ယူ လို့ သူတက်မယ်ဆိုပြီး အဲဒီကတည်းက ဆုံးဖြတ်ခဲ့တာပါ။ ဒါသည် ဝိယက်နမ်ခရီးစဉ် မလကတည်းက ကျွန်တော်နဲ့ သမ္မတကြီး တိုင်ပင်ခဲ့တဲ့ကိစ္စ ဖြစ်ပါတယ်။

နောက်တစ်ခါ ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီး တစ်ယောက်အနေနဲ့ ဘာဆက်လုပ်မလဲတဲ့၊ ဆက်လုပ်မှာက မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး ဒီနေ့ အာဇာနည်နေ့မှာ တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာ နဲ့ မြို့နယ်တိုင်း မြို့နယ်တိုင်းမှာ အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနားကို တစ်ပြိုင်တည်း ကျင်းပပါမယ်၊ နိုင်ငံတော်အခမ်းအနားအနေနဲ့ ကျင်းပပါမယ်။ အဲဒီမတိုင်မီမှာ အာဇာနည်နေ့နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ပန်းချီပြိုင်ပွဲ၊ ကာတွန်းပြိုင်ပွဲ၊ စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ တွေကိုလည်း လက်လှမ်းမီသမျှ ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့်လုပ်ပါမယ်။ မျိုးဆက်သစ်တွေအတွက် စာပေ၊ ပန်းချီ၊ ဝိသေသပညာ လုပ်နေပါတယ်။ ပြည်စုံခြင်းတော့ မရှိသေးပါဘူး။ တစ်ခုရှိတာ က ဟန္တိုင်းမြို့မှာက ခေါင်းဆောင်ကြီး ဟိုချီမင်းရဲ့ ဂုဏ်ဇာနည် ပြည်သူ့ရင်ပြင်လိုနေရာ မျိုးမှာရှိတာဖြစ်တယ်။ မော်တော်ယာဉ်တွေ ရပ်လိုရတယ်။ လူပုဂ္ဂိုလ်တွေ သိန်းနဲ့ချီပြီး ရပ်လိုရတယ်။ ဒီမှာ ဗိုလ်ချုပ်နေအိမ်ပြတိုက်က တာဝါလိန်းလမ်းသွယ်ထဲမှာဆိုတော့ ယာဉ်၊ လူပုဂ္ဂိုလ်အထွက် အခက်အခဲရှိတယ်။ ဟန္တိုင်းမြို့ရဲ့ အနေအထားမျိုးတော့ မရသေး ပါဘူး။ ဒါတော့ နောင်ကျမှ တစ်မျိုးတစ်ဖုံ စဉ်းစားပါမယ်။ ပြောချင်တာက တိုင်းပြည် အတွက် အဝတ်တစ်ထည်၊ ကိုယ်တစ်ခုနဲ့ စွန့်လွှတ်သွားတာ။ နောက်ဆုံးပိတ်အသက်ပါ စွန့်သွားတယ်။ ဗိုလ်ချုပ်နဲ့အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေရဲ့ ဂုဏ်ကျေးဇူးက ကြီးမြတ်လှပါတယ်။

ဒီလို အာဇာနည်နေ့ရောက်တိုင်း ရောက်တိုင်း ဗိုလ်ချုပ်ရဲ့အဆုံးအမ ဩဝါဒတွေ၊ မိန့်ခွန်းတွေ လွှင့်ပေးတယ်။ ဗိုလ်ချုပ်နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ သီချင်းတွေ လွှင့်ပေးတယ်။ ဒီနေ့ (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အခမ်း အနားကျင်းပတဲ့ အခါသမယမှာ မှာချင်တဲ့ သတင်းစကားက မျိုးဆက်သစ်တွေရော၊ မျိုးဆက်ဟောင်းတွေရော အကြီးမြတ်ဆုံး သော သစ္စာ၊ နိုင်ငံတော်နဲ့ နိုင်ငံသားတွေရဲ့ အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက် အသက်ပေးမယ်ဆိုတဲ့ အဲဒီသစ္စာကိုပဲ ခံယူ ကြဖို့လိုပါတယ်။ ဒါမှသာလျှင် နောင်သားစဉ် မြေးဆက် ဒီပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ တော်ကြီးက တာဝန်ခံချမ်းရေးရပြီးမှ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်တဲ့၊ ဂုဏ်သိက္ခာမြင့်မားတဲ့ ပြည်ထောင်စုကြီး၊ နိုင်ငံတော်ကြီးနဲ့ နိုင်ငံသား တွေ ဘဝကိုရရှိနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို ရရှိဖို့အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရနဲ့အတူ တိုင်းရင်းသားအားလုံး၊ နိုင်ငံသားအားလုံး ပိုင်းဝန်းပြီး သတ္တိရှိရှိ လက်ချင်းချိတ်ပြီး တည်ဆောက်ကြဖို့လိုအပ်ပါတယ်လို့ ပြောချင် ပါတယ်။

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား အောက်မေ့ဖွယ်ရာ ဘာသာပေါင်းစုံဆုတောင်းပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉

(၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား အောက်မေ့ဖွယ်ရာ ဘာသာပေါင်းစုံ ဆုတောင်းပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့ဗဟန်းမြို့နယ် အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်း အမှတ်(၅၄)ရှိ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ နေအိမ်၌ ကျင်းပသည်။

ငြိမ်သက်ဂါရဝပြု

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဘာသာပေါင်းစုံမှ တာဝန်ရှိသူများသည် ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများကို အောက်မေ့သတိရခြင်း အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် နှစ်မိနစ် ငြိမ်သက်ဂါရဝပြုကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားသည်။

ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သ

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဟိန္ဒူဗဟိုအဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့ဝင် ဦးမျိုးကိုကိုနှင့် ဦးဆူနီလီ၊ အစ္စလာမ်ဓမ္မစိမ္မာန် ဦးဆောင်ဆော်ကြေးမုံ၊ အယ်လ်ဟာဂျီ ဦးအေးလွင်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဂျူးဘာသာခေါင်းဆောင် ဆရာဦးစယ်မီ၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဘာဟာအီသာသနာအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ကြိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်ဒေါ်ကျင်လှ၊ ဆစ်စ်ဘာသာကိုယ်စား နယ်လှည့်ဆစ်စ်သာသနာအကျိုးတော်ဆောင် ဂရာနီးသာရာဆင်း(တောင်ကြီး)၊ မြန်မာနိုင်ငံ ခရစ်ယာန်အသင်းတော်များ ကောင်စီကိုယ်စား သာသနာပိုင် ဒေါက်တာစံမြတ်ရွှေတို့က မေတ္တာစကားများ ပြောကြားကြပြီး ကိုးကွယ်ရာဘာသာများအလိုက် ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သကြသည်။(အပေါ်ယာပုံ)

ဆက်လက်၍ ဂိုဏ်းအုပ်ဆရာတော် ဝိနည်းဆန်းဆန်းယုက ဆုတောင်းစကား ပြောကြားသည်။



ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် ပရိသတ်များက “ဖြောင့်မတ်မည်ကျူး” ဓမ္မဂုဏ်တော်ချီးမွမ်းပြီး သိက္ခာတော်ရဆရာ ဒေါက်တာအကိုလေးက ကောင်းချီးမင်္ဂလာပေး၍ ဆုတောင်းပွဲအခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်

ဆုတောင်းပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် တက်ရောက်လာကြသည့် အဖွဲ့များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

ဆုတောင်းပွဲသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတ(ငြိမ်း) ဦးထင်ကျော်နှင့် ဇနီး ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေနှင့် ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသူနှင့် ဇနီး၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်နာယက ဦးတင်ဦး၊ ဘာသာပေါင်းစုံမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ မိသားစုဝင်များပြောကြားသည့် အမှတ်တရစကား

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉

၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ မိသားစုဝင်များ စုံစုံညီညီ တက်ရောက်လာကြသည်။ သည်နေ့သည်ခါရောက်တိုင်း သူတို့၏မျက်နှာတွင် ဝမ်းနည်းကြေကွဲရိပ်များ၊ လွမ်းဆွတ်တသ သတိတရပ်ရိပ်များ ထင်ဟပ်နေကြသည်။ အောက်မေ့ကြပါလိမ့်မည်။ အမှတ်ရကြပါလိမ့်မည်။ သို့နှင့် ယနေ့ အာဇာနည်နေ့ အခါသမယတွင် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ မိသားစုဝင်များ ပြောကြားခဲ့ကြသည့် အမှတ်တရစကားများကို ကောက်နုတ်ဖော်ပြလိုက်ရပါသည်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - ဥမ္မာသန့်၊ မိမိပြုံး  
ဓာတ်ပုံ - ဖော်မင်းလတ်၊ ရဲထွဋ်



ဦးအောင်ဆန်းဦး၏တူ ဦးရဲအောင်သန်း



သခင်မြ၏သား ဦးရဲမြင့်အောင်



ဒီးဒုတ်ဦးဘချို၏မြေး ဦးသန်းဇင်ချို



ဦးရာဇော်၏သား ဦးတင်မြင့်



မန်းဘခိုင်၏သမီး နန်းခင်ဌေးရီခိုင်



မန်းဘခိုင်၏သမီး ဒေါ်မြင့်မြင့်ခိုင်

ဦးအောင်ဆန်းဦး၏တူ ဦးရဲအောင်သန်း

တိုင်းပြည်အတွက် အနစ်နာခံ အသက်စွန့်သွားတဲ့ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေကို ဇူလိုင် ၁၉ ရက် တစ်ရက်တည်း သတိရတာမဟုတ်ဘဲ အမြဲတမ်း သတိရပါလို့ ပြောချင်ပါတယ်။

သခင်မြ၏သား ဦးရဲမြင့်အောင်

ဒီနေ့လို အခမ်းအနားကို နှစ်တိုင်းလည်းတက်နေတာ ဆိုတော့ ဒီနှစ်အစီအစဉ်က ကောင်းပါတယ်။ ဒီနေ့ ရောက်တိုင်း အိမ်မှာ ဘုန်းကြီးဆွမ်းကပ်ပါတယ်။ မျိုးဆက်သစ် လူငယ်တွေကို ပြောချင်တာက အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေ လွတ်လပ်ရေးအတွက် စည်းစည်းလုံးလုံးလုပ်ခဲ့ သလို မျိုးဆက်သစ်လူငယ်တွေကိုလည်း တစ်ယောက်နဲ့ တစ်ယောက် စည်းစည်းလုံးလုံးဖြစ်စေချင်ပါတယ်။ မျှော်မှန်း တဲ့ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်ကြီးရောက်ဖို့ အားလုံးစည်းစည်း လုံးလုံး လုပ်စေချင်ပါတယ်။

ဒီးဒုတ်ဦးဘချို၏မြေး ဦးသန်းဇင်ချို

ကျဆုံးလေပြီးတဲ့ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေကို အမှတ်တရအနေနဲ့ အခုအလေးပြုတဲ့ အခမ်းအနား

တက်ရောက်လာရတဲ့အတွက် ဂုဏ်ယူပါတယ်။ ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေ ကျဆုံးသွားတဲ့အတွက် နစ်နာမှုတွေရှိပါတယ်။ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေ ရှေ့က ရဲရဲဝဲဝဲ အသက်စွန့်ပြီး ပြည်ထောင်စုကြီး ပေါ်ပေါက်လာအောင် ပင်လုံစာချုပ်နဲ့ ကြိုးစားပြီးလုပ်သွားကြတယ်။ ဒီအတွက် တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေး အင်မတန် အရေးကြီးပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု ပြည်တွင်းစစ်တွေက အမြန်ဆုံးအဆုံးသတ်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အားလုံးကလည်း ကိုယ့်အသိစိတ်ဓာတ်နဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် တတ်နိုင်တဲ့ဘက်ကနေပြီး အားလုံးပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ကြပါလို့ ပြောချင်ပါတယ်။

ဦးရာဇော်၏သား ဦးတင်မြင့်

ဒီနှစ် ထူးထူးခြားခြားကတော့ နိုင်ငံတော်သမ္မတကိုယ်တိုင် တက်လာတယ်ဆိုတော့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ အင်မတန်မှ ဝမ်းသာပါတယ်။ ကိုယ်တိုင်လာတယ်ဆိုတော့ ကျွန်တော်တို့ မိသားစုတွေအနေနဲ့ အတိုင်းထက်အလွန် ဝမ်းသာပါတယ်။ ၁၉၅၈ ခုနှစ်ကနေ ၁၉၆၁ ထိ သမ္မတကြီး မန်းဝင်းမောင်တက်ခဲ့တယ်။ ၁၉၆၂ ခုနှစ်ကျတော့လည်း

ပိုလ်ချုပ်ကြီးနေဝင်းကိုယ်တိုင် တက်ခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ အမေတွေနဲ့လည်း ရင်းရင်းနှီးနှီးစကားပြောကြပါတယ်။ အဲဒါလေးတွေ အမှတ်ရနေတော့ ဒီနှစ် သမ္မတကြီးကိုယ်တိုင် တက်လာတော့ အတိုင်းထက်အလွန် ဝမ်းသာပါတယ်။ မျိုးဆက်သစ်တွေအနေနဲ့က နံပါတ် (၁) စည်းကမ်းရှိရမယ်။ နံပါတ် (၂)က စည်းစည်းလုံးလုံးရှိဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။ လူငယ်တွေအနေနဲ့ကတော့ ပညာတတ်ဖို့ လိုပါတယ်။

ဦးဘဝင်း၏သား ဦးထွေးဝင်း

ကျွန်တော်က အသက် ၇၃ နှစ်ထဲရောက်ပြီ။ အသက်ကြီးပြီ။ တကယ်ဒီမိုကရေစီနဲ့ တွေ့ချင်ပါတယ်။ လူတွေ ရိုးသားကြဖို့လိုတယ်။ တိုင်းပြည်ချစ်ဖို့ပါ။ အခုတော့ အရှေ့တောင်အာရှမှာ အချမ်းသာဆုံးနိုင်ငံကနေ အဆင်းရဲဆုံးနိုင်ငံဖြစ်။ ဒါကရှင်းနေတာပဲ။ မလုပ်တတ်လို့ဆိုတာ လုပ်တတ်တဲ့နိုင်ငံတွေ ချမ်းသာလာတယ်။ စိတ်မကောင်းဘူး။

မန်းဘခိုင်၏သမီး နန်းခင်ဌေးရီခိုင်

အာဇာနည်နေ့ကတော့ ကျွန်မတို့ရဲ့ဖခင် ကျဆုံးသွားတဲ့အတွက် ဝမ်းနည်းရတဲ့ နေ့တစ်နေ့ဖြစ်ပါတယ်။

အာဇာနည်နေ့ကို အခုလိုကျင်းပပေးတဲ့အတွက် အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ကိုယ့်ဖခင်ရဲ့အမှတ်တရ အောက်မေ့ဖွယ်ကို အခုလိုကျင်းပပေးတဲ့အတွက်ကြောင့် အထူးကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

မန်းဘခိုင်၏သမီး ဒေါ်မြင့်မြင့်ခိုင်

အဖေရှိတုန်းက လွှတ်တော်မှာပြောသွားတဲ့ ပြောကြားချက် ပြန်နားထောင်ရတဲ့အခါ ကရင်-မြန်မာလက်တွဲပြီးတော့ နေမယ်။ မြန်မာတွေ လွတ်လပ်ရေးရရင် ကရင်တွေ လွတ်လပ်ရေးရတာပဲ။ မြန်မာတွေကောင်းစားရင် ကရင်တွေကောင်းစားမှာပဲ။ အဲဒီလို ယုံကြည်ချက်နဲ့ လုပ်သွားတာ။ ခေါင်းဆောင်ကြီးတစ်ယောက် အခုလို ကျဆုံးသွားတဲ့အတွက် အလွန်နဲ့မြောဖို့ ကောင်းပါတယ်။ နိုင်ငံစည်းလုံးဖို့ အများကြီးကြိုးစားနေတဲ့အချိန်မှာ သူတို့သာရှိရင် ဘယ်လိုနေမလဲလို့ မျှော်မှန်းမိပါတယ်။ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေ ကျဆုံးပြီးပြီးချင်း အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားတွေ ဒီလိုမလုပ်သေးဘူး။ သမ္မတကြီး မန်းဝင်းမောင်တက်လာတဲ့အခါကျမှ သူကစပြီး နိုင်ငံတော်အခမ်းအနားဆိုပြီး စာမျက်နှာ ၉ သို့



# နိုင်ငံတော်အတွက် အသက်ပေးလှူသွားသည့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား ရည်စူး၍ နေပြည်တော်ကောင်စီရုံး၌ ကုသိုလ်ပြုအမှုပေးဝေခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီလ ၁၉  
(၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်အတွက် အသက်ပေးလှူ သွားကြသည့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင် ကြီးများအား ရည်စူး၍ ကုသိုလ်ပြု အမှုပေးဝေခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည် တော်ကောင်စီရုံး ဇေယျသီရိခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



**တက်ရောက်ကြည့်ပါ**

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော် သြဝါဒါစရိယ အဘိဓမ္မဟာရဋ္ဌဂုရု မဟာဝိသုတာရာမ ဈေးကုန်းကျောင်း တိုက် ပဓာနနာယက ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကဝိသာရ အမျိုးပြုသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ ကြွရောက်ချီးမြှင့်တော်မူကြပြီး နိုင်ငံ တော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့်နှင့် ဦးဒေါ်ဌေးရီ ပြည်ထောင်စုရွှေ့ကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းနှင့် ဦးအေး သီတာ၊ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည် ထောင်စုရွှေ့ကောက်ပွဲ၊ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်တိုင်း

စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး များ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များ နှင့် ၎င်းတို့၏ဇနီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူ များ တက်ရောက်ကြည့်ပါကြသည်။

**ပရိတ်တရားနာယူ**

အခမ်းအနားတွင် ဧည့်ပရိသတ် များက နိုင်ငံတော်သြဝါဒါစရိယ အဘိဓမ္မဟာရဋ္ဌဂုရု မဟာဝိသုတာ

ရာမ ဈေးကုန်းကျောင်းတိုက်ဆရာ တော်ထံမှ ငါးပါးသီလ ခံယူဆောက် တည်ကြပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာ တော်များ ရွတ်ပွားသရဇ္ဈာယ်တော် မူသည့် ပရိတ်တရားတော်များကို နာယူကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ဦးမျိုးညွန့်နှင့် ဦးအေးသီတာ တို့ထောင်စုရွှေ့ ကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း နှင့် ဦးအေးသီတာ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ် ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုရွှေ့ကောက် ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ၎င်း

တို့၏ဇနီးများက ဆရာတော်၊ သံဃာ တော်များထံ လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်း များကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယကဆရာ တော်ထံမှ သံဝေဂကာတာတရား နာယူကြပြီး အာဇာနည်ခေါင်းဆောင် ကြီးများအားရည်စူး၍ ရေစက်သွန်း လောင်း အမှုပေးဝေကြကာ ဆရာ တော်၊ သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

သတင်းစဉ်



မိုင်းပွန်စော်ဘွားကြီး စဝ်စံထွန်း၏သား စဝ်ကိုင်းဇ



ဦးအုန်းမောင်၏သား ဦးကိုကိုလတ်



ရဲဘော်ကိုထွေး၏တူ - ဒုတိယ ဗိုလ်မှူးကြီး အောင်ကိုကို (ငြိမ်း)

## အာဇာနည်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ အာဇာနည်မိမိန်၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်(ရန်ကုန်)၊ အတွင်းဝန်ရုံးဟောင်းတို့သို့ ပြည်သူလူထုအများအပြား လာရောက်ဂါရဝပြုလေ့လာ

ရန်ကုန် ဧပြီလ ၁၉  
(၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အာဇာနည်မိမိန်သို့ ပြည်သူလူထု အများအပြား လာ ရောက်ဂါရဝပြုကြပြီး အာဇာနည်မိမိန်၊ ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းပြတိုက်(ရန်ကုန်)နှင့် အတွင်းဝန်ရုံးဟောင်း (ယခင်ဝန်ကြီးများရုံး)များသို့ ပြည်သူလူထုနှင့် နိုင်ငံခြား သား စုစုပေါင်း ၇၆၉၁၈ ဦး လာရောက်ဂါရဝပြု လေ့လာ ကြကြောင်း သိရသည်။

ထို့အတူ ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ပြတိုက်(ရန်ကုန်)သို့ လာရောက်လေ့လာသူ အမျိုးသား ၇၇၃၆ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၉၉၄၅ ဦး၊ ရဟန်းသံဃာ ၁၈၅၅ ဦး၊ သီလရှင် ၁၂၆ ဦး၊ နိုင်ငံခြားသား အမျိုးသား စုစုပေါင်းနှင့် အမျိုးသမီး တစ်ဦး စုစုပေါင်း ၁၈၂၀၀ ရှိကြောင်း သိရ သည်။



ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်(ရန်ကုန်)ရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းမိသားစုထမ်းစားခန်းအား လာရောက်လေ့လာကြသော ပြည်သူများကို တွေ့ရစဉ်။

သတင်းစဉ်

**\* စာမျက်နှာ ၈ မှ**

လုပ်ပေးသွားတာပါ။ အဲဒါကို နောင်တက်တဲ့အစိုးရ အဆက်ဆက် ဘယ်သူမှမပယ်ဖျက်တော့ဘဲ တောက် လျှောက်လုပ်လာခဲ့တာပါ။ နိုင်ငံတော်က ကြီးမှူးလုပ်မှ တစ်ပြည်လုံးအတိုင်းအတာနဲ့ အသိအမှတ်ပြုကြတာပါ။ အဲဒါကြောင့် ကောင်းမွန်တဲ့အစီအစဉ်တစ်ခုပါပဲ။

**မိုင်းပွန်စော်ဘွားကြီး စဝ်စံထွန်း၏သား စဝ်ကိုင်းဇ**  
ဒီနေ့ဟာ အာဇာနည်နေ့ဆိုတော့ အနံ့ကယ်တို့က ဖခင်တစ်ယောက် ဆုံးရှုံးရတဲ့နေ့ပေါ့လေ။ ဒါပေမယ့် အနံ့ကယ်တို့ထက်ဆိုးတာက တိုင်းပြည်တစ်ခုလုံးဆုံးရှုံး ရတာ။ ဒါကြောင့် အာဇာနည်တွေ ချမှတ်ထားတဲ့ တိုင်းရင်း သားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးအတွက် ပြည်သူတွေအားလုံး အမှတ်တရဖြစ်ပြီး ညီညီညွတ်ညွတ် စုစုစည်းစည်းနဲ့ ဆောင်ရွက်ကြပါလို့ ပြောချင်ပါတယ်။

**ဦးအုန်းမောင်၏သား ဦးကိုကိုလတ်**  
အာဇာနည်နေ့က (၇၂) နှစ်ပြည့်သွားပြီဆိုတော့ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေအားလုံးကို တော်တော် လေး သတိရပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ဒီ ၁၉ ရက်နေ့ နီး လာရင် သတိရတာပေါ့။ မျိုးဆက်သစ်တွေ အကုန်လုံး

စည်းစည်းလုံးလုံးညီညီညွတ်ညွတ်နဲ့ နေထိုင်ပြီး တိုင်းပြည် တစ်ဝန်း အခုထက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်လုပ်ကိုင်ဖို့ စိတ်ဓာတ်တွေရှိဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။ ပညာအရည်အချင်း ကလည်း အရေးကြီးပါတယ်။

**ရဲဘော်ကိုထွေး၏တူ - ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး အောင်ကိုကို (ငြိမ်း)**  
ဒီနေ့က အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေ ကွယ်လွန် ခဲ့တာ (၇၂)နှစ်ပြည့်တဲ့နေ့ ဖြစ်ပါတယ်။ အာဇာနည် ကြီးတွေထဲမှာ အဓိကကတော့ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပေါ့။ ဗိုလ်ချုပ်နဲ့တကွ အာဇာနည်ကြီးတွေ စွမ်းဆောင်ခဲ့တဲ့ အဓိကအချက်ကြီး နှစ်ချက်ရှိပါတယ်။ ဆုံးရှုံးနေတဲ့ နိုင်ငံ တော်ရဲလွတ်လပ်ရေးနဲ့ အချုပ်အခြာအာဏာကို ရရှိအောင် လုပ်ပေးခဲ့တာပဲ။ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးကို ပြန်လည်တည်ဆောက်ပေးခဲ့တာပဲ။ အဲဒီအချက်နှစ်ချက် ကို လက်ရှိလူတွေက ဆက်ပြီးထိန်းသိမ်းသွားဖို့ အရေးကြီး ပါတယ်။ ၂၀၁၁ ခုနှစ်ကစပြီး ဒီအခမ်းအနားတွေကို စိတ်ကြိုက်တွေ့ပါတယ်။ ဒီနေ့တော့ နိုင်ငံတော်သမ္မတ လည်း တက်ရောက်ပါတယ်။ အားလုံး လူစုံတက်တဲ့ အခမ်း အနားဖြစ်ပါတယ်။

# အာဇာနည်တို့၏ စိတ်ဓာတ်၊ လုပ်ရပ်နှင့် ကောင်းကျိုး

(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင် ၁၉ ရက် အာဇာနည်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်း အမှတ် (၅၄) ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နေအိမ်တွင် ပြုလုပ်သော (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ ရည်စူးကုသိုလ်ပွဲတွင် ဟောကြားသည့်တရားတော်)



ဒီခေတ်မှာ လူငယ်တော်တော်များများက အာဇာနည်ဆိုတာကို စိတ်ဝင်တစား မေးမြန်းဆွေးနွေးလာကြပြန်ပြန်ပေါ့။ အတော်လေးကျေနပ်ဝမ်းသာဖြစ်ရပါတယ်။

အာဇာနည်ဆိုတာဘာလဲ။ သာမန်လူတို့နဲ့ ဘယ်လိုကွာခြားသလဲ။ အာဇာနည်စိတ်ဓာတ်ကဘာလဲ။ သူတို့အလုပ်ကဘာလဲ။ ဘယ်လိုအကျိုးတွေရသလဲ ဆိုတာမျိုးတွေပေါ့။ အကြောင်းအကျိုးကိုရာ လောကအတွက်ပါ အထူးသိတတ်တဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်များကို အာဇာနည်လိုခေါ်ရတာပါ။ အထူးသဖြင့် တော့ အလောင်းတော်တို့လို ပုဂ္ဂိုလ်မျိုးတွေပေါ့။

သာမန်လူများနဲ့ ဘယ်လိုကွာခြားသလဲဆိုတာကတော့ ကောင်းကျိုးချမ်းသာကို သတ်မှတ်ခံယူပုံချင်းကစပြီး ကွာခြားတယ်လို့ ပြောရပါမယ်။ သာမန်လူတွေက လိုလားအပ်တဲ့အရာတွေ တိုးတက်ရရှိလာခြင်းဟာ ကောင်းကျိုးချမ်းသာပဲလို့ သတ်မှတ်ကြပါတယ်။

### လောကထွက် ဦးတည်ကျင့်သုံးသူ

အာဇာနည်ပုဂ္ဂိုလ်တို့က မလိုလားအပ်တဲ့အရာတွေ လျော့ပါးချုပ်ငြိမ်းသွားမှသာ ကောင်းကျိုးချမ်းသာအစစ်ကို ရရှိနိုင်မယ်လို့ သတ်မှတ်ပါတယ်။ သတ်မှတ်ခံယူမှု ကွဲပြားတဲ့အတွက် လုပ်ရပ်နှင့် ရည်မှန်းချက်တွေလည်း ကွဲပြားသွားပါတယ်။ သာမန်လူတွေက ကိုယ်ကျိုးဖြစ်တဲ့ အတ္တတ္ထကို ပဓာနထားကြတယ်။ ဒီထက်နည်းနည်းပိုသိတတ်သူများကတော့ ပတ်ဝန်းကျင် အကျိုးဖြစ်တဲ့ ဉာဏ်ထွက် နှစ်ဦးစားပေးနေတဲ့ ကျင့်သုံးကြတာ နည်းနည်းပါးပါး ရှိတတ်ပါတယ်။ လောကအားလုံးရဲ့ အကျိုးဖြစ်တဲ့ လောကထွက် ဦးတည်ကျင့်သုံးသူကတော့ အတော်လေးရှားပါတယ်။

အာဇာနည်ပုဂ္ဂိုလ်များကတော့ လောကအားလုံးရဲ့ အကျိုးဖြစ်တဲ့ လောကထွက်ကို ပထမဦးစားပေးအဖြစ် သတ်မှတ်ကျင့်သုံးပါတယ်။ မိမိနဲ့ သိမြင်ဆက်စပ်နေရတဲ့ ပတ်ဝန်းကျင်အကျိုး ဉာဏ်ထွက်ကို နှစ်ဦးစားပေးအဖြစ် သတ်မှတ်ကျင့်သုံးပါတယ်။ (ကျင့်သုံးပုံတွေကတော့ ငါးရာငါးဆယ် ဇာတ်တော်တွေမှာ ထင်ရှားပြီးသားပါ)

ဒီနေရာမှာ လူငယ်တွေကို အလေးအနက်ဆွေးနွေးဖြေဆိုခဲ့တာကတော့ အာဇာနည်တို့ရဲ့အကျိုးဆိုတာကို သဘောပေါက် နားလည်ရေးပါပဲ။ အလောင်းတော်အာဇာနည်တို့က ကိုယ့်အတွက် ရရှိဖို့အဖြစ် အလုံးစုံသိတဲ့ သစ္စာသိဉာဏ်ပွင့်လင်းလာရေးဆိုတဲ့ ဗုဒ္ဓတ္ထကိုသတ်မှတ်ပါတယ်။ ဗုဒ္ဓဘာသာတော်တော်များများပဲ အဲဒီဗုဒ္ဓတ္ထစရိယနဲ့ ပတ်သက်လို့သိသဘောမပေါက်ကြတာများတယ်။

သစ္စာသိဉာဏ်ပွင့်လင်းရေးဆိုတာ သစ္စာဉာဏ်ကို တိုက်ရိုက်အားထုတ် လိုရတာ မဟုတ်ပါဘူး။ သစ္စာဉာဏ်ကို ဖုံးကွယ်ထားတာက လောဘ၊ ဒေါသ၊ မောဟ စတဲ့ ကိလေသာတရားများပါ။ သစ္စာသိဉာဏ်ကို ဖုံးကွယ် ထားခြင်းဟာ သတ္တဝါတွေကို သံသရာထဲ ပိတ်လှောင်ညှဉ်းဆဲနေတဲ့သဘောပဲဖြစ်လို့ ကိလေသာတွေဆိုတာ မလိုလားအပ်တဲ့တရားများပဲဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့် အာဇာနည်ပုဂ္ဂိုလ်များဟာ မလိုလားအပ်ဆုံး ကိလေသာတွေ လျော့ပါးရေးကိုသာ သူတို့အတွက် အရေးအကြီးဆုံးလို့ သတ်မှတ်ကျင့်သုံးကြတာပါ။

### ဗုဒ္ဓတ္ထစရိယ

ပိတ်ပင်တတ်တဲ့ ကိလေသာအကြောင်းတရားတွေ ကင်းရှင်းသွားခြင်းဟာ လိုလားအပ်တဲ့ သစ္စာသိဉာဏ်ဖြစ်ပေါ်ရေးအတွက် လမ်းပွင့်သွားခြင်းပဲဖြစ်လို့ ကိလေသာတွေ တဖြည်းဖြည်းလျော့ပါးသွားရေးကို ဦးတည်ကျင့်သုံးခြင်းကို ဗုဒ္ဓတ္ထစရိယလို့ခေါ်ပါတယ်။ သစ္စာသိဉာဏ် အဆင့်ဆင့် တိုးတက်မြင့်မားလာစေတဲ့အတွက် ဒီကျင့်သုံးမှုများကို ပါရမီလို့ ခေါ်ရတာပါ။ မြင့်မြတ်တဲ့ အဆင့်ရောက်ရာ ရောက်ကြောင်း အကျင့်တရားများပေါ့။

ဒီနေရာမှာ တချို့လူငယ်တွေက “တပည့်တော်တို့က သစ္စာသိမြင်ရေးဆိုတဲ့ လောကုတ္တရာကို မရည်ရွယ်နိုင်ကြသေးပါဘူး။ လောကီကြီးပွားချမ်းသာရေးနဲ့ ကြီးချမ်းသာယာပြောရေးကိုသာ အဓိကထားနေကြရတာဖြစ်လို့ လိုလားအပ်တဲ့ အရာတွေ တိုးတက်ရေးက ပိုပြီးအရေးကြီးဘူးလား” လို့ စောဒကတက်တာမျိုးလည်း ကြုံဖူးပါတယ်။

လူတစ်ယောက်မှာ မလိုလားအပ်တဲ့ အနာရောဂါတစ်ခုခုရလာတဲ့အခါ ရောဂါပျောက်ကင်းရေးနဲ့ စီးပွားရရှိရေး ဘယ်ဟာက ပိုအရေးကြီးမလဲ... အဲလိုလေးစဉ်းစားကြည့်ပါ။ မြတ်စွာဘုရားဖြစ်တော်မူပြီး ပထမဆုံးဟောတော်မူတဲ့ ဓမ္မစကြာတရားတော် ဒုက္ခသစ္စာမှာလည်း “အပွိုယေဟိ သမ္မုလောဂေါ ဒုက္ခော မလိုလားအပ်တဲ့အရာတွေကြောင့် ကြောက်ရွံ့နေရတဲ့ဒုက္ခ” ကို အရင်သိရမယ်။ ပြီးမှ “ပိယေဟိ ပိယောဂေါ ဒုက္ခော လိုလားအပ်တဲ့အရာတွေမပြည့်စုံလို့ မျှော်ရတဲ့ဒုက္ခ” ကို သိရမယ်လို့ ဟောပါတယ်။

### ကြောက်ခြင်းဒုက္ခနဲ့ မျှော်ခြင်းဒုက္ခ

ကြောက်ခြင်းဒုက္ခနဲ့ မျှော်ခြင်းဒုက္ခတို့ဟာ လူလောကမှာ အထင်ရှားဆုံး လွှမ်းမိုးထားတဲ့ ဒုက္ခနှစ်မျိုးပါပဲ။ ဒီနှစ်မျိုးမှာ ကြောက်ခြင်းဒုက္ခက သတ္တဝါတွေကို အမြဲမပြတ်နှိပ်စက်တတ်တဲ့အတွက် ပထမဆုံး လွတ်အောင် ကြိုးစားကြရတာပါ။ ငါးရာငါးဆယ်ထက် “ဒုဒ္ဓဘဇာတ်တော်” ထဲမှာ အကြောက်တရားကြီးတဲ့ယုန်နဲ့ အခြားသတ္တဝါတွေ ဆင်ခြင်တုံတရားကင်းပြီး ပြေးကြရာက သမုဒ္ဒရာထဲကျပြီး သေကြရမည် အခြေအနေရောက်ကုန်

ကြလို့ ဘုရားအလောင်းက အကြောက်လွန်နေတဲ့ သတ္တဝါတွေကို အကြောက်ကင်းအောင် ဆုံးမဖြေရှင်းပေးရပါတယ်။

ကြောက်ရွံ့မှုတွေ ကင်းသွားခြင်းဟာ ဘဝရဲ့အရေးအကြီးဆုံး အပြောင်းအလဲပါပဲ။ ဒါကို သဘောပေါက်မှ ကိုယ့်ဝန်းကျင်မှာ ဘာတွေတိုးတက်ပြောင်းလဲ လာပြီလဲဆိုတာကို သဘောပေါက်ကြမှာပါ။ တခြားနိုင်ငံရောက်နေကြတဲ့ မြန်မာပြည်ဖွားတွေက “မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဘာတွေများ သိသိသာသာ ပြောင်းလဲ သွားပြီလဲ” လို့ မေးတဲ့အခါတိုင်း “မလိုလားအပ်တဲ့ ကြောက်ရွံ့မှုတွေတွေ့ သိသိသာသာကြီးကို လျော့ပါးပြောင်းလဲသွားပါပြီ... ဒါတွေက ဖွစ်ဘွတ်ပေါ်မှာ ကြည့်ရင်လည်း သိသာပါတယ်” လို့ ဖြေခွဲရတယ်ဆိုတဲ့ အကြောင်း လူငယ်တွေ ကို ရှင်းပြရပါတယ်။

### အကျင့်မြတ်ဆယ်မျိုး

အာဇာနည်တို့ လုပ်ဆောင်ကျင့်သုံးရတဲ့ လုပ်ငန်းကျင့်စဉ်တွေကတော့ ဒါန၊ သီလစတဲ့ အကျင့်မြတ်ဆယ်မျိုးပါပဲ။ ဒါန၊ သီလ အလုပ်တွေကို သာမန် လူတွေလည်း လုပ်ကြတာပါပဲ။ ဒါနဆိုတာ ကိုယ်လိုလားအပ်လို့ ရှာဖွေရရှိထားတဲ့ ပစ္စည်းဝတ္ထုတို့ကို စွန့်လွှတ်ရတာပါ။ သီလဆိုတာက ကိုယ့်စိတ်ထဲမှာ လောဘ၊ ဒေါသ၊ မောဟတို့ လွှမ်းမိုးပြီး မတရားလုပ်လိုနေကြတဲ့ အလိုဆန္ဒများကို စွန့်လွှတ်စောင့်ထိန်းရတာပါ။

ဒီအလုပ်တွေကို လုပ်ရာမှာ သာမန်လူများစုကြီးက မိမိတို့ပိုင်ဆိုင်တဲ့ ပစ္စည်းဝတ္ထုကိုတော့ စွန့်လျှံတယ်။ ပစ္စည်းဝတ္ထုပေါ်တွယ်တာ တပ်မက်တဲ့ လောဘကိလေသာကိုကြံတော့ အဆပေါင်းများစွာ ပြန်ရပါရစေဆိုပြီး တိုးတောင်းတတ်ကြတယ်။ “ဘယ်ဘက်က တစ်ဆုပ်ကြံ... ညာဘက်က တစ်လှည်းဝင်ပါစေ” ဆိုတာမျိုးပေါ့။ လိုအပ်တဲ့ ပစ္စည်းဝတ္ထုနည်းနည်းပါးပါးစွန့်ပြီး မလိုအပ်တဲ့ ကိလေသာတွေ တိုးသည်ထက်တိုးအောင် လုပ်နေတဲ့သဘောဖြစ်နေပါတယ်။ သီလဆောက်တည်ရာမှာလည်း အလားတူပါပဲ အသက်ရှည်ရာ အနာမဲ့ရေး ရန်ဘေးကင်းကြောင်းစတဲ့ တောင့်တချက်တွေနဲ့ ကိလေသာကို တိုးတောင်းတတ်ကြပါတယ်။ “နင့်အသက်တစ်ခါလွှတ်၊ ငါ့အသက် ဆယ်ခါလွှတ်ပါစေ” ဆိုတာမျိုးပေါ့။

အာဇာနည်တို့ ပြုတဲ့ဒါနမျိုးက ပစ္စည်းဝတ္ထုကို စွန့်လိုက်တာနဲ့ ပစ္စည်းဝတ္ထု အပေါ်တွယ်တာတပ်မက်တဲ့ လောဘကိလေသာကိုလည်း ယတိပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်ပါတယ်။ အလှူခံပုဂ္ဂိုလ်ကို ပူဇော်လိုတဲ့စေတနာ၊ ချမ်းသာစေလိုတဲ့ မေတ္တာပဲထားပါတယ်။ ကိုယ့်အတွက် ငဲ့ကွက်တောင့်တမှု လုံးဝမပါပါဘူး။

သီလဆောက်တည်ရင်လည်း အလားတူပါပဲ သူ့အသက်သတ်ခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်တာနဲ့အတူ သတ်လိုတဲ့ ဒေါသကိလေသာကိုလည်း စွန့်တယ်။ ခိုးခြင်းကရှောင်ကြဉ်တော့လည်း ခိုးလိုတဲ့လောဘ ကိလေသာကိုပါ တစ်ခါတည်း စွန့်တယ်။ နည်းနည်းများများ အလုပ်တိုင်းမှာ မလိုလားအပ်တဲ့ ကိလေသာတွေကို အများကြီးစွန့်နိုင်အောင် ပြုလုပ်ကြတာပါ။

### အာဇာနည်တို့ရဲ့လုပ်ရပ်တိုင်းဟာ ပါရမီ

ဒါကြောင့် အာဇာနည်တို့ရဲ့လုပ်ငန်းမြတ်ဆယ်မျိုးလုံးဟာ ကိုယ့်အတွက် မလိုလားအပ်တဲ့ ကိလေသာတွေ တစ်ကြိမ်ထက် တစ်ကြိမ် လျော့လျော့သွားလို့ သူတို့ရဲ့ စိတ်ဓာတ်တွေက မြင့်သည်ထက် မြင့်မြင့်လာပါတယ်။ ဒါကိုပဲ ပါရမီ ဖြည့်တယ်လို့ ခေါ်ရတာပါ။ အာဇာနည်တို့ရဲ့လုပ်ရပ်တိုင်းဟာ ပါရမီဖြစ်ပါတယ်။ ဒါဟာ အာဇာနည်တို့ရဲ့ အကျိုးပါပဲ။

ပါရမီမြောက် အာဇာနည်မြောက်စေတဲ့ လုပ်ငန်းမြတ်ဆယ်မျိုးကို စတင်နိုင်ဖို့အတွက် ပထမဆုံးရဲ့သင့်တဲ့ စိတ်ဓာတ်က “နေကွမ စိတ်ဓာတ်” ပါပဲ။ နေကွမဆိုတာ တောထဲထွက်သွားတာဆိုလိုတာ မဟုတ်ပါဘူး။ “ကာမတော ဘဝတောစ နိက္ခမဏလကွမဏံ နေကွမ” ဆိုတဲ့အတိုင်း လောကီအာရုံကာမဂုဏ်ဖြစ်တဲ့ ပစ္စည်းဝတ္ထုများကို တွယ်တာခြင်းနှင့် ဘဝခန္ဓာအပေါ် တွယ်တာခြင်းတို့က ရုန်းထွက်ပုံတဲ့ စိတ်ဓာတ်ကို နေကွမလို့ ခေါ်တာပါ။

ဒီစိတ်ဓာတ်မျိုးမရှိဘဲ ဒီအလုပ်မျိုးကို မလုပ်နိုင်ပါဘူး။ သုမေဓာရသေ ဆိုတာ သူဌေးသားဘဝမှာ ပိုင်ဆိုင်သမျှ ပစ္စည်းတို့ကို ငဲ့ကွက်ခြင်းမရှိဘဲ စွန့်လွှတ်ခဲ့သလို စျာန်ရေသေဖြစ်လာတော့လည်း ဒီပတ်ရာဘုရားရှင်နှင့် နောက်ပါသံဃာလေးသိန်းတို့ နင်းကြမည့်လမ်းမှာ မိမိရဲ့ အသက်ခန္ဓာကို မငဲ့ကွက်ဘဲ ခန္ဓာကိုယ်ကို အလျားစင်းပြီး တံတားခင်းခဲ့ပါတယ်။ ဒါဟာ နေကွမ စိတ်ဓာတ်ပါပဲ။

လယ်တီဆရာတော်ကြီးကတော့ အာဇာနည်တို့ရဲ့ လုပ်ငန်းမြတ်ဆယ် မျိုးပြည့်စုံပြီးမြောက်ရေးမှာ ခန္တီပါရမီက အဓိသဖွယ်၊ ဥပေက္ခာ ပါရမီက အဖ သဖွယ် စောင့်ရှောက်ပေးရတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဆရာတော်က ချောက်ထဲ ကျနေတဲ့ မုဆိုးရဲ့အသက်ကို ကယ်တင်ခဲ့တဲ့ မျောက်မင်းဇာတ်ကို သာဓက ထုတ်ပြပါတယ်။

မုဆိုးပုဏ္ဏားတစ်ယောက် တောထဲမှာ သားကောင်ရှာရင်း အသူတရာနက်တဲ့ ချောက်ကြီးထဲကျတာ၊ ဘယ်လိုမှ ပြန်မတက်နိုင်တော့ အော်ဟစ်အကူအညီတောင်းတဲ့အခါ ဘုရားအလောင်း မျောက်မင်းက ရောက်လာပြီး ပုဏ္ဏားရဲ့ အသက်ကိုကယ်မယ်လို့ အခိုင်အမာဆုံးဖြတ်(အဓိဋ္ဌာန်ပြု)လိုက် တယ်။ ပြီးတော့မှ “ဘာမှမပုန့် သင့်အသက်ကို ငါကယ်မယ်” လို့ ဝစီသစ္စာ ပြုတယ်။ ပြီးတော့ သင့်လျော်တဲ့ နွယ်ကြိုးတစ်ခုကိုရှာပြီး ချောင်းထဲကိုဆင်း၊

ပုဏ္ဏားကို နွယ်တွင်းနဲ့ အခိုင်အမာချည်ပြီးတော့မှ တစ်ထစ်ချင်းဆွဲတင်ခဲ့ရတာ ညနေအတော်စောင်းမှ မြေပြင်ပေါ် ရောက်ပါသတဲ့။ တစ်နေ့ကုန်နီးပါး ဆွဲတင်ခဲ့ရတော့ မျောက်မင်းအတော်ပင်ပန်းပြီး ပုဏ္ဏားကိုမှီရင်း အနားယူ လိုက်ရာ အိပ်ပျော်သွားတယ်။

အဲဒီအချိန်မှာ ပုဏ္ဏားက “ဒီနေ့အဖို့နေလည်းစောင်းလုပြီ၊ သားကောင် ရှာချိန်မရှိတော့ဘူး။ ဒီမျောက်ကိုပဲ သတ်ပြီးယူတော့မယ်” လို့ တွေးပြီး အနီးနားမှာရှိတဲ့ ကျောက်ခဲနဲ့ မျောက်မင်းရဲ့ ဦးခေါင်းကိုထုလိုက်ရာ အရေထူ အရေပါးပါကွဲပြီး မျောက်မင်းတစ်ကိုယ်လုံး သွေးတွေစိုရွက်နေပါရတော့။ သေတော့မသေပါဘူး။ မျောက်မင်းက အလျင်အမြန်ခုန်ထွက်လိုက်ပြီးတော့ “လောကမှာဒီလိုလူမျိုးလည်း ရှိပေသေးသလို” လို့ ပြောပြီး “ပုဏ္ဏား ဒီတောထဲမှာ သားရဲတိရစ္ဆာန်ထူပြောတယ်၊ သင်.. ဒီတောကလွတ်အောင် သွားမှဖြစ်မယ်။ ငါသစ္စာပြုထားတဲ့အတိုင်းသင့်အသက်ကို ငါကယ်မယ်။ ဒါပေမယ့် သင့်နှင့်အတူတူသွားလိုတော့မဖြစ်ဘူး။ ငါကသစ်ပင်ပေါ်ကနေ တစ်ပင်ချင်းကူးသွားမယ်။ ငါ့သွေးစက်ကျရာအတိုင်း မှတ်ပြီးလိုက်ခဲ့ပေရော့” လို့ပြောပြီး သစ်ပင်တစ်ပင်ကတစ်ပင်ခုန်ကူးပြီးလမ်းပြတယ်။

### အာဇာနည်ဆိုတာ အသက်ကိုပင် ငဲ့ကွက်ခြင်းမပြုကြ

တောစပ်ကိုရောက်လို့ ရွာပြန်လမ်းကိုတွေ့ရတော့မှ “က.. ဒီလမ်း အတိုင်း သင့်ရွာကိုပြန်ပေရော့” လို့ အေးအေးဆေးဆေးပဲ ပြောလိုက်ပါတယ်။ ပုဏ္ဏားပြန်တဲ့လမ်းကိုလည်း မျက်စိတဆုံးကြည့်နေသေးတယ်တဲ့။ ဒါဟာ အာဇာနည်တို့ရဲ့စိတ်ဓာတ်ပါပဲ။ မျောက်မင်းဟာ သူ့အသက်သေစေနိုင် လောက်တဲ့ ဒဏ်ရာကြီးရထားပေးမယ့် သူဆုံးဖြတ်ထားတဲ့အတိုင်း ပုဏ္ဏားကို တောထဲကလွတ်မြောက်သည့်အထိ ကယ်ဆယ်ခဲ့ပါတယ်။ အာဇာနည်တို့ ဆိုတာ ကိုယ့်ဆုံးဖြတ်ချက်အတိုင်း ဆုံးခန်းတိုင်ရောက်ရေးအတွက် အသက် ကိုပင် ငဲ့ကွက်ခြင်းမပြုကြပါဘူး။ ဒါကြောင့်လည်း ပါရမီတွေဆုံးခန်းတိုင် ပြည့်စုံပြီးမြောက်သွားတာပါ။ (မျောက်မင်းရဲ့မြင်ကွင်းကွယ်တဲ့နေရာလည်း ရောက်ရော ကျေးဇူးကန်းတဲ့ပုဏ္ဏားတော့ မြေမျိုသွားပါသတဲ့)

ဒီနေရာမှာ လယ်တီဆရာတော်ဘုရားကြီးမှတ်ချက်ပြုခဲ့တာက “တကယ်လို့သာ မျောက်မင်းဟာ သေမတတ်ခံစားနေရတဲ့ သူ့ဝေဒနာ အပေါ် သည်းခံတဲ့ခန္တီပါရမီနဲ့ ကျေးဇူးကန်းတဲ့ပုဏ္ဏားရဲ့အဖြစ်ကို လျစ်လျူရှုနိုင်တဲ့ ဥပေက္ခာပါရမီတို့ရဲ့ အစောင့်အရှောက်ကိုသာ မရခွဲရဲဘုရားအလောင်းရဲ့ ပါရမီလုပ်ငန်းကြီး ဆယ်ရပ်လုံးဒီနေရာမှာရပ်ဆိုင်းသွားမှာမလွဲဘူး။ ဒီပါရမီ နှစ်ခုရဲ့ အစောင့်အရှောက်ကိုရလိုသာ သူ့အဓိဋ္ဌာန်နဲ့ ဝစီကံသစ္စာအတိုင်း ပုဏ္ဏားကိုဆုံးခန်းတိုင်ကူညီနိုင်ခဲ့လို့ ပါရမီလုပ်ငန်းတွေလည်း မပျက်ခဲ့တာ ပါတဲ့။

ပုဏ္ဏားမြေမျိုခဲ့တာကတော့ သူ့အပြစ်နဲ့သူ့ဖြစ်သွားတာပါ။ ဘုရားလောင်း အတွက်တော့ ပုဏ္ဏားအပေါ် အမျက်ဒေါသထွက်ခြင်း၊ ကိုယ့်ရဲ့အသက်နဲ့ ခန္ဓာကိုယ်ကိုတွယ်တာတဲ့ တဏှာလောဘကလည်း ရုန်းထွက်နိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် မလိုလားအပ်တဲ့ ကိလေသာဆိုးတွေလျော့ပြီး ပါရမီမြောက်သွားပါတယ်။

ဒီဇာတ်တော်ဟာ အာဇာနည်တို့အတွက် သတိပြုစရာနမူနာကောင်း တစ်ခုပါ။ ကိုယ်က အကောင်းဆုံးကို ပြုပေးထားသူတိုင်းဟာ ကိုယ့်အပေါ် အကောင်းဆုံးတုံ့ပြန်ကြမှာချည်းမဟုတ်ပါဘူး။ ဇာတ်တော်ထဲက မုဆိုး ပုဏ္ဏားလို အဆိုးဆုံးနဲ့ တုံ့ပြန်သူတွေလည်း ရှိနိုင်ပါတယ်။

ဒီလိုတွေကြုံတွေ့လာတဲ့အခါမျိုးမှာ ကိုယ့်ရဲ့ဆုံးဖြတ်ချက် အဓိဋ္ဌာန် ပါရမီမပျက်ဘဲ အဆင့်ဆင့်ပြောင်းလဲတိုးတက်ခြင်းဆိုတဲ့ပါရမီ ကုသိုလ်မျိုး တွေ ဆက်နိုင်ဖို့ ဆရာတော်ကြီးထောက်ပြတဲ့ ခန္တီပါရမီနဲ့ ဥပေက္ခာပါရမီဆိုတဲ့ မိဘနှစ်ပါးတို့ကို ကိုယ့်စိတ်ထဲမှာ အမြဲတမ်းကိန်းအောင်နေအောင်ကြိုးစား ကြရမှာပါ။

ကျေးဇူးကန်းပြစ်မှားသူတို့ဟာ နောက်ဆုံးတော့ မုဆိုးပုဏ္ဏားလို သူတို့ကံက သူတို့ကို စိမ်းသွားတာတော့ သူတို့ကိစ္စပေါ့။ ကိုယ့်ဆုံးဖြတ်ချက် အတိုင်း မဆုတ်မနစ် မုန့်မုန့်ဆက်သွားရင် ကိုယ့်သန္တာန်မှာရော ကိုယ် ကျင်လည်နေရတဲ့ပတ်ဝန်းကျင်မှာပါ မလိုလားအပ်တဲ့ တရားဆိုးတွေ လျော့ပါးရာက နောက်ဆုံးချုပ်ငြိမ်းပြီး လိုလားအပ်တဲ့အရာတွေလည်း ပြည့်စုံသွားမှာ မလွဲပါဘူး။

### မဆုတ်မနစ်ကြိုးစားခဲ့

ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနဲ့ အာဇာနည်ပုဂ္ဂိုလ်များဟာလည်း သူတို့ရဲ့ အသက်ခန္ဓာကိုယ် စွန့်လွှတ်ရသည်အထိ မဆုတ်မနစ်ကြိုးစားခဲ့တဲ့အတွက် ဒီပြည်ထောင်စုကြီးဟာ မလိုလားအပ်တဲ့ သူ့ကျွန်ကိုလိုနီဘဝက လွတ်မြောက်ပြီး လိုလားအပ်တဲ့ လွတ်လပ်သောပြည်ထောင်စုမြန်မာ နိုင်ငံတော်ကြီးအထိ ဖြစ်ပေါ်လာတာပါပဲ။

သူတို့ကိုယ်တိုင်လည်း မလိုလားအပ်တဲ့ ကိုယ်ကျိုးရှာ လောဘဆိုးစတဲ့ ကိလေသာတွေ လျော့ပါးသွားကြတဲ့အတွက် တစ်ဆင့်ထက်တစ်ဆင့် မြင့်တက်သွားမှာ မလွဲပါဘူး။

ဒါကြောင့် ဒီနေ့ သူတို့အတွက်ရည်စူးပြုလုပ်တဲ့ ကုသိုလ်အဖို့ကို ရောက်လေရာသုဂတိဘဝက နှစ်ဝန်တန်း ကြားသိမ်းမြောက် နိုင်ကြပါစေ လို့သာ ရည်မှန်းပြီး အမျှပေးဝေကြပါစို့။ ။

# ၁၃၈၁ ခုနှစ်( ၂၀၁၉ ခုနှစ်)၊ (၂၇)ကြိမ်မြောက် နိကာယ်စာမေးပွဲအောင်စာရင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

## (ယမန်နေ့မှအဆက်)

- (ခ) ခုံအမှတ် ၈၀-၆၂၊ ရှင်အာလောကာလင်္ကာရ၊ အသက် ၂၀ နှစ်၊ အဘ ဦးဖိုးတူး၊ တိပိဋက ရွှေပါရမီကျောင်းတိုက်၊ မင်္ဂလာဒုံ မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး(ဒုတိယ)
  - (ဂ) ခုံအမှတ် ၈၀-၆၂၊ ရှင်အာလောကာလင်္ကာရ၊ အသက် ၁၆ နှစ်၊ အဘ ဦးဝင်းရွှေ၊ မြစကြာကျောင်းတိုက်၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး (တတိယ)
  - (ဃ) အင်္ဂုတ္တရနိကာယ်သုံးကျမ်းအောင် သီလရှင်များအနက် ခုံအမှတ်၊ ပထမ-၂၉၊ မဉ္ဇူက သိရီသုဘဒ္ဒါလင်္ကာရ၊ အသက် ၃၃ နှစ်၊ အဘ ဦးဖိုးတူး၊ ချမ်းမြရံသီပရိယတ္တိသီလရှင် စာသင်တိုက်၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး (သီလရှင်-ပထမ)
- ၈။ အုပ်စု(၆) ခုဒ္ဒကနိကာယ-၁(သုတ္တန္တပိဋက)ငါးကျမ်းဖြေဆိုကြသော ပုဂ္ဂိုလ်တို့တွင် ငါးကျမ်းအောင် ၁ ပါး၊ တစ်ကျမ်းအောင် ၁ ပါးတို့ ဖြစ်ပါသည်။
- ၉။ အုပ်စု(၇) ခုဒ္ဒကနိကာယ-၂(သုတ္တန္တပိဋက)ငါးကျမ်းဖြေဆိုကြသော ပုဂ္ဂိုလ်တို့တွင် ငါးကျမ်းအောင် ၂ ပါး၊ နှစ်ကျမ်းအောင် ၃ ပါး၊ တစ်ကျမ်းအောင် ၁ ပါးတို့ ဖြစ်ပါသည်။
- ၁၀။ အုပ်စု(၈) ခုဒ္ဒကနိကာယ(အဘိဓမ္မပိဋက)(ပထမပိုင်း)နှစ်ကျမ်း ဖြေဆိုကြသောပုဂ္ဂိုလ်တို့တွင် နှစ်ကျမ်းအောင် ၅၄ ပါး၊ တစ်ကျမ်းအောင်

- ၉၁ ပါးတို့ ဖြစ်ပါသည်။ အဘိဓမ္မပိဋကနှစ်ကျမ်းအောင် ၅၄ ပါးအနက် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယရရှိသောအထူးအောင်ပုဂ္ဂိုလ်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-
- (က) ခုံအမှတ် ကွေး-၆၊ အရှင်ကောဝိဒ၊ အသက် ၃၉ နှစ်၊ အဘ ဦးအုန်းရွှေ၊ တာဝတိံသာကျောင်း၊ အောင်လံမြို့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး(ပထမ)
  - (ခ) ခုံအမှတ် ၈၀-၂၇၊ အရှင်သုဝဏ္ဏ၊ အသက် ၂၈ နှစ်၊ အဘ ဦးသောင်းကြည်၊ မဟာစေတီကျောင်းတိုက်၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး(ဒုတိယ)
  - (ဂ) ခုံအမှတ် ၈၀-၁၀၊ အရှင်စန္ဒဒီပိလင်္ကာရ၊ အသက် ၂၂နှစ်၊ အဘ ဦးကျော်သန်း၊ မဟာဝိသုဒ္ဓါရုံရွှေကျင်ကျောင်းတိုက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး(တတိယ)
- ၁၁။ အုပ်စု(၉) ခုဒ္ဒကနိကာယ(အဘိဓမ္မပိဋက)(ဒုတိယပိုင်း) လေးကျမ်း ဖြေဆိုကြသော ပုဂ္ဂိုလ်တို့တွင် သုံးကျမ်းအောင် ၁ ပါး ဖြစ်ပါသည်။
- ၁၂။ အုပ်စု(၁) ခုဒ္ဒကနိကာယ(ဝိနယပိဋက)ဝိနည်းအဋ္ဌကထာ (မဟာဝိဒူတန်း) သုံးကျမ်း ဖြေဆိုကြသောပုဂ္ဂိုလ်တို့တွင် သုံးကျမ်းအောင် ၄ ပါး၊ နှစ်ကျမ်းအောင် ၄ ပါး၊ တစ်ကျမ်းအောင် ၂ ပါးတို့ ဖြစ်ပါသည်။
- ၁၃။ အုပ်စု(၂) ဒီဃနိကာယ(သုတ္တန္တပိဋက)ဒီဃနိကာယအဋ္ဌကထာ (မဟာဝိဒူတန်း) သုံးကျမ်းဖြေဆိုကြသောပုဂ္ဂိုလ်တို့တွင် သုံးကျမ်းအောင်

- ၁ ပါး ဖြစ်ပါသည်။
- ၁၄။ အုပ်စု(၅) အင်္ဂုတ္တရနိကာယ(သုတ္တန္တပိဋက)အင်္ဂုတ္တရအဋ္ဌကထာ (မဟာဝိဒူတန်း) သုံးကျမ်းဖြေဆိုကြသောပုဂ္ဂိုလ်တို့တွင် တစ်ကျမ်းအောင် ၂ ပါး ဖြစ်ပါသည်။
- ၁၅။ အုပ်စု(၈) ခုဒ္ဒကနိကာယ(အဘိဓမ္မပိဋက) အဋ္ဌကထာ(မဟာဝိဒူတန်း) နှစ်ကျမ်း ဖြေဆိုကြသောပုဂ္ဂိုလ်တို့တွင် တစ်ကျမ်းအောင် ၃ ပါး ဖြစ်ပါသည်။
- ၁၆။ ၂၇ ကြိမ်မြောက် နိကာယ်စာမေးပွဲတွင် ဝိဒူတန်းအုပ်စု ၉ ခုနှင့် မဟာဝိဒူတန်းအုပ်စု ၄ ခုတို့တွင် ကျမ်းစဉ်အလိုက်အောင်မြင်သူပေါင်း ၄၂၃၈ ပါး ဖြစ်ပါသည်။
- ၁၇။ နိကာယ်အောင်စာရင်းအပြည့်အစုံကို နေပြည်တော်/တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် သံဃနာယကအဖွဲ့ရုံးများတွင်လည်းကောင်း၊ နိကာယ်စာဖြေခွာရရှိသော မြို့နယ်သံဃနာယကအဖွဲ့ရုံးများတွင်လည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်/ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်သာသနာရေးမှူးရုံးများတွင်လည်းကောင်း၊ နိကာယ်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းများကို နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဝက်ဘ်ဆိုက် [www.mahana.org.mm](http://www.mahana.org.mm)၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဝက်ဘ်ဆိုက် [www.mora.gov.mm](http://www.mora.gov.mm)၊ သာသနာရေးဦးစီးဌာန ဝက်ဘ်ဆိုက် [www.dra.gov.mm](http://www.dra.gov.mm) တို့တွင် လည်းကောင်း၊ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါကြောင်း သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင် ကယားပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၉

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင်သည် ဇူလိုင် ၁၇ ရက်တွင် နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန ဖားဆောင်းမြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးရုံးသို့ ရောက်ရှိပြီး မြို့နယ်ရုံး တည်ဆောက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်းပေးသည်။

### ထောက်ပံ့ပေးအပ်

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ဖားဆောင်းမြို့နယ် ခဲမဖြူဘော်ဒါဆောင်သို့ ရောက်ရှိပြီး ဘော်ဒါဆောင်နေ နယ်စပ်ဒေသမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ နှစ်စဉ်ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိသည့် ဆန်နှင့် ရိက္ခာဖိုးထောက်ပံ့ငွေ၊ ကျောင်းဝတ်စုံများနှင့် ကျောင်းသုံးဗလာစာအုပ်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ယခုကဲ့သို့ ပညာသင်ကြားနိုင်ရန် ရရှိသည့်အခွင့်အရေးကို မိမိတို့အတွက် အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် ကြိုးစားအားထုတ်ကြရန်နှင့် ကျောင်းအုပ်ချုပ်သူ ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် စည်းစနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲဆောင်ရွက်သွားရန် အားပေးစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေတွင် ပါရှိသည့် ဖားဆောင်းမြို့နယ် ယူဟ်ဒေါမိရွာအတွက် ဆိုလာမီးများကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မယ်စွဲမြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးရုံးသို့ရောက်ရှိပြီး မြို့နယ်ရုံး တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ တာဝန်ရှိသူများ၏ ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ် ဖြည့်ဆည်းပေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မယ်စွဲမြို့နယ် ဟိုစွဲမြို့နယ်ကျေးရွာအုပ်စုတွင် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် တည်ဆောက်နေသည့် တန်ဖိုးနည်း အိမ်ရာ အလုံး ၂၀ ဆောက်လုပ်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မယ်စွဲမြို့နယ် ဟိုဂျစ်ကျေးရွာ မူလတန်းလွန်ကျောင်းတွင် ဟိုဂျစ်ကျေးရွာ၊ ဟိုဖကျေးရွာနှင့် လယ်တောကျေးရွာမှ မူလတန်းကျောင်းများအတွက် ကျောင်းဝတ်စုံများနှင့် ကျောင်းသုံးဗလာစာအုပ်များကို ကျေးရွာအလိုက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

### ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ထို့နောက် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မယ်စွဲမြို့နယ် ဟိုဂျစ်-ဟိုဖ-လယ်တော (၅/၀)မိုင် မြေလမ်းဖောက်လုပ်ခြင်းနှင့် ယင်းလမ်းပေါ်ရှိ ပေ ၄၀ တံတားတစ်စင်း၊ ပေ ၃၀ တံတားသုံးစင်း၊ ပေ ၂၀ တံတားနှစ်စင်းနှင့် Box Culvert များ တည်ဆောက်ခြင်း၊ ဟိုဂျစ်-တောင်လှ မြေလမ်း(၅/၀) မိုင် မြေလမ်းဖောက်လုပ်ခြင်းနှင့် ယင်းလမ်းပေါ်ရှိ ပေ ၃၀ တံတားနှစ်စင်းနှင့် Box Culvert ကိုးစင်း တည်ဆောက်ခြင်း၊ ဇူလိုင် ၁၈ ရက်တွင် လှိုင်ကော်မြို့နယ် ဆူးဖဲလောရွာ အဝင်လမ်း ကျောက်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းခွင်များသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး သတ်မှတ်ကာလအတွင်းပြီးစီးရေး၊ အရည်အသွေး စံချိန်စံညွှန်း ကောင်းမွန်စေရေးနှင့် စနစ်တကျဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြားခဲ့ပြီး လမ်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် လှိုင်ကော်မြို့ ရှိ နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေး



သင်တန်းကျောင်းတွင် လူငယ်သင်တန်းကျောင်းနှင့် အမျိုးသမီး အိမ်တွင်းမူသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်း ကျောင်းတို့မှ ကျောင်းအုပ်များ၊ နည်းပြများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ သင်တန်းသူများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကာ ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်သည်။

မှာကြား

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ကယားပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးရုံးသို့ ရောက်ရှိခဲ့ရာ ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးမှူးက ကယားပြည်နယ်အတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေနှင့် ဝန်ထမ်းရေးရာကိစ္စရပ်များ တင်ပြရာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဆက်တာဝန်ယူတာဝန်ခံမှုဖြင့် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရေး၊ ဝန်ထမ်းများ၏ အုပ်ချုပ်ရေး၊ သက်သာချောင်ချိရေးကိစ္စရပ်များကို အလေးထား ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန်တို့ကို မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်း ကျောင်း(ပင်လောင်း)သို့ ရောက်ရှိပြီး ကျောင်းအုပ်၊ နည်းပြများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ လိုအပ်သည်များမှာကြားကာ ကျောင်းဝင်း အတွင်းရှိ အိမ်ဆောင်၊ စားရိပ်သာ၊ စားဖိုဆောင်နှင့် စာကြည့်တိုက်တို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## မြန်မာ-အိန္ဒိယ ဝင်ပေါက် အမှတ်(၁)ဂိတ် အိန္ဒိယဘက်ခြမ်းမှ နန်းဗာလုံဈေးသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်သည့်လမ်းအား အိန္ဒိယဘက်မှ အချိန်ပိုင်းပိတ်ထား

တမူး ဇူလိုင် ၁၉

မြန်မာနိုင်ငံမှ အိန္ဒိယနိုင်ငံဘက်သို့ကူးသည့် နယ်စပ်တမူးမြို့ရှိ အမှတ်(၁)ဂိတ်၏ တရားဝင် ဝင်ပေါက် ဝင်ရောက်သည့် လမ်းပိုင်းကို ဖွင့်လှစ်ထားသော်လည်း အိန္ဒိယဘက်ခြမ်းမှ တမူးမြို့ နန်းဗာလုံဈေးသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်သည့် မော်တော်ကားလမ်းပိုင်းအား အိန္ဒိယနိုင်ငံဘက်မှ အချိန်ပိုင်းပိတ်ထားမှုများ ရှိနေ

ကြောင်း တမူးမြို့ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး ကုန်သည်များအသင်း အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်မောင်တင်၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

ဂိတ်နှစ်ဂိတ်ရှိ

“မြန်မာဘက်ကနေ အိန္ဒိယဘက်ကို သွားလိုရတဲ့ဂိတ် နှစ်ဂိတ်ရှိတယ်။ နန်းဗာလုံဈေးကို ကုန်သည်တွေ ဝိုင်းဝန်းဝင်

ဆောက်ထားတဲ့ဘက်ကနေ သွားလိုရတဲ့ ညာဘက်လမ်းကြောင်းက အရင်တုန်းက အမြဲတမ်းသွားလို့ရတယ်။ အခုကျတော့ အချိန်ပိုင်းပိတ်ထားတာ၊ ဘယ်ဘက်သွားရင် ဝိဇာတွေထုတ်ပေးတဲ့ဂိတ်ကိုတော့ သွားလို့ရတယ်။ သူတို့ဘက်ကတော့ အမိန့်အရ ပိတ်တာလို့ပဲ ပြောတယ်။ တခြားအကြောင်း ပြချက်မရှိဘူး။ သူတို့ဘက်က စစ်သားတွေ

စောင့်တာ။ ကျွန်တော်တို့ဘက်က ကားတွေ လာရင် ညာဘက်ကိုသွားမယ်ဆိုရင် မလာဖို့ ခြေဟန်လက်ဟန်ပြတားတယ်။ ဝိဇာ ထုတ်ပေးတဲ့အပေါက်ကို သွားမယ်ဆိုရင်တော့ ခွင့်ပြုတယ်။ တစ်ယောက်တစ်ဝက်ပိုင်တဲ့ တံတားကိုပိတ်တာ။ ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီလောက်က စပိတ်တာ” ဟု တမူးမြို့ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး ကုန်သည်များအသင်း

အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်မောင်တင်က ပြောသည်။

### အချိန်ပိုင်းပိတ်ထား

မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ အိန္ဒိယနိုင်ငံဘက်သို့ အမှတ်(၁)ဂိတ်တံတားမှ တရားဝင်ဝင်ပေါက် ဝင်ရောက်နိုင်သည့် လမ်းကြောင်းကို အိန္ဒိယနိုင်ငံဘက်မှ ဖွင့်လှစ်ထားသော်လည်း ၎င်းဘက်မှ မြန်မာနိုင်ငံပိုင် တမူးမြို့နန်းဗာလုံဈေးသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်သည့် လမ်းပိုင်းအား အချိန်ပိုင်းပိတ်ထားမှု ရှိနေကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းဦး(ဇေယျာတိုင်း)

# အီရန်မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်တစ်စင်းကို အမေရိကန် ပစ်ချ၊ ပင်လယ်ကွေ့ဒေသတွင် တင်းမာမှုမြင့်တက်လာ

ဝါရှင်တန် ဇူလိုင် ၁၉

ဟော်မုဇ်ရေလက်ကြားအဝင်တွင် အမေရိကန်ရေတပ်မှ စစ်ရေယာဉ်တစ်စင်းကို မြိမ်းခြောက်လာနေသည့် အီရန်မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်တစ်စင်းအား ပစ်ချခဲ့ကြောင်း အမေရိကန်အစိုးရက ပြောကြားခဲ့ပြီးနောက် ဇူလိုင် ၁၉ ရက်တွင် ပင်လယ်ကွေ့ဒေသ၌ တင်းမာမှုများ မြင့်တက်လာသည်။



ယင်းဖြစ်ရပ်မှာ ပင်လယ်ကွေ့ဒေသတွင် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာ ကောင်းသည့်ဖြစ်ရပ်များ တိုးမြင့်လာလျက်ရှိနေစဉ် အမေရိကန်စစ်ဘက်နှင့် အီရန်တို့အကြား ပထမဆုံး ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံမှုဖြစ်သည်ဟု ယုံကြည်ရသည်။

အီရန်မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်အား အမေရိကန်ရေ တပ်မှ ကုန်း၊ ရေနစ်သွယ်သွားတိုက်ခိုက်ရေးရေယာဉ် ယူအက်စ်အက်စ် ဘောက်ဆာက ဇူလိုင် ၁၈ ရက်တွင် ပစ်ချခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းသို့ပစ်ချခြင်းသည် ရေယာဉ် နှင့် ရေယာဉ်အဖွဲ့သားများ၏ အသက်အန္တရာယ်လုံခြုံ စိတ်ချမှုရှိရေးအတွက်ဖြစ်ကြောင်း ပင်တဂွန်၏ပြောရေး ဆိုခွင့်ရှိသူ ဂျီနာသန်ဟော့စ်မင်းက ပြောကြားသည်။

ယူအက်စ်အက်စ် ဘောက်ဆာရေယာဉ်အနီးသို့ အီရန်မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်က ကိုက် ၁၀၀၀ (၉၁၄ မီတာ) အကွာအထိ ချဉ်းကပ်လာခြင်းကြောင့် ချက်ချင်း ဖျက်ဆီးပစ်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်က သတင်းထောက်များအား ပြောကြား သည်။

ယခုဖြစ်ရပ်မှာ အီရန်နိုင်ငံက ပြုလုပ်ခဲ့သည့် စစ်ရေး အရ ရန်စလုံဆော်မှုအများအပြားအနက် နောက်ဆုံး လုပ်ဆောင်မှုဖြစ်ကြောင်းနှင့် အီရန်သည် နိုင်ငံတကာ ရေပြင်ပိုင်နက်အတွင်း ခုတ်မောင်းသွားလာမည့် ရေယာဉ် များကို တိုက်ခိုက်နေကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြော ကြားသည်။

ယင်းဖြစ်ရပ်နှင့် ပတ်သက်ပြီး မိမိတို့၏မည်သည့် မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်မျှ ဆုံးရှုံးခြင်းမရှိကြောင်း အီရန်က ငြင်းဆိုထားသည်။

အေအက်စ်ပီ

# အမေရိကန်ဦးဆောင်သည့် ညွန့်ပေါင်းအဖွဲ့၌ ပူးပေါင်းပါဝင်ခြင်းမပြုရန် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအား အီရန်တောင်းဆို

တီဟီရန် ဇူလိုင် ၁၉

အမေရိကန်ဦးဆောင်သည့် ညွန့်ပေါင်းအဖွဲ့တွင် ပူးပေါင်း ပါဝင်ခြင်းမပြုကြရန် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအား အီရန်နိုင်ငံက တောင်းဆိုခဲ့သည်ဟု ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။

ဟော်မုဇ်ရေလက်ကြားတွင် ရေကြောင်းသွားလာ ရေး၌ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အာမခံချက်ရရှိရေးအတွက် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုက ဦးဆောင်မည့် ညွန့်ပေါင်းအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းသည့် အစီအစဉ်၌ နိုင်ငံအများ ပူးပေါင်းပါဝင်ကြခြင်း မပြုကြရန် အီရန်နိုင်ငံက တောင်းဆိုခဲ့ကြောင်း အီရန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြော ကြားသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ သတင်းဌာနနှင့် ဇူလိုင် ၁၈ ရက်က

ပြုလုပ်သည့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခန်းတွင် အီရန်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနတာဝန်ရှိသူက ယင်းသို့ ပြောကြားခြင်းဖြစ် သည်။

ဂျပန်၊ တောင်ကိုရီးယားနှင့် ပြင်သစ်နိုင်ငံများ အပါ အဝင် အာရှနှင့်ဥရောပနိုင်ငံအချို့အား သံတမန်ရေးရာ လမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် ယင်းသို့တောင်းဆိုမှုများ ပြုလုပ် ခဲ့ကြောင်း ယင်းတာဝန်ရှိသူက ပြောကြားသည်။

ထိုသို့ တောင်းဆိုချက်ကို နိုင်ငံအချို့က ၎င်းတို့အနေ ဖြင့် အမေရိကန်ဦးဆောင်သည့် ညွန့်ပေါင်းအဖွဲ့၌ ပါဝင်မည် မဟုတ်ဟု တုံ့ပြန်ခဲ့ကြောင်း၊ ထိုစဉ်အတွင်း အခြားနိုင်ငံ အချို့က ၎င်းတို့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ထုတ်ပြန်ခြင်းမပြုသေး ကြောင်း ၎င်းကပြောကြားသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ



# ကဘူးတက္ကသိုလ် ဂိတ်ပေါက်၌ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား ခြောက်ဦး သေဆုံး၊ ၂၇ ဦး ဒဏ်ရာရရှိ

ကဘူး ဇူလိုင် ၁၉

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ ကဘူး တက္ကသိုလ်၏ တောင်ဘက်ဂိတ် တစ်ခုတွင် ယနေ့ ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူခြောက်ဦး သေဆုံးပြီး ၂၇ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ကဘူး ရဲတပ်ဖွဲ့ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဖာဒေါ့စ် ဖာရာမာဇ်က ပြောကြားသည်။

တက္ကသိုလ် ကျောင်းသားများ စာမေးပွဲဖြေဆိုရန် တက္ကသိုလ်၏ တောင်ဘက် ဂိတ်ပေါက်၌ စုရုံး နေကြစဉ် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၇ နာရီခန့်က ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ယင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် ယာဉ်ထိန်းရဲ တစ်ဦးအပါအဝင် လူခြောက်ဦး သေဆုံးကာ ၂၇ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တစ်ဆက်တည်းမှာပင် ကျန်းမာ ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဝါဟစ်မာယာက ကဘူးတက္ကသိုလ် ၏ တောင်ဘက်ဂိတ်ပေါက်၌ ပူး ပေါက်ကွဲမှုတစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် သေဆုံးသွားသော အလောင်း



ခြောက်လောင်းနှင့် ဒဏ်ရာရရှိသူ ၂၇ ဦးကို ဆေးရုံသို့ လာရောက် ပို့ ဆောင်ခဲ့သည်ဟု ၎င်း၏ တွစ်တာ စာမျက်နှာပေါ်တွင် ရေးသား ဖော်ပြထားသည်။

အဆိုပါ ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် မော်တော်ယာဉ် နှစ်စီးလည်း လုံးဝ ပျက်စီးသွားသည်။ သို့သော် ယင်း ပေါက်ကွဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ မည်သူ မည်ဝါ၏ လက်ချက်ဖြစ်သည်ကို မသိရသေးပေ။

ထို့အတူ ဇူလိုင် ၁၈ ရက်က အာဖဂန် နစ္စတန်နိုင်ငံ တောင်ဘက် ကန်ဒါဟာ ပြည်နယ်တွင် ရဲစခန်းစီးနင်း တိုက်ခိုက်မှုတစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူ ၁၂ ဦး သေဆုံးပြီး ၉၀ ကျော် ဒဏ်ရာရရှိ ခဲ့သည်။ အဆိုပါ ရဲစခန်းတိုက်ခိုက် မှုသည် တာလီဘန် စစ်သွေးကြွ အုပ်စုက ၎င်းတို့၏ လက်ချက်ဖြစ် သည်ဟု အစောပိုင်းက ပြောဆိုခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ

# ကန်ဒါဟာမြို့ရှိ ရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်ကို တာလီဘန်အဖွဲ့ တိုက်ခိုက်၊ လူ ၁၁ ဦးထက်မနည်းသေဆုံး

ကန်ဒါဟာ ဇူလိုင် ၁၉

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံတောင်ပိုင်းရှိ ကန်ဒါဟာမြို့မှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်ကို ဇူလိုင် ၁၈ ရက်က တာလီဘန်စစ်သွေးကြွများက တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ လူ ၁၁ ဦးထက် မနည်းသေဆုံးပြီး အများအပြား ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခဲ့ကြောင်း အာဖဂန် တာဝန်ရှိ သူများနှင့် စစ်သွေးကြွများက ပြောကြားကြောင်း သိရသည်။

အမေရိကန်နှင့် တာလီဘန်အဖွဲ့တို့လှုပ်ရှားမှုကို ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပွဲများ အစီအစဉ်ပြုလုပ်နေစဉ်အတွင်းမှာပင် ယင်းသို့တိုက်ခိုက်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အမေရိကန်နှင့် တာလီဘန်အဖွဲ့ နှစ်ဖက်စလုံးက ဆွေးနွေးပွဲများ၌ တိုးတက်မှုများရရှိခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သော်လည်း လက်ရှိ ကာလတွင် အာဖဂန်ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခတွင် အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုများနှင့် ပြောက်ကျားတိုက်ခိုက်မှုများ လျော့ကျရန် လုပ်ဆောင်နိုင် ခြင်း မရှိသေးပေ။

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ၏ ဒုတိယအကြီးဆုံးမြို့ဖြစ်သည့် ကန်ဒါဟာမြို့တွင် ဇူလိုင် ၁၈ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်အား ကားပုံးဖောက်ခွဲတိုက် ခိုက်ခဲ့ပြီး သေနတ်ကိုင်တိုက်ခိုက်ရေးသမားများက ယင်းရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ် အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်စီးနင်း တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း တာလီဘန်အဖွဲ့ ပြောရေးဆို ခွင့်ရှိသူ ကွာရီယူဆွစ်အာမာဒီက ပြောကြားသည်။

တာလီဘန်တို့၏ တိုက်ခိုက်မှုအတွင်း အရပ်သားကိုးဦးနှင့် ရဲအရာရှိ နှစ်ဦး တို့ အပါအဝင် စုစုပေါင်း ၁၁ ဦး သေဆုံးပြီး အမျိုးသမီးနှင့် ကလေးအများအပြား ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခဲ့သည်ဟု ကန်ဒါဟာပြည်နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဘာဟား အမာဒီက ပြောကြားသည်။

ယင်းတိုက်ခိုက်မှုတွင် တာလီဘန် တိုက်ခိုက်ရေးသမားရှစ်ဦးပါဝင် ကြောင်း၊ နှစ်ဦးမှာ ၎င်းတို့ကိုယ်ကို အသေခံပေးဖောက်ခွဲသွားပြီး အခြား ခြောက်ဦးမှာ အဆောက်အအုံအတွင်း၌ ပိတ်မိနေခဲ့ကြောင်း အာဖဂန်နစ္စတန် ပြည်ထဲရေးဌာနပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ နာဆရက် ရာဟီဇီက ပြောကြားသည်။

အေအက်စ်ပီ



# ကုန်သွယ်ရေးအပေါ် တရုတ်နှင့် အမေရိကန်တာဝန်ရှိသူများ ဆက်သွယ်ဆွေးနွေး

ပေကျင်း ဇူလိုင် ၁၉  
တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် လီယူဟဲသည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုဘက်မှ ဖိတ်ကြားချက်အရ အမေရိကန်ကုန်သွယ်ရေး ကိုယ်စားလှယ် ရောဘတ်လိုက်သင်ဇာနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး စတီဗင်မနူချင်တို့နှင့်အတူ ဇူလိုင် ၁၈ ရက်က တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း တရုတ်စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ယနေ့ ပြောကြားသည်။

တရုတ်နှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အကြား ပြည့်ဝစုံလင်ပြီး ကျယ်ပြန့်သော စီးပွားရေးဆိုင်ရာဆွေးနွေးမှုနှင့် ပတ်သက်၍ တရုတ်နိုင်ငံဘက်မှ တာဝန်ရှိသူ လီယူနှင့်

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုဘက်မှ တာဝန် ရှိသူများဖြစ်သည့် ရောဘတ်လိုက်သင်ဇာနှင့် စတီဗင်မနူချင်တို့သည် ပြီးခဲ့သည့်လက ဂျပန် နိုင်ငံ အိုဆကာမြို့တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ဂျီ-၂၀ ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲအတောအတွင်း နှစ်နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်ကြီးများက သဘောတူညီမှု ရရှိခဲ့ကြသည့် နှစ်ဖက်အကြား ကုန်သွယ်ရေး ဆွေးနွေးမှု အကောင်အထည်ဖော်ရေးအပေါ် အမြင်ချင်းဖလှယ်ခဲ့ကြသည်။

ထို့အပြင် ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ တရုတ် နှင့် အမေရိကန်တာဝန်ရှိသူများသည် ရှေ့ဆက်လုပ်ဆောင်ရမည့် နှစ်ဖက်အကြား ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းပွဲများနှင့် ပတ်သက်၍လည်း ထည့်သွင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြ

ကြောင်း သိရသည်။

တရုတ်စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ် ရေးဝန်ကြီး ဇေဟောင်ရှန်လည်း ကုန်သွယ်ရေး ဆိုင်ရာ နှစ်နိုင်ငံတာဝန်ရှိသူများ၏ ဆက်သွယ်ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပါဝင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ ဗဟိုကော်မတီ နိုင်ငံရေးဗျူရို အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးလည်းဖြစ်သူ လီယူသည် တရုတ်နှင့်အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အကြား ပြည့်ဝစုံလင်သော စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးမှုတွင် တရုတ်နိုင်ငံဘက်မှ ဆွေးနွေးမှု ခေါင်းဆောင်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-ဂျေတီ

# အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်က ယူဂျင်းစကာလီယာကို အလုပ်သမားဝန်ကြီးအဖြစ် အဆိုပြုမည်

ဝါရှင်တန်ဒီစီ ဇူလိုင် ၁၉  
ကွယ်လွန်သူ တရားရုံးချုပ် တရားသူကြီး အန်တိုနီစကာလီယာ၏ သားဖြစ်သူ ရှေ့နေ ယူဂျင်း စကာလီယာကို အလုပ်သမားဝန်ကြီးသစ်အဖြစ်ခန့်အပ်ရန် အဆိုပြုမည်ဟု အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်က ကြေညာလိုက်သည်။

အလုပ်သမားဝန်ကြီးဟောင်း အလက်ဇန္ဒားအကော့စတာမှာ အသက်မပြည့်သေးသည့် မိန်းကလေးများကို လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ မဖွယ်မရာပြုလုပ်သည်ဟု ယခုလအစောပိုင်းတွင် စွဲချက် တင်ခံခဲ့ရသည့် သူဌေးဂျက်ဖရီအတ်စတီနိုးနှင့်အတူ ၂၀၀၈ ခုနှစ် လျှို့ဝှက်လျှောက်လဲချက် သဘော တူညီချက် ကိုင်တွယ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဝေဖန်ခံရမှုကြောင့် ရာထူးမှနှုတ်ထွက်ပြီး တစ်ပတ် အကြာတွင် ဒေါ်နယ်ထရန်က တွစ်တာ၌ ယခုကဲ့သို့ ရေးသားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ စကာလီယာမှာ အများစုစားခံရသော အတွေ့အကြုံရှိ ရှေ့နေတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း ဒေါ်နယ်ထရန်က ဆိုသည်။ အဆိုပြုမှုကို အတည်ပြုပါက စကာလီယာမှာ အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာနသို့ နောက်တစ်ကြိမ် ပြန်လည်ရောက်ရှိလာမည် ဖြစ်သည်။

စကာလီယာသည် သမ္မတဟောင်း ဂျော့ဒဗလျူဘုရင်လက်ထက်က အလုပ်သမားဝန်ကြီး ဌာနတွင် တရားရုံးရှေ့နေအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့်အပြင် တရားရေးဝန်ကြီးဌာန၌လည်း အမှုထမ်းခဲ့သည်။ အကော့စတာ၏ နေရာကို ၎င်း၏လက်ထောက်ဖြစ်သူ ပက်ထရစ်ပက်ဇီလာက ခေတ္တ တာဝန်ထမ်းဆောင်မည်ဟု ဒေါ်နယ်ထရန်က ကြေညာခဲ့ဖူးသည်။

ကိုးကား-ပီတီအိုင် ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး



# မီးခိုးငွေကြောင့် ရုရှားလေယာဉ်မှ ခရီးသည်များ ကယ်ဆယ်ခဲ့ရ

မော်စကို ဇူလိုင် ၁၉  
မော်စကိုမြို့မှ အာမေးနီးယားနိုင်ငံသို့ ပျံသန်းမည့် လေယာဉ်၏ လေယာဉ်မှူးအခန်းမှ ထူးဆန်းသည့် မီးခိုးငွေများထွက် လာပြီးနောက် ခရီးသည်များကို ဘေးကင်းရာသို့ ရွှေ့ပြောင်း ပေးခဲ့ရပြီး ခရီးသည်နှစ်ဦးကို သောကြာနေ့က ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ကြောင်း လေကြောင်းလိုင်းနှင့် လေယာဉ်ကွင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။

ဘိုးရင်း ၇၃၇ လေယာဉ်သည် စတင်ပျံသန်းစဉ် ထူးဆန်းသည့် မီးခိုးငွေများ ထွက်လာသဖြင့် ရုရှားနိုင်ငံ နောဒ်ဝင်းလေကြောင်းလိုင်း(Nordwind Airlines) မှ ပြေးဆွဲသည့် နံနက်အစောပိုင်း လေယာဉ်ခရီးစဉ်ကို ဖျက်သိမ်းခဲ့ကြောင်း လေကြောင်းကုမ္ပဏီက ပြောသည်။ လေယာဉ်ဝန်ထမ်းများသည် လူကြီး ၁၆၂ ဦး၊ ကလေး ၁၁ ဦးပါဝင်သည့် ခရီးသည်များကို အရေးပေါ်ထွက်ပေါက်မှ

လျှောဆင်းစေ၍ ရွှေ့ပြောင်းပေးခဲ့ရသည်။ လေယာဉ်မှူးကို ကိုးကား၍ အခင်းဖြစ်ပွားရာ မော်စကိုမြို့ရှိ ရှယ်ရီမီတီပို လေဆိပ် တာဝန်ရှိသူများက လေယာဉ်မှူး၏ အခန်းတွင် မီးခိုးငွေများထွက်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း သို့သော်လည်း မီးလောင်မှု မရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။ ခရီးသည် ၁၆ ဦးသည် ဆေးကုသမှုခံယူခဲ့ရပြီး နှစ်ဦးကို ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ရ ကြောင်း ယင်းလေဆိပ်တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။

ယင်းလေယာဉ်အစား အခြားလေယာဉ်တစ်စင်း အစားထိုး၍ ပျံသန်းခဲ့သော်လည်း ခရီးသည် ၂၈ ဦးက ခရီးဆက်လက်ထွက်ခွာရန် ငြင်းဆိုခဲ့ကြသည်။ ပြီးခဲ့သည့် မေလက ယင်းလေဆိပ်၌ ရုရှားခရီးသည်တင် လေယာဉ် တစ်စင်း အရေးပေါ်ဆင်းသက်စဉ် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူ ၄၁ ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-အေအက်စ်ပီ၊ ဘာသာပြန်-အောင်ဇော်လင်း

# မလေးရှားအရှုပ်တော်ပုံနှင့် ဆက်နွယ်သည့် ကန်ဒေါ်လာ သန်း ၄၀ မလေးရှားသို့ စင်ကာပူ ပြန်လွှဲပေးမည်

စင်ကာပူ ဇူလိုင် ၁၉  
အဂတိလိုက်စားမှု စွပ်စွဲချက်ဖြင့် နာဂျစ်ရာဇတ် အစိုးရ ပြုတ်ကျမှုတွင် အဓိက အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ခဲ့သည့် ငွေကြေးအရှုပ်တော်ပုံကြီးနှင့် ဆက်နွယ်နေသည့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၄၀ နီးပါးကို စင်ကာပူနိုင်ငံက မလေးရှားနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးမည်ဟု စင်ကာပူရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

အာရှဒေသတွင်သာမက အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ပါ မလေးရှားအစိုးရ၏ ရန်ပုံငွေမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်းထောင်ချီ အလွဲသုံးစားပြု၍ သုံးစွဲခဲ့သည်ဆိုသည့် စွပ်စွဲချက်များကို စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် နိုင်ငံအတော်များတွင် စင်ကာပူနိုင်ငံသည်လည်း ပါဝင်သည်။ မလေးရှားဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း နာဂျစ်နှင့် ၎င်း၏ မိသားစုဝင်များ၊ နီးစပ်သည့် အသိုင်းအဝိုင်းများ ပါဝင်သည်ဆိုသည့် ငွေကြေး အရှုပ်တော်ပုံသည် ပြီးခဲ့ သည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲတွင် နာဂျစ်အစိုးရ ရှုံးနိမ့်ခဲ့ မှု၏ အဓိက အကြောင်းတရားဖြစ်ခဲ့သည်။

စင်ကာပူစီးပွားရေးရာဌာနသည် မလေးရှားအစိုးရ ရန်ပုံငွေထားရှိသည့် IMDB ဘဏ်နှင့်ဆက်နွယ်သော သိမ်းဆည်းထားသည့် စင်ကာပူဒေါ်လာ ၅၀ ဒသမ ၃ သန်းခန့် (ကန်ဒေါ်လာ ၃၇ သန်း)ကို မလေးရှားနိုင်ငံသို့ ပြန်လွှဲပြောင်းပေးရန် တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားရာ အတည်ပြုချက်ရရှိခဲ့ကြောင်း စင်ကာပူရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောသည်။ ငွေအချို့ကို မလေးရှားသို့ လွှဲပြောင်းပေး ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ကျန်ငွေများကို လွှဲပေးရန် ဘဏ်များ က လုပ်ဆောင်နေကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့က ကြာသပတေးနေ့

နောင်ပိုင်းက ပြောကြားခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ထိုငွေ များကို မည်သည့်နေရာမှ သိမ်းဆည်းသည်ဟု ပြောကြားခြင်း မရှိပေ။

မလေးရှားအစိုးရ ရန်ပုံငွေမှ ခိုးယူမှုမှာ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၄ ဒသမ ၅ ဘီလီယံ ခန့်ရှိမည်ဟု အမေရိကန် တရားရေးဌာနက ယူဆသည်။ အမေရိကန် တရားရေး ဌာနသည် IMDB ဘဏ်မှ ခိုးယူသည့် ငွေကြေးများဖြင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် ဝယ်ယူထားသည့် ပစ္စည်းများကို သိမ်းဆည်းနေသည်။ စင်ကာပူနိုင်ငံသည် IMDB ဘဏ်အနေဖြင့် ခိုးယူထားသည့် ရန်ပုံငွေအချို့ကို ငွေဖြူ အဖြစ်ပြောင်းလဲဖို့ ၎င်း၏ ဘဏ္ဍာရေးစနစ်ကို အသုံးပြု ခဲ့သည်ဆိုသည့် စွပ်စွဲချက်များအပေါ် အဓိကထား၍ စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ငွေကြေးဆိုင်ရာ ဗဟို ချက်ဖြစ်သည့် စင်ကာပူနိုင်ငံသည် ယင်းအရှုပ်တော်ပုံ တွင် ပါဝင်ပတ်သက်မှုဖြင့် စင်ကာပူပုဂ္ဂလိက ဘဏ် လုပ်ငန်းရှင်သုံးဦးနှင့် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသား ဘဏ် လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦး တို့ကို ထောင်ချခဲ့သည်။

စင်ကာပူနိုင်ငံသည် တရားမဝင် ရန်ပုံငွေများကို လွှဲပြောင်းရာတွင် ပါဝင်သည်ဆိုသည့် ဆွစ်ဇာလန်ဘဏ် နှစ်ခု၏ စင်ကာပူရုံးများကိုပိတ်ပစ်ခဲ့သည်။ ရွေးကောက်ပွဲ ရှုံးနိမ့်ခဲ့ပြီးနောက် မလေးရှားဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း နာဂျစ်ရာဇတ်သည် ယင်းငွေကြေး အရှုပ်တော်ပုံကြောင့် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံနေရပြီး ပြီးခဲ့သည့် ဖေပြီလက တရား ရင်ဆိုင်ခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-အေအက်စ်ပီ ဘာသာပြန်-အောင်ဇော်လင်း

သဘာဝဘေး ရေကြီး ရေလျှံမှုများ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လူဦးရေ ငါးထောင်ကျော်အား ရေလွတ်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းထား

မန္တလေး ဇူလိုင် ၁၉

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဧရာဝတီမြစ်ရေ ဝင်ရောက်မှုကြောင့် မြို့နယ်သုံးမြို့နယ်အတွင်းရှိ အိမ်ထောင်စု ၁၂၆၉ စုမှ လူဦးရေ ၅၈၈၉ ဦးတို့ကို ရေလွတ်ရာသို့ ယာယီပြောင်းရွှေ့နေရာချထားပေးနေကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအေးမင်းသူက ပြောကြားသည်။

ဧရာဝတီမြစ်ရေဝင်ရောက်မှုကြောင့် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြို့နယ် သုံးမြို့နယ် ရပ်ကွက်ကျေးရွာအုပ်စု ၁၆ အုပ်စု ကျေးရွာ ၃၆ ရွာ အိမ်ထောင်စု ၁၂၆၉ စုမှ လူဦးရေ ၅၈၈၉ ဦးတို့ကို ရေလွတ်ရာသို့ ယာယီပြောင်းရွှေ့ နေထိုင်ရန် နေရာများချထားပေးနေကြောင်း ရေဘေးကြောင့် ပြောင်းရွှေ့ နေထိုင်သူတို့ကို ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ ဆန်ရိက္ခာ ခုနစ်ရက်စာနှင့် လိုအပ်သော ပစ္စည်းများ ပံ့ပိုးကူညီပေးခဲ့ကြောင်း၊ တခြား ရေဝင်ရောက်သည့် မြို့နယ်များကိုလည်း ဆက်လက်ပံ့ပိုးကူညီပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ဦးအေးမင်းသူထံမှ သိရသည်။

“ဧရာဝတီမြစ်ရေဟာ ဒီလ ၁၅ ရက်ကစ တိုးလာတဲ့အတွက် ရေကြီး ရေလျှံဖြစ်ပြီး ရေလွတ်ရာကို ယာယီပြောင်းရွှေ့နေထိုင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက် ပေးနေပါတယ်။ ခုဆို မြို့နယ်သုံးမြို့နယ်ကနေ ရေလွတ်ရာကို ယာယီ ပြောင်းရွှေ့သူဦးရေ ၅၈၈၉ ဦးရှိပါတယ်။ အဲဒီရွှေ့ပြောင်းသူတွေကို ဆန်ရိက္ခာ ခုနစ်ရက်စာပံ့ပိုးပေးပါတယ်။ ယခုလက်ရှိ သုံးမြို့နယ်ကို ပံ့ပိုး ပေးနေတာပါ။ ဆက်လက်ပြီးတော့လည်း လိုအပ်တဲ့ပစ္စည်းတွေကို ကူညီ ထောက်ပံ့ပေးသွားမှာပါ” ဟု ဆက်လက်ရှင်းပြသည်။



တံတားဦးမြို့နယ်တွင် ရေဘေးကြောင့် ယာယီရွှေ့ပြောင်းသူ ၁၀၈ ဦး မှာ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းအနေဖြင့် စာသင်ကျောင်းနှင့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း တို့တွင် နေထိုင်ကြကြောင်း၊ စဉ်ကူးမြို့နယ်တွင် ၆၈၈ ဦး၊ သပိတ်ကျင်း မြို့နယ်တွင် ၅၀၉၃ ဦးတို့ကို ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၊ စာသင်ကျောင်း၊ ဇရပ်၊ ဆွေမျိုးအိမ်၊ ဓမ္မာရုံတို့တွင် ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားပေးပြီး ယာယီ ပြောင်းရွှေ့သူဦးရေ ၅၈၈၉ ဦးကို ဆန်ရိက္ခာ ခုနစ်ရက်စာ ပံ့ပိုးပေးခဲ့ကြောင်း၊ လိုအပ်သည်များကို ဆက်လက်ပံ့ပိုးကူညီပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ကသာမြို့နယ် ရေဘေးသင့်ကျောင်းသားများအား အသက်ကယ်အင်္ကျီများ ထောက်ပံ့

ကသာ ဇူလိုင် ၁၉

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာမြို့နယ်တွင် ကျောင်းတက်နေသော ကလေး ငယ်များ မြစ်ဖြတ်ကူးစဉ် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရန် ရေဝင်ရောက်သော ဆည်ကြီးကျေးရွာရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အွန်လိုင်းချစ်သူများ အဖွဲ့က အသက်ကယ်အင်္ကျီ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းကို ဇူလိုင် ၁၉ ရက်က ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနေအိမ်၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ကသာမြို့နယ် ဝက်တူးအုပ်စု ဆည်ကြီးကျေးရွာသည် အိမ်ထောင်စု ၁၂၃ စု၊ လူဦးရေ ၅၀၀ ကျော် နေထိုင်လျက်ရှိပြီး ယင်းကျေးရွာရှိ ကျောင်း သား ကျောင်းသူများအတွက် အသက်ကယ်အင်္ကျီ ၅၁ ထည်၊ ဒေါင့်ကြီး ကျေးရွာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် ၂၅ ထည်၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ဦးစီးမှူးထံ ၁၀ ထည် ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ငွေအိုး(ကသာ)



အင်းတော်မြို့နယ်အတွင်းမှ ဘိန်းမည်း ဂရမ် ၅၀၀ သိမ်းဆည်းရမိ

အင်းတော် ဇူလိုင် ၁၉

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် အင်းတော်မြို့နယ် ရွှေဘိုမြစ်ကြီးနားသွားကားလမ်း နဘားစုပေါင်းဂိတ် တွင် ဘိန်းမည်းများ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ဇူလိုင် ၁၉ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီခန့်တွင် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု(၆) ကသာမှ ရဲအုပ်ကျော်မင်းထွန်း ဦးစီး သော တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် အင်းတော်မြို့နယ် ရွှေဘိုမြစ်ကြီးနားသွားကားလမ်းပေါ်ရှိ နဘားလမ်းဆုံ

စုပေါင်းဂိတ်နေရာတွင် သက်သေများနှင့်အတူ ရှာဖွေ စစ်ဆေးရေးဆောင်ရွက်နေစဉ် အင်းတော်မြို့မှ ကျော်မြင့် ဝင်း မောင်းနှင့်လာသော ဆိုင်ကယ်အား မသင်္ကာ၍ ရပ်တန့်စစ်ဆေးခဲ့ရာ ဘိန်းမည်း ဂရမ် ၅၀၀ (ကာလတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၅ သိန်း)အား ရှာဖွေစစ်ဆေးတွေ့ရှိရသဖြင့် ကျော်မြင့်ဝင်း နန်းဇားကျေးရွာ ဗန်းမောက်မြို့နယ်နေ သူအား အင်းတော်မြို့မရဲစခန်းက ဥပဒေအရ အရေးယူ ထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုရဲ

မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံနှစ်ဖက်ညှိနှိုင်း၍ ရေမိုင်လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၉

မောင်တောမြို့နယ် နယ်မြေ(၅) အမှတ်(၂)နယ်ခြားစောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲ ရွက်ညိုတောင်ရဲကင်းစခန်းမှ ရဲမှူးတင်လှိုင် ဦးစီးသည့် ရေယာဉ်တပ်ဖွဲ့(မောင်တော)မှ ငါးမန်းအမြန် သွားတိုက်ခိုက်ရေး ရေယာဉ်အမှတ်(၀၀၁)ပါ နှစ်စင်းနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံအမှတ်(၂) နယ်ခြားစောင့်တပ် Domdomia BOP ကင်းစခန်းမှ Subedar MD. Razzak ဦးဆောင်သည့် စက်တပ်ရေယာဉ် နှစ်စင်း စုစု

ပေါင်း လေးစင်းတို့သည် ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် နှစ်နိုင်ငံနယ်နိမိတ်အနီး မင်္ဂလာကြီးချောင်းဝထိပ် နတ်မြစ် အလယ် ရေမိုင်အမှတ်(၈)အနီးမှ ဦးရှည်ကျ ချောင်းဝထိပ် ရေမိုင်အမှတ်(၁၁)အနီးထိ နတ်မြစ်ကြောင်းအတိုင်း နှစ်နိုင်ငံနှစ်ဖက်ညှိနှိုင်း၍ ရေမိုင်ကင်းလှည့်ခဲ့ကြသည်။

ယင်းနောက် ရေယာဉ်အမှတ်(၀၀၁)ပေါ်၌ နှစ်ဖက် ကင်းလှည့်သည့်အဖွဲ့များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ ရဲပြန်ကြား

မြင်းမူ ဇူလိုင် ၁၉

မြင်းမူမြို့၊ ထီးဆောင်းကျေးရွာ မျက်စိ ဆေးရုံအနီးတွင် ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၅ နာရီ မိနစ် ၂၀ ခန့်က လမ်းဖြတ်ကူးသူနှစ်ဦးအား မော်တော် ယာဉ်ဖြင့် တိုက်မိရာမှ တစ်ဦးသေဆုံး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မန္တလေး-မုံရွာကားလမ်း မိုင်တိုင် ၄၆/၃ နှင့် ၄ ကြားတွင် ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၅ နာရီ မိနစ် ၂၀ ခန့်က ရန်ကုန်မှ မုံရွာသို့

လမ်းဖြတ်ကူးသူ နှစ်ဦးကို ကားဖြင့်တိုက်မိ တစ်ဦးသေဆုံး၊ တစ်ဦးဒဏ်ရာရ

ကိုခင်မောင်မြင့် မောင်းနှင်သော တွင် ဒဏ်ရာအသီးသီးရရှိခဲ့ပြီး ယာဉ်သည် အခင်းဖြစ်နေရာအရောက် ဒေါ်စန်းဝေမှာ ရရှိသည့်ဒဏ်ရာဖြင့် တွင် လမ်း၏ဝဲဘက်မှ ယာဘက်သို့ မြင်းမူဆေးရုံတွင် ဆေးကုသစဉ် လမ်းဖြတ်ကူးသူ ဦးခင်မောင်ကြည် သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ မြင်းမူမြို့မ နှင့် ဒေါ်စန်းဝေတို့ကို ယာဉ်၏ ရှေ့ဘက်ခြမ်းဖြင့် ဝင်ရောက်တိုက်မိရာ ရဲစခန်းက ကိုခင်မောင်မြင့်ကို အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ ကိုကိုနိုင်(မြင်းမူ)

မိုးကောင်း၌ အင်းအတွင်း ရေဆင်းချိုးရာမှ ကျောင်းသားတစ်ဦး ရေနစ်သေဆုံး

မိုးကောင်း ဇူလိုင် ၁၉

ကချင်ပြည်နယ် မိုးကောင်းမြို့၊ နတ်ကြီးကုန်းရပ်ကွက် ပျော်လင့်အုပ်စုတွင် ယနေ့ညနေပိုင်းက အင်းအတွင်းရေဆင်းချိုးရာမှ အဋ္ဌမတန်းကျောင်းသားတစ်ဦး ရေနစ်သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ယနေ့ညနေ ၃ နာရီ ၁၅ မိနစ်က မိုးကောင်းမြို့၊ နတ်ကြီးကုန်းရပ်ကွက် ပျော်လင့်အုပ်စုနေ မောင်ဆွတ်ထူးခေါင် အဋ္ဌမတန်းကျောင်းသားသည် သူငယ်ချင်းသုံးဦးနှင့် အတူ နေအိမ်နှင့် သုံးဖာလုံခန့်အကွာရှိ ပင်းမီအင်းအတွင်း ရေဆင်းချိုးရာမှ ရေနစ်နေ၍ သူငယ်ချင်းများက ပတ်ဝန်းကျင်သို့ အကူအညီတောင်းခဲ့ရာ ပိုင်ဝန်းဆယ်ယူသော်လည်း သေဆုံးလျက်ဆယ်ယူရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)

ဥပဒေဘောင်တွင်း နေထိုင်ခြင်း ဘေးကင်းရန်ကွာ လွန်ချမ်းသာ

လှည်းကူးမြို့နယ်တွင် တရားမဝင်သစ်ခွဲသားများ တင်လာသော ယာဉ်တစ်စီး ဖမ်းမိ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉

ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် လှည်းကူး မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးတင်ထွန်း ဦးစီးသော သစ်တောဝန်ထမ်းများနှင့် သစ်တော လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်မှ မောင်းနှင် လာသည့် အဲစာတုံး(ခဲရောင်) ယာဉ် အား မသင်္ကာ၍ စစ်ဆေးရာ တရားမဝင် ပျဉ်းကတိုးခွဲသား ၃၅ ချောင်း(၁ ဒသမ ၇၃၉၆ တန်)နှင့်အတူ ယာဉ်မောင်း ဇော်မိုး မြောက်ဥက္ကလာပ(၆) ရပ်ကွက် နေသူအား ဖမ်းမိခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ လူအောင်(ကသာ)



# ရှေ့နေနှင့် ဥပဒေပညာဂျာနယ်

## ဦးဟန်ညွန့် (ဥပဒေ)

**နိဒါန်း**  
“ဆရာ”  
“ပျာ”  
“ဒီတစ်ပတ်ဆောင်းပါးခေါင်းစဉ်က ဘာလဲဆရာ”  
“ရှေ့နေနှင့် ဥပဒေပညာဂျာနယ်ပါ”  
“ဥပဒေပညာဂျာနယ်က ဘယ်ကထုတ်ဝေသလဲဆရာ”  
“ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးက ထုတ်ဝေတာပါ”  
“ဘာတွေဖော်ပြထားပါသလဲဆရာ”  
“ဖတ်ကြည့်ကြစို့”

**ဥပဒေပညာဂျာနယ်**  
ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးက ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ထုတ်ဝေသော အတွဲ(၁၁)၊ အမှတ်(၂) ဥပဒေပညာဂျာနယ်တွင် မြန်မာဘာသာဖြင့် ဆောင်းပါး ရှစ်ပုဒ်၊ အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ဆောင်းပါးနှစ်ပုဒ် ဖော်ပြပါရှိသည်။

ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး၏ ဥပဒေပညာဂျာနယ် စာတည်းအဖွဲ့ အမှာစာ၊ ဥပဒေပညာဂျာနယ်တွင် ထည့်သွင်းရန်စာမူများအား ဖိတ်ခေါ်ခြင်း၊ ပြည်ပခရီးစဉ်မှတ်တမ်းများ၊ နိုင်ငံခြားစည်းသည်များနှင့် လက်ခံတွေ့ဆုံမှုမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ၊ အခမ်းအနားများ တက်ရောက်ခြင်း မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး လှူဒါန်းမှုသတင်းနှင့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ ဖော်ပြထားသည်။

**ရှေ့နေချုပ်ဥပဒေပညာ**  
ဥပဒေပညာဂျာနယ်သည် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး၏ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးဆီသို့ဟူသော မဟာဗျူဟာ စီမံကိန်း၏ လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သည့် ဥပဒေအသိပညာ ပြန့်ပွားရေးလုပ်ငန်းအတွက် များစွာအကျိုးရှိပြီး ဥပဒေစည်းကမ်းများကို ကောင်းစွာလိုက်နာကျင့်သုံးနေထိုင်သည့် လူမှုအဖွဲ့အစည်းဖြစ်ထွန်းရေးကို အထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း၊ ဤဥပဒေပညာဂျာနယ် ဆောင်းပါးများတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စာချုပ်စာတမ်းများ၊ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ၊ မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများဥပဒေ၊ ရာဇသတ်ကြီး၊ မြန်မာ့ဓလေ့ထုံးတမ်းဥပဒေ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသဘောတူညီချက်များအရ အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းခြင်း စသည်တို့နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ပြည်တွင်း ပြည်ပအကြောင်းအရာများကို လေ့လာတတ်မြောက်ရေးအတွက် အထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း၊ ဤဥပဒေပညာဂျာနယ်သည် ပြည်သူများအတွက် ဥပဒေအသိပညာတိုးပွားမှုကို အထောက်အကူဖြစ်စေပြီး တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် တရားမျှတမှုကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေးအတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ပံ့ပိုးနိုင်မည်ဟုယုံကြည်ကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးက ဥပဒေပညာဂျာနယ်အဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့ဝင်များအား ဖော်ပြထားပါသည်။

**ICESCR**  
ICESCR ဟူသည် International Covenant on Economic, Social and Cultural Rights ဖြစ်ပြီး စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအခွင့်အရေးများ ဆိုင်ရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါစာချုပ် ICESCR သည် ၁၉၆၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်နေ့တွင် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံဆုံးဖြတ်ချက်အမှတ် ၂၂၀၀ အေ(၂၁) အရ

ချမှတ်ခဲ့ပြီး ၁၉၇၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၃ ရက်နေ့တွင် စာချုပ်တရားဝင်အတည်ဖြစ်လာခဲ့ပါသည်။ ICESCR စာချုပ်ကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်အထိ အတည်ပြုပြီး နိုင်ငံပေါင်း ၁၆၈ နိုင်ငံ၊ ပဏာမလက်မှတ်ရေးထိုးသည့်နိုင်ငံ လေး နိုင်ငံနှင့် လက်မှတ်မထိုးရသေးသောနိုင်ငံ ၂၅ နိုင်ငံ ရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုအခွင့်အရေးများဆိုင်ရာစာချုပ်ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၆ ရက်နေ့တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် အတည်ပြုခဲ့ပါသည်။ သဘောတူစာချုပ်တွင် အခန်း ငါးခန်းနှင့် အပိုဒ်ပေါင်း ၃၁ ပိုဒ်ပါရှိကြောင်း အများပြည်သူဗဟုသုတ ရစေရန် ICESCR စာချုပ်အကြောင်း ဖော်ပြထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

**အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းခြင်း**  
New York Convention, UNCITRAL Rules နှင့် ICSID Additional Facility Rules တို့အရ အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လေ့လာတတ်မြောက်ရေးဆောင်းပါးကို ဥပဒေအကြံဉာဏ်ပေးရေးဦးစီးဌာနက ပြုစုဖော်ပြထားပါသည်။ နိုင်ငံခြားအနုညာတဆုံးဖြတ်ချက်များကို ပြည်တွင်း၌ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည့် အဓိကအချက်သည် အဆိုပါနိုင်ငံမှ အတည်ပြုပိုင်ထားသော ကွန်ဗင်းရှင်းအပေါ်တွင်သာ မူတည်ပါကြောင်း လေ့လာသုံးသပ်ရေးသားထားသော ဆောင်းပါးဖြစ်ပါသည်။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အနုညာတစီရင်ဆုံးဖြတ်ချက်ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့်နိုင်ငံအတွက် အဆိုပါဆုံးဖြတ်ချက်ကို ပြည်တွင်းဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ပေးရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံသည် ၁၆- ၄- ၂၀၁၃ ရက်နေ့တွင် New York Convention on the Recognition and Enforcement of Foreign Arbitral Awards 1958 ကွန်ဗင်းရှင်းသို့ လက်ခံဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ၁၅-၇- ၂၀၁၃ ရက်နေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ်သို့ အာဏာသက်ဝင်ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် UNCITRAL ကရေးဆွဲသော UNCITRAL Model Law on International Commercial Arbitration 1985 ကိုအခြေခံ၍ ၂၀၁၆ ခုနှစ် အနုညာတစီရင်ဆုံးဖြတ်ခြင်းဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး အနုညာတစီရင်ဆုံးဖြတ်ခြင်းဆိုင်ရာယန္တရားတစ်ရပ်ကို တည်ထောင်ရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိပါသည်။ ယင်းဥပဒေတွင် ပြည်ပအနုညာတဆုံးဖြတ် ချက်များကို အတည်ပြုဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံက အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်ပါဝင်သော New York Convention on the Recognition and Enforcement of Foreign Arbitral Awards 1958 ကို လိုက်နာရန် ထည့်သွင်းပြဋ္ဌာန်းထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ UNCITRAL Rules အပါအဝင် ICSID Additional Facility Rules နှင့် အခြားသော အငြင်းပွားမှုဖြေရှင်းခြင်းဆိုင်ရာ Rules များအရ ဖြေရှင်းဆုံးဖြတ်ချက်များကို ယင်းဥပဒေနှင့်အညီ ပြည်တွင်း၌ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း လေ့လာမှတ်သားရပါသည်။

**လူသိနည်းသေးသော**  
ရာဇသတ်ကြီးမှ လူသိနည်းသေးသော အရေးယူနိုင်သည့် ပြစ်မှုများ(အမှတ်- ၁) ဆောင်းပါးကို တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေနှင့် နိုတြီပဗ္ဗလစ်ဦးကျော်စိန်က ရေးသားထားပါသည်။ လူသိနည်းသေးသော၊ အရေးယူ၍မရနိုင်ခဲ့သော ပြစ်မှုများတွင် ရာဇသတ်ကြီးပါပြစ်မှုများပါဝင်ကြောင်း၊ ထိုသို့ လူသိနည်းရသည့်အကြောင်းမှာ

ရာဇသတ်ကြီးကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ (အမှတ်-၆/ ၂၀၁၆) မထုတ်ပြန်မီက ၁၉၅၀ ပြည့်နှစ် ပြင်ဆင်သည့် အက်ဥပဒေ(အမှတ်- ၂၀) ဖြင့်ဖြည့်စွက်ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့် အခန်း(၆-က) ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် ပါလီမန်တို့၏ အက်ဥပဒေများ၌ပါရှိသည့် ပြဋ္ဌာန်းချက်အချို့နှင့်စပ်လျဉ်းသော ပြစ်မှုများ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပုဒ်မ ၁၃၀-က ပါပြဋ္ဌာန်းချက်ကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း လေ့လာရေးသား တင်ပြထားပေသည်။

**နိုတြီပဗ္ဗလစ်**  
နိုတြီပဗ္ဗလစ်အကြောင်း သိကောင်းစရာများ ဆောင်းပါးကို တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဦးစန်းလွင်က ရေးသားထားရာ နိုတြီပဗ္ဗလစ်၏အဓိပ္ပာယ်၊ လုပ်ငန်းတာဝန်များ၊ နိုတြီပဗ္ဗလစ်သမိုင်း၊ အိန္ဒိယ၊ ယူနိုက်တက်ကင်းဒမ်း၊ ဩစတြေးလျ၊ အမေရိကန် အတွေ့အကြုံများ၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် နိုတြီပဗ္ဗလစ်၊ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များအကြောင်း ဗဟုသုတဖြစ်ဖွယ် တင်ဆက်ထားပါသည်။

**အဂတိလိုက်စားမှုနှင့် ဥပဒေအမြင်**  
ဤဆောင်းပါးရှင်က အဂတိလိုက်စားမှုနှင့် ဥပဒေအမြင် ခေါင်းစဉ်ဖြင့် အဂတိလိုက်စားခြင်းအဓိပ္ပာယ်၊ နောက်ခံသမိုင်း၊ ရာဇသတ်ကြီး၊ ၁၉၄၈ အက်ဥပဒေ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ၂၀၁၃ ခုနှစ် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ စသည်ဖြင့် ပြည်သူလူထုအပေါင်းက လိုက်နာစောင့်ထိန်းသွားကြမည့်အကြောင်း တင်ပြရေးသားထားပါသည်။

**ကရုဏာဖြင့်ဖြေရှင်းခြင်း**  
တရားမျှတခြင်းကို ကရုဏာဖြင့် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးကြပါစို့ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဦးတင်ဦး (ဥပဒေ)ကရေးသား တင်ပြသည်မှာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့် အငြင်းပွားမှုပြဿနာများအကြောင်း ပင်ဖြစ်ပါသည်။ မြေယာပြဿနာဆိုင်ရာတင်ပြချက်များကို တရားမျှတခြင်းကိုအခြေခံ၍ ကရုဏာဖြင့် တတ်နိုင်သမျှ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းရေးသားထားခြင်းလည်း ဖြစ်ပါသည်။

**အမွေမမိခြေ**  
မွန်ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် ဒေါ်အေးအေးမိုးက အမွေမမိခြေ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆောင်းပါးရေးပြီး ၁၉၉၈၊ မတ်၊ ၂၂၊ ဦးမြင့်သော်ပါး-၇ နှင့် မောင်ဇင်လင်းပါး-၃ အကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးထားပါသည်။

**M & A**  
M&A (Merger and Acquisition) ဆိုသည်မှာ ကုမ္ပဏီအချင်းချင်း ပူးပေါင်းခြင်းနှင့် ကုမ္ပဏီ၏ အစုရှယ်ယာများကို ဝယ်ယူ၍ ကုမ္ပဏီကို ရယူသိမ်းပိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဆောင်းပါးရှင် ဒေါ်ကြူကြူနိုင်က ကုမ္ပဏီနှစ်ခုပူးပေါင်းမှုနှင့် သိမ်းယူမှုဆောင်းပါးတွင် အသေးစိတ် ဖော်ပြရေးသားထားပါသည်။

**English Section**  
အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် International Covenant on Economic, Social and Cultural Rights စာချုပ်ကို ဖော်ပြထားပါသည်။  
ဆောင်းပါးရှင် Thet Lwin က The Myanmar



Companies Law 2017, Introduction of New Minority Shareholders' Protection ဆောင်းပါးကို ရေးသားထားပြီး Shareholders' Protection ကို အလေးပေးသုံးသပ်ဖော်ပြထားပါသည်။

ဆောင်းပါးရှင် Yin Myo Su Hlaing က Knowledge Sharing of the Public International Organizations ဆောင်းပါးတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ ( International Organizations) အကြောင်း၊ ကုလသမဂ္ဂအပါအဝင် အရှေ့တောင်အာရှအသင်းဝင်များအကြောင်း၊ ဥရောပသမဂ္ဂများအကြောင်း ဗဟုသုတ ဝေငှရေးသားထားပါသည်။

**ဆောင်းပါးအညွှန်းများ**  
ဖော်ပြခဲ့ပြီးသော ဥပဒေပညာဂျာနယ်များမှ ဆောင်းပါးများကို အညွှန်းနှင့်တကွ ပြန်လည်ဖော်ပြထားရာ ဥပဒေပညာဂျာနယ်အတွဲ(၁)၊ အမှတ်(၁)တွင် ပြစ်မှုကျင့်ထုံး ၄၉၃ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် မိမိ (ဆောင်းပါးရှင်) ရေးသားခဲ့သော ဆောင်းပါးကို အညွှန်းတွေ့ရသဖြင့် ပြန်လည်သတိရ လွှမ်းဆွတ်မိသေးသည်။ လွန်ခဲ့သော အနှစ် ၂၀ က ရေးခဲ့သော ဆောင်းပါးဖြစ်ပါသည်။

**အနှစ် ၂၀**  
အနှစ် ၂၀ ဆိုသည်မှာ ဘာမှမကြာလိုက်သလိုပါပဲ။ ထိုစဉ်က ဥပဒေအတွေး၊ ယနေ့အသက် ၇၀ အရွယ် ဥပဒေအတွေး။ ဘာများကွာခြားပါလိမ့်။ ကာလတွေ မည်မျှကြာသွားပါစေ ဥပဒေပညာကတော့ ခေတ်မီဆဲ။ တိုးတက်ဆဲ။ ကမ္ဘာကြီးကလည်း တိုးတက်ပြောင်းလဲဆဲ။ အယူအဆ အတွေးအခေါ်တွေကလည်း သစ်လွင်နေဆဲ။ အနှစ် ၂၀ အတွင်း ရှင်သန်တိုးတက် ပြောင်းလဲမှုများကို ဆောင်းပါးအညွှန်းပါ အရေးအသားများက ထောက်ပြနေသည်ကတော့ သေချာလှပေသည်။

**နိဂုံး**  
(၁) လွန်ခဲ့သော အနှစ် ၂၀ ကျော်ကာလကပင် ဥပဒေဆောင်းပါး ပါဝင်ရေးသားခဲ့ရသော ဥပဒေပညာဂျာနယ်၏ ဆောင်းပါးရှင်ဟောင်းတစ်ဦးအနေနှင့် ယနေ့တိုင် ဆက်လက်ပါဝင်ဆင်နွှဲခွင့်ရနေပါသည်။  
(၂) ဥပဒေပညာဂျာနယ် အခွန်ရှည်တည်တံ့ပြီး တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကဏ္ဍအတွက် ပိုမိုအထောက်အပံ့ဖြစ်ပါစေကြောင်း။



# ရန်ကုန်မြို့ အာဇာနည်ပိမာန်သို့ လာရောက်ဂါရဝပြုကြသည့် ပြည်သူများ၏ ရင်တွင်းစကားသံများ

(၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ပဟန်းမြို့နယ်ရှိ အာဇာနည်ပိမာန်၌ ကျင်းပရာ ဝိုင်းဝန်းရံပေးအောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ရဟန်းရှင်လူပြည်သူ အများအပြားက လာရောက်ဂါရဝပြုခဲ့ကြသည်။ ထိုသို့ လာရောက်ဂါရဝပြုကြသူများနှင့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၏ ရင်တွင်းစကားသံအချို့ကို ကောက်နုတ်တင်ပြလိုက်ပါသည်။

**ဦးကြည်ထွန်း (ခေတ္တညွန့်ကြားရေးမှူး၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား)**  
ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ဒီနေ့မနက် ၇ နာရီ လောက်ကတည်းက လာရောက်ပြီး အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနားကျင်းပမှုတွေကို တစ်နိုင်ငံလုံး တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့ပါတယ်။ အခမ်းအနားမစတင်မီ အာဇာနည်တွေရဲ့ မိသားစုဝင်တွေနဲ့ အင်တာဗျူးတွေ၊ အခမ်းအနားကျင်းပပုံတွေ၊ အခမ်းအနားကို တက်ရောက်လာတဲ့ အလွှာပေါင်းစုံက ပြည်သူတွေနဲ့ တွေ့ဆုံမေးမြန်းမှုတွေကို နှစ်စဉ် လုပ်ဆောင်နေကျအတိုင်း တင်ဆက်ပေးပါတယ်။ နောက်ပြီး ယခင်အတွင်းဝန်များရုံး၊ ဝိုင်းဝန်းရံပေးတဲ့ နေရာတွေမှာလည်း ရိုက်ကူးပြီး ထုတ်လွှင့်ပေးပါတယ်။ အာဇာနည်နေ့မှာ ကိုယ်တိုင်မလာရောက်နိုင်တဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအနယ်နယ်အရပ်ရပ်က ပြည်သူတွေ အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် လုပ်ဆောင်ချက်တွေကို အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ ကြည့်ရှုနိုင်အောင် ထုတ်လွှင့်ပေးနိုင်တဲ့အတွက် ဝမ်းသာဂုဏ်ယူမိပါတယ်။



ဦးကြည်ထွန်း (ခေတ္တညွန့်ကြားရေးမှူး၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား)



ဦးမြင့်ဆွေ (ဦးစီးမှူး၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား)



ဦးသောင်းရွှေ (လှိုင်သာယာမြို့နယ်)



ဒေါ်နန်းမူ (ခ) ဒေါ်ဒေဝီ (ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျုံပျော်မြို့နယ်)

**ဦးမြင့်ဆွေ (ဦးစီးမှူး၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား)**  
ကျွန်တော်တို့ ဌာနအနေနဲ့က ဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ဝေတဲ့ လက်ကမ်းစာစောင်တွေကို အာဇာနည်နေ့မှာ ပြည်သူလူထုထံ ဝေငှပေးပါတယ်။ စောင်ရေအားဖြင့် ၅၀၀၀၀ ရိုက်နှိပ်ပြီးတော့ အာဇာနည်ပိမာန်မှာ စောင်ရေ ၂၅၀၀၀၊ ပြတိုက်မှာ ၁၀၀၀၀၊ အတွင်းဝန်ရုံးမှာ ၂၀၀၀ နဲ့ မြို့တော်ခန်းမမှာ ၆၅၀ ဝေငှပါတယ်။ အာဇာနည်နေ့မှာ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေရဲ့ အတ္ထုပ္ပတ္တိနဲ့ သူတို့ရဲ့ အဆိုအမိန့်တွေကိုလားရောက်တဲ့ ပြည်သူတွေ ဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်ဖို့ရည်ရွယ်ပြီး ဝေငှခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။



ဦးတင်စိုး (တိုက်ကြီးမြို့နယ်)



မခိုင်သင်္ဃန်း (မျိုးဆက်သစ်လူငယ်ပရဟိတအဖွဲ့၊ ထောက်ကြံ့)



မနင်းယုဆွေ (စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေဘိုခရိုင်၊ ကျွန်းလှမြို့နယ်)



မဆုမြတ်ရွှေရည်ဝင်း (အထက-၂၊ သန်လျင်၊ Grade 10 ကျောင်းသူ)

**ဦးသောင်းရွှေ (လှိုင်သာယာမြို့နယ်)**  
ကျွန်တော်တို့ရဲ့ဇာတိကတော့ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဘိုကလေးမြို့နယ်က ဖြစ်ပါတယ်။ အခုကတော့ လှိုင်သာယာမှာနေပါတယ်။ အသက်က ၇၈ နှစ် ရှိပါပြီ။ ဒီအာဇာနည်ပိမာန်ကို လာရောက် ဂါရဝပြု (အလေးပြု) ချင်တာ ကြာပါပြီ။ အခုမှပဲ သားသမီးမြေးမြစ်တွေနဲ့အတူ လာရောက်နိုင်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးအတွက် အသက်စတေးခဲ့ကြရတဲ့ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေကို ဂုဏ်ပြုလိုတဲ့ အတွက် လာရောက်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီရောက်မှ ကိုယ်တွေလိုပဲ တကူးတက လာရောက်တန်းစီ စောင့်ဆိုင်းပြီး ဂါရဝပြုကြတဲ့သူတွေ အများကြီးမြင်တွေ့ရလို့ ဝမ်းသာဂုဏ်ယူမိပါတယ်။

ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေကို တကူးတက လာရောက်ဂါရဝပြုတာပါ။ ကျွန်မက ဟိုးကတည်းက ဝိုင်းဝန်းရံပေးအောင်ဆန်းကို မြတ်နိုးတယ်။ ချစ်တယ်။ ဟိုးအရင်တုန်းက ဒီလိုနေ့မျိုးတွေဆိုရင် ရေလမ်း၊ ကုန်းလမ်း ဥသြဆွဲသံတွေကြားရတယ်။ အခုလည်းပဲ ဒီနေ့လာရောက်တဲ့အခါမှာ ဥသြဆွဲသံကြားရတော့ မျက်ရည်တွေတောင် ကျမိပါတယ်။ ဝမ်းလည်းနည်းမိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ပြည်သူတွေအများကြီး အခုလိုလာရောက် ဂါရဝပြုကြတာမြင်တော့ အားရကျေနပ်မိပြီး ဝမ်းသာမိပါတယ်။ မျိုးဆက်သစ်တွေအနေနဲ့ ဝိုင်းဝန်းရံပေးတဲ့ ကြိုးစားရယူပေးခဲ့တဲ့ လွတ်လပ်ရေးကို မပျောက်မပျက်အောင် တန်ဖိုးထားကြပြီး နိုင်ငံကို ဒီထက်ပိုမိုတိုးတက်အောင် လုပ်ဆောင်ကြမယ်လို့ မျှော်လင့်မိပါတယ်။

ဦးတင်စိုး (တိုက်ကြီးမြို့နယ်)

ဗီသုကာ အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဝိုင်းဝန်းရံပေးအောင်ဆန်းနဲ့တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေရဲ့ ဂုဏ်ကျေးဇူးတွေကို အမြဲအမှတ်ရတဲ့အနေနဲ့ လာရောက် ဂါရဝပြုခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဘက်ခေတ်မှာ အာဇာနည်နေ့နဲ့ပတ်သက်တဲ့ သီချင်းတွေ ပြန်ကြားရတာ ဝမ်းသာမိပါတယ်။ ဝိုင်းဝန်းရံပေး မိန့်ခွန်းတွေထဲမှာ ပါတဲ့အတိုင်း အားလုံး တက်ညီလက်ညီနဲ့ ညီညီညွတ်ညွတ် ဝိုင်းလုပ်ကြမယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံက ပိုမို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှာ ဖြစ်တယ်လို့ ယုံကြည်မိပါတယ်။

မခိုင်သင်္ဃန်း (မျိုးဆက်သစ်လူငယ်ပရဟိတအဖွဲ့၊ ထောက်ကြံ့)

ညီမတို့အဖွဲ့က မနက် ၇ နာရီလောက် ကတည်းက ရေသန့်ဘူးတွေဝေပါတယ်။ အဲဒါ ပြီးတော့ သန့်ရှင်းရေးတွေ လိုက်လုပ်ပါတယ်။ ဗီမာန်ပတ်ပတ်လည်မှာ လိုက်လံအမှိုက် ကောက်ပါတယ်။ စုစုပေါင်း ၁၂ ယောက်ဖြစ်ပါတယ်။ စည်ပင်က ဦးကြီးတွေက သမီးတို့ အတွက် အမှိုက်အိတ်တို့ လက်အိတ်တို့ ကူညီပံ့ပိုးပေးပါတယ်။ ဒီလိုနေ့မျိုးမှာ တတ်နိုင်တဲ့

ဘက်က ပါဝင်နိုင်တဲ့အတွက် ဝမ်းသာပီတိ ဖြစ်မိပါတယ်။ ကိုယ်တိုင်လည်း အလေးပြု ဖြစ်ပါတယ်။ ဥသြဆွဲသံကြားတဲ့ အချိန်မှာ ကြက်သီးထမိပြီး လွမ်းဆွတ်သလိုလို၊ ငိုချင် သလိုလိုတောင် ဖြစ်ခဲ့ရပါတယ်။

မနင်းယုဆွေ (စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေဘိုခရိုင်၊ ကျွန်းလှမြို့နယ်)

ညီအစ်မတွေစုပြီး လာရောက်ဂါရဝပြုတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ညီမက ၁၈ နှစ်ရှိပါပြီ။ လွတ်လပ်ရေးဖခင်ကြီး ဝိုင်းဝန်းရံပေးအောင်ဆန်းနဲ့တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေကို အောက်မေ့သတိရတဲ့အနေနဲ့ လာရောက် ဂါရဝပြုခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဝိုင်းဝန်းရံပေး ကြောင့်သာ လွတ်လပ်ရေးရဲ့ အရသာကို အခုလိုခံစားနေရတာလို့ အမြဲတမ်းယုံကြည် ထားပါတယ်။ နိုင်ငံရေးအကြောင်းတွေ သိပ်မသိပေမယ့် ဝိုင်းဝန်းရံပေးအောင်ဆန်းနဲ့တကွ ငယ်ငယ်ကတည်းက စိတ်ဝင်စားခဲ့ပါတယ်။ ညီမကရန်ကုန်မှာ အလုပ်လုပ်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ နေရပ်ကတော့ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး ကျွန်းလှမြို့နယ်ကရွာတစ်ရွာဖြစ် ပါတယ်။ ဒီလိုနေ့မျိုးက ရွာမှာနေရင် တွေ့ကြုံရ

ခဲ့လို့ ရန်ကုန်မှာရှိနေတုန်း လာရောက်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အလေးပြုဖို့ အမိန့်ပေးသံကြား ရတဲ့အချိန်မှာ ဝမ်းနည်းမိပါတယ်။ အာဇာနည် နေ့နဲ့ပတ်သက်တဲ့ သီချင်းတွေကြားရရင်လည်း အလိုလိုဝမ်းနည်းမိပါတယ်။

မဆုမြတ်ရွှေရည်ဝင်း (အထက-၂၊ သန်လျင်၊ Grade 10 ကျောင်းသူ)

သမီးက ဒီနှစ်မှ ရောက်ဖူးတာပါ။ အခုလို ကိုယ်တိုင်လာရောက်ရတဲ့အတွက် အတွေ့ အကြုံသစ်တွေ ဖဟုသုတသစ်တွေရရှိပါတယ်။ အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် လက်ကမ်း စာစောင်တွေ ဖတ်ရတဲ့ အတွက်လည်း ဖဟုသုတတွေများစွာ ရရှိပါတယ်။ ပြည်သူ တွေအနေနဲ့ အခုလိုအများကြီး လာရောက် ဂါရဝပြုကြတာ မြင်ရတဲ့အတွက် ဝိုင်းဝန်းရံပေး ကျေးဇူးတွေကို ပိုမိုအောက်မေ့ အမှတ်ရစေ ပါတယ်။ ဝိုင်းဝန်းရံပေးအောင်ဆန်းနဲ့တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေ လုပ်ကြံခံခဲ့ ရတဲ့နေ့ကို လွမ်းဆွတ်သတိရတဲ့ အနေနဲ့ လာရောက်ဂါရဝပြုတာ ဖြစ်ပါတယ်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း-ကိုထက် ဓာတ်ပုံ-ခင်မောင်ဝင်း (ကြေးမုံ)



# (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနား မြို့နယ်အသီးသီးတွင် ကျင်းပ

**မိုးညှင်း**  
ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့အောင်သပြေရပ်ကွက် မြို့တော်ခန်းမတွင် ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက (၇၂) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနား ကျင်းပသည်။

ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ ပါတီများ၊ နိုင်ငံရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များက အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား လွမ်းသူပန်းခွေချကာ အလေးပြုခဲ့ကြသည်။

**နီတိုး**

**မယ်စု**  
(၇၂) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ကယားပြည်နယ် မယ်စုမြို့ မြို့နယ်ခန်းမရှေ့တွင် ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပသည်။ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက နိုင်ငံတော်အလံအလေးပြုခြင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား အလေးပြုခြင်းနှင့် နှစ်မိနစ်ငြိမ်သက်ခြင်းများ ပြုလုပ်ပြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား လွမ်းသူပန်းခွေချ၍ ဂါရဝပြုကြသည်။

**ဝတ်ရည်(ပြန်/ဆက်)**

**ရီခေါဒါရ်**  
ချင်းပြည်နယ် ရီခေါဒါရ်မြို့၌ (၇၂) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အလံတင်အလေးပြုခြင်းနှင့် ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ရီခေါဒါရ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အလံတိုင်ရှေ့၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**ရီခေါဒါရ် (ပြန်/ဆက်)**

**ရေး**  
(၇၂) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက ရေးမြို့ ရန်မျိုးအောင်ရပ်ကွက်ရှိ အာဇာနည်ဗိမာန်၌ ကျင်းပရာ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမျိုးဝင်း၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးချစ်တင်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကဝင်းနှင့် မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်ကော်မတီ (၃) ရပ်မှ အဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပြည်သူများက လွမ်းသူပန်းခွေချအလေးပြုကြသည်။ **(အောက်ပုံ)**

ထို့နောက် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိများ၊ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ချက်များပါဝင်သော နံရံကပ်စာစောင်ပြပွဲကို ခင်းကျင်းပြသထားရာ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

**မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)**



**မဲဆောက်**  
(၇၂) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံ မဲဆောက်မြို့တွင် ပညာသင်ကြားနေကြသော မြန်မာအလုပ်သမားများ၏ ကလေးငယ်များအတွက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားနှင့် အသိပညာပေးဟောပြောမှုကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှ မွန်းလွဲပိုင်းအထိ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**ပွင့်သစ္စာ**

**မုံရွာ**  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့ဗိုလ်ချုပ်လမ်းမကြီးရှိ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်ကြီးတွင် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်အလံလွှတ်တင်ခြင်း၊ ရွှေစည်းခုံတရားဝင်းအတွင်းရှိ သာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီးတွင် သံဃာတော်များကို ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းများ လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**ဝင်းဦး(ဇေယျာတိုင်း)**



**ကျောက်ဖြူ**  
ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်ဖြူမြို့ရမ္မာဝတီခန်းမ၌ (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပရာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ပါတီအသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား လွမ်းသူပန်းခွေချပြီး အလေးပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**ကျေးသောင်း**

(၇၂) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ကျေးသောင်းမြို့ ပိတောက်ရွှေဝါရပ်ကွက်လမ်းဆုံ ဗိုလ်ချုပ်မြင်းစီးရပ်တုရှေ့တွင် ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်အလံနှင့် ကျဆုံးလေပြီးသော ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား အလေးပြုပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကျေးသောင်းခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီအဖွဲ့အစည်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပရဟိတအဖွဲ့များ၊ ရပ်ကွက်အလိုက် ပြည်သူများက အဖွဲ့အလိုက် လွမ်းသူပန်းခွေချ အလေးပြုကြသည်။

**ကျော်စိုး (ကျေးသောင်း)**



**ကွန်ဟိန်း**  
ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ကွန်ဟိန်းမြို့ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်၌ (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပသည်။ **(အပေါ်ပုံ)**

**မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)**

**မန္တလေး**  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်ကာ ခင်းကျင်းပြသသော အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ်ပြခန်းကို မန္တလေးမြို့ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် မန္တလာသီရိအဆင့်မြင့်အားကစားကွင်းအတွင်း၌ ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၇ နာရီမှစတင်၍ ပြသရာ လာရောက်လေ့လာသူများ အထူးစည်ကားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

**သန်းဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)**

**ကသာ**  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာမြို့တွင် ဇူလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၇ နာရီခွဲက အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနား ကျင်းပရာ ကသာမြို့ အမှတ် (၄) ရပ်ကွက်လမ်းမတော်လမ်း ဗိုလ်ချုပ်မြင်းစီးရပ်တုရှေ့မှ အမှတ် (၃) ရပ်ကွက်ရှိ အာဇာနည်ကျောက်တိုင်ကွင်းသို့ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ ခရိုင်စီ/ခန့် ဥက္ကဋ္ဌ၊ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် ခရိုင်/ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်များ၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ပြည်သူများ စုစုပေါင်း ၃၅၀၀ ကျော်က လမ်းလျှောက်ချီတက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

**လူအောင်(ကသာ)**

**မိုးကောင်း**  
ကချင်ပြည်နယ် မိုးကောင်းမြို့၌ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၉ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက မိုးကောင်းမြို့တော်ခန်းမတွင် ကျင်းပသည်။

**ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)**

**မြဝတီ**  
ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့သောင်ရင်းခန်းမတွင် ပြုလုပ်သည့် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံးနှင့် ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။ ကရင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန့်ဇင်အောင်၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးတေဇာအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က ဆုရကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဆုများချီးမြှင့်သည်။

**ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)**



**ရန်ကုန်**  
ရန်ကုန်မြို့ အလုံမြို့နယ် ဆင်မင်းရပ်ကွက် အလုံလမ်းရှိ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးရုံးခန်းတွင် ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက (၇၂) နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ဟောပြောပွဲနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ ကဗျာရွတ်ဆို ပြိုင်ပွဲ၊ ဉာဏ်စမ်းပဟေဠိပြိုင်ပွဲများကို ကျင်းပခဲ့သည်။ **(အပေါ်ပုံ)**

**တင်ဝင်းတင်**

**ပြည်**  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်မြို့တွင် (၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ပြည်မြို့ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း မြင်းစီးကျောက်ရပ်တွင် ကျင်းပရာ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ပရဟိတအသင်းအဖွဲ့များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ အရပ်ဘက် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်သူများက လွမ်းသူပန်းခွေချ အလေးပြုခဲ့ကြသည်။

**မောင်ရွှေဝင်း**

### အာဆီယံ ယူ-၁၅ ပြိုင်ပွဲအတွက် မြန်မာအသင်း အပြီးသတ်ပြင်ဆင်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉  
မြန်မာ ယူ-၁၅ အမျိုးသားအသင်းသည် ဇူလိုင် ၂၇ ရက်မှ ဩဂုတ် ၉ ရက်အထိ ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် ၂၀၁၉ အာဆီယံ ယူ-၁၅ ပြိုင်ပွဲအတွက် အပြီးသတ်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

မြန်မာ ယူ-၁၅ အသင်းသည် ယင်းပြိုင်ပွဲအတွက် ပဏာမကစားသမား ၃၅ ဦးဖြင့် လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်လျက်ရှိပြီး နည်းပြချုပ်ခန့်အပ်နိုင်ခြင်းမရှိသေးသောကြောင့် ယခင် နည်းပြချုပ် ဂျပန်နိုင်ငံသား တာကမာမာ ဆက်လက် ကိုင်တွယ်လေ့ကျင့်ပေးလျက်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် မြန်မာ ယူ-၁၅ အမျိုးသားအသင်း အတွက် ဇူလိုင်လဆန်းကတည်းက နိုင်ငံခြားသား နည်းပြ သစ်တစ်ဦး ခန့်အပ်ရန် စီစဉ်ခဲ့သော်လည်း နယ်သာလန် နိုင်ငံသား နည်းပြတစ်ဦးနှင့် သဘောတူညီမှုရပြီးမှ နောက်ဆုံးအချိန်တွင် ပျက်ပြယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ ၎င်းနေရာ တွင် အခြားတစ်ဦးခန့်အပ်နိုင်ရန် စီစဉ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ယူ-၁၅ အသင်းအတွက် လျှောက်လွှာခေါ်ယူခဲ့သည့် နည်းပြ ၁၀၀ ကျော်မှ နောက်ဆုံးဆန်ခါတင်ရွေးချယ်ထားသော သုံးဦးအနက် ကျန်နှစ်ဦးကို ပြန်လည်စစ်ကာ ဂျာမနီနိုင်ငံသား နည်းပြနှင့် အကြိုသဘောတူညီမှုရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း ရန်ကုန်မြို့သို့ ရောက်ရှိ လာမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်နှင့် အပြီးသတ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် ညှိနှိုင်းမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ ယူ-၁၅ အသင်းသည် ယခုပြိုင်ပွဲအတွက် မတ်လကတည်းက စခန်းဝင်လေ့ကျင့်ခဲ့ပြီး တရုတ် ယူ-၁၆ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲနှင့် တောင်ကောင် ယူ-၁၅ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သလို ဇူလိုင်လဆန်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံ ၌ ကာလတိုလေ့ကျင့်ပြီး တရုတ် ယူ-၁၅ လက်ရွေးစင် အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲကစားရာ နှစ်ဂိုးဂိုးမရှိဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့ သည်။

ရှင်းထက်ဇော်



မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော် မသန်စွမ်းကစားသမားများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။

### အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် လူမှုရေးလုပ်ငန်းများ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဦးဇော်ဇော် တာဝန်ပေးခြင်းခံရ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉  
အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော်သည် အာရှဘောလုံး အဖွဲ့ချုပ် (AFC)၏ လူမှုရေးလုပ်ငန်းများ တာဝန်ယူဆောင် ရွက်ရေးကော်မတီ (AFC Social Responsibility Com- mittee) ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ခန့်အပ်ခြင်းခံရသည်။

အဆိုပါ လူမှုရေးလုပ်ငန်းများ တာဝန်ယူဆောင်ရွက် ရေးကော်မတီကို ယခင်က ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံမှ Ahmed Eid S. AL Harbi က ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောက်ရွက်ခဲ့ပြီး ယခုသက်တမ်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော်က ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်များ လွှဲပြောင်းထမ်း ဆောင်သွားမည်ဖြစ်သည်။

လူမှုရေးလုပ်ငန်းများ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရေး ကော်မတီအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် (ဖီဖာ)၊ ဥရောပဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် (UEFA) နှင့် နိုင်ငံတကာလူမှုရေး အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းကာ အာရှတိုက်အတွင်းရှိ နိုင်ငံများ၏ လူမှုရေးလုပ်ငန်းများကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်သည်။

ဦးဇော်ဇော်သည် ယခုနှစ်အတွင်း ပြန်လည်ရွေးချယ် တင်မြှောက်သည့် အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ် ရွေးချယ်ခြင်းခံရပြီး မြန်မာဘောလုံးသမိုင်းတွင် ပထမဆုံး အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်

ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခံရခြင်းဖြစ်သည်။ ဦးဇော်ဇော်သည် မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ၂၀၀၅ ခုနှစ်တွင် စတင်တာဝန်ထမ်းဆောင် ခဲ့ပြီး ၎င်းလက်ထက်တွင် လက်ရွေးစင်နှင့် သက်တမ်း အလိုက် လူငယ်လက်ရွေးစင်အသင်းများမှာ နိုင်ငံတကာ ပြိုင်ပွဲများတွင် ထိုက်သင့်သည့်အောင်မြင်မှုများရခဲ့သလို မြန်မာဘောလုံးသမိုင်းတွင် ပထမဆုံးအဖြစ် ၂၀၁၇ ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်ပွဲခွင့်ရခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ဦးဇော် ဇော်လက်ထက်တွင် အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ချီးမြှင့် သည့် Dream Asia Awards ရရှိခဲ့သလို အာဆီယံဘောလုံး အဖွဲ့ချုပ်ကချီးမြှင့်သည့် အကောင်းဆုံးဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် ဆုကို ၂၀၁၃ နှင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် နှစ်ကြိမ်ဆက်တိုက် ရရှိခဲ့သည်။

ထို့ပြင် အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် မြန်မာ နိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော်သည် အာဆီယံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ကချီးမြှင့်သည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွက် Asean Goodwill Awards ဆု ရရှိခဲ့သည်။ ဦးဇော်ဇော်သည် ဧရာဝတီဖောင်ဒေးရှင်းတည်ထောင်ကာ လူမှုရေးအကျိုးပြု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသူဖြစ်ပြီး လိုအပ်သည့်နေရာ များတွင် လှူဒါန်းခြင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်သည့် နေရာဒေသများတွင် လှူဒါန်းမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သူ ဖြစ်သည်။

သတင်း-ဇိုးသော်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-MFF

○ MNL မှ  
အိမ်ကွင်းကစားရမည်ဖြစ်သောကြောင့် ယင်းနှစ်သင်း အနက် အနိုင်ရသည့်အသင်းသာ ရန်ကုန်အသင်းကို ဆက်လက်ဖိအားပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ခုနှစ်ပွဲဆက် နိုင်ပွဲပျောက်ဆုံးနေသည့် ရတနာပုံအသင်းသည် ယခု တစ်ပတ်တွင် အိမ်ကွင်း ပြန်လည်ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ပွဲပြန်ရရန် ကြိုးပမ်းရမည်ဖြစ်သည်။

တန်းဆင်းဇုန်မှ ရှန်ထွက်နိုင်ရန် အမှတ်လိုနေသည့် မကွေး၊ ဒဂုံ၊ Southern၊ Chinland နှင့် ဇွဲကပင်အသင်း တို့၏ ရှန်းကန်မှုများကိုလည်း စောင့်ကြည့်ရမည်ဖြစ်သည်။

ပွဲစဉ် ၁၆ အပြီးတွင် ရန်ကုန်အသင်းက ၃၃ မှတ်ဖြင့် ဆက်လက်ဦးဆောင်နေပြီး ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းက ၃၂ မှတ်၊ ဧရာဝတီအသင်းက ရမှတ် ၃၀ ဖြင့် အနီးကပ် ဖိအားပေးလျက်ရှိသည်။ ယင်းအသင်းများနောက်တွင် ရခိုင်အသင်းက ၂၆ မှတ်၊ တံသာဝတီအသင်းက ၂၅ မှတ်၊ စစ်ကိုင်းအသင်းက ၂၃ မှတ်၊ ရတနာပုံအသင်းက ၂၂ မှတ်၊ မကွေး၊ ဇွဲကပင်နှင့် Southern အသင်းတို့က ၁၅ မှတ်စီ၊ ဒဂုံအသင်းက ၁၃ မှတ်၊ Chinland အသင်းက ၁၂ မှတ် ရရှိထားသည်။

သတင်း-ရှင်းထက်ဇော် ဓာတ်ပုံ-ဇိုးညွန့်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းလှမြို့နယ် သဖန်းဆိပ်နယ်မြေရဲစခန်းမှ စခန်းမှူး၊ ရဲအုပ်မျိုးခိုင်၊ နယ်ထိန်းတာဝန်ခံ ဒုရဲအုပ် ရဲရန်အောင်တို့က ဆင်စွယ်ကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ဇူလိုင် ၁၈ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီက မှုခင်းအသိပညာပေး ဟောပြောစဉ်။



ကျော်စိုးမိုး (မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)

### ယင်းမာပင်မြို့နယ်တွင် ရေဆင်း(၁) စပ်မျိုးနေကြာမျိုးစေ့ထုတ်စံပြကွက် ကွင်းသရုပ်ပြပွဲကျင်းပ

ယင်းမာပင် ဇူလိုင် ၁၉  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်မြို့နယ် ငါးမောင်းကျေးရွာတွင် စိုက်ပျိုးထားသော မိုးရေဆင်း(၁) စပ်မျိုးနေကြာမျိုးစေ့ထုတ်စံပြကွက်အား တောင်သူပညာပေး ကွင်းသရုပ်ပြပွဲကို ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။

သီးနှံအရည်အသွေးကောင်းပြီး အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်ရေး၊ မျိုးသန့် မျိုးစေ့ထုတ်စံပြကွက်များမှ စပါးမျိုးသန့်များ ထွက်ရှိရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနရှိ ဝန်ထမ်းများနှင့် တောင်သူများပူးပေါင်း၍ လက်တွေ့ အကောင်အထည်ဖော် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ တောင်သူများကိုယ်တိုင်

မျိုးသန့်မျိုးစေ့များ စနစ်တကျထုတ်လုပ်နိုင်ရေးတို့ကို ခရိုင်မျိုးစေ့တာဝန်ခံ ဒေါ်စန္ဒာမိုးက ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ပိုးမွှားအန္တရာယ်ကင်းစေရန်နှင့် ကြိုတင်ကာကွယ်နည်း၊ ပိုးသတ်ဆေးများ စနစ်တကျ သုံးစွဲတတ်ရေးတို့ကို ခရိုင်ပိုးမွှားတာဝန်ခံ ဒေါ်တင်ဆန်းက နည်းပညာပေးဆွေးနွေးသည်။

အဆိုပါ မိုးရေဆင်း(၁) စပ်မျိုးနေကြာမျိုးစေ့ထုတ်စံပြကွက်မှ ထွက်ရှိ သော မျိုးစေ့များကို ခရိုင်အတွင်းရှိ တောင်သူများအား ပြန်လည်ဖြန့်ဝေ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ယင်းမာပင်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်မာချိုထံမှ သိရသည်။

သန်းဌေးအောင် (ကနီ)



### ငလျင်ဘေးအန္တရာယ် ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်သရုပ်ပြ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၉  
နေပြည်တော် ဒက္ခိဏစရိုင် မီးသတ်ဦးစီးဌာနက ငလျင်ဘေးဇာတ်တိုက် လေ့ကျင့်မှုကို ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဇမ္ဗူသီရိမြို့နယ် နေသိဒ္ဓိရပ်ကွက် ရှိ အမှတ်(၇) အထကတွင် ကျင်းပသည်။

ဒက္ခိဏစရိုင် မီးသတ်ဦးစီးမှူး လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ကို ကိုဦး၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးဝင်းကျော်နှင့် ရှာဖွေ ကယ်ဆယ်ရေးတပ်စု(၁)ဖြစ်သော တပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၅ ဦးမှ ငလျင်ဘေး ဇာတ်တိုက် လေ့ကျင့်မှု သရုပ်ပြသရာ တာဝန်ခံကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ညွန့်ရီနှင့် ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

မင်းမင်းလတ်(ရူပဓဇ)

### မြေပဲသီးနှံ ဓာတုဓာတ်ကြွင်းနှင့် Aflatoxin မှီအဆိပ်လျှော့ချရေး နည်းပညာပေးသင်တန်းဖွင့်

ညောင်ဦး ဇူလိုင် ၁၉  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ်အတွင်း တောင်သူများ မြေပဲသီးနှံစိုက်ပျိုးရာတွင် သီးနှံ အထွက်နှုန်း တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရန်နှင့် မြေပဲ သီးနှံများတွင် ဓာတုဓာတ်ကြွင်းနှင့် Aflatoxin မှီအဆိပ် ပါဝင်မှု လျှော့ချနိုင်ရန်အတွက် ရည်ရွယ်၍ ဖွင့်လှစ်သည့် မြေပဲသီးနှံ ဓာတုဓာတ်ကြွင်းနှင့် Aflatoxin မှီအဆိပ်လျှော့ချရေး တောင်သူနည်း ပညာပေးသင်တန်းကို ဇူလိုင် ၁၇ ရက် မွန်းလွဲ ၂

နာရီက ညောင်ဦးမြို့နယ် နပွလင်ကျေးရွာအုပ်ချုပ် ရေးမှူးရုံး၌ ကျင်းပသည်။

ညောင်ဦးမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်ဌေးရီနှင့်အဖွဲ့က မြေပဲသီးနှံစိုက်ပျိုး ရာတွင် ဓာတုဓာတ်ကြွင်းနှင့် Aflatoxin မှီအဆိပ် လျှော့ချရေးနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ဓာတုလွတ် မြေပဲ စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်များ၊ သီးနှံပိုးမွှားရောဂါ ကြိုတင် ကာကွယ်ရန်နည်းလမ်းများ၊ ပိုးသတ်ဆေးစနစ် တကျ သုံးစွဲမှုနည်းစနစ်များ၊ ဇီဝမြေဩဇာပြုလုပ်

သုံးစွဲနည်းများ၊ Aflatoxin မှီအဆိပ် ပါဝင်မှုနည်း အောင် ဆောင်ရွက်ရန်အချက်များ၊ သီးနှံသက် တမ်းတစ်လျှောက်နှင့် သီးနှံသိုလှောင်သိမ်းဆည်း ချိန်အထိ သိရှိလိုက်နာရမည့် ဆောင်ရွက်ရန် အချက်များကို ဆွေးနွေးပို့ချပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါ သင်တန်းသို့ ညောင်ဦးမြို့နယ် နပွလင် ကျေးရွာနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ ဒေသခံတောင်သူ ၉၆ ဦး တက်ရောက်သင်ကြား ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရဲဝင်းနိုင် (ညောင်ဦး)

# အာဇာနည်ဆိုတာ ...

## သန်းမြင့်အောင်

အာဇာနည်ဆိုတာ “သူတကာပြုနိုင်ခဲ့တာကို ပြုချင်သူ၊ ပြုတတ်သူ၊ ပြုနိုင်သူ၊ ပြုရသူ၊ ပြုဖြစ်သူ” ကို အာဇာနည်ဟုခေါ်ပါသည်။

သည်လိုကောင်းမြတ်တဲ့အရာတိုင်းမှာ အများအတွက် မိမိရဲ့ရပိုင်ခွင့်နဲ့ ကိုယ်ကျိုးစီးပွားများကိုသာမက အသက်ကိုပင်စွန့်လွှတ်ရသော စိတ်ဓာတ် ပိုင်ရှင်များအကြောင်း မျှဝေသင်ကြားသည့်အခါတိုင်းလိုလို လူငယ်တွေကို ကျွန်ုပ်တို့ပြောပြခဲ့သည့် စကားရပ်လေး ဖြစ်ပါတယ်။

အဲဒီစကားရပ်တွေ၊ အကြောင်းအရာတွေကိုလည်း လက်ဆင့်ကမ်းနိုင်ခဲ့ တာကလည်း အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာသို့လက် ကျွန်ုပ်တို့ ကျေးဇူးရှင်ဆရာကြီး ဦးသစ်ဆန်းလွင်ရဲ့သင်ကြားပို့ချမှုများထဲက နားရည်ဝ နေခဲ့လို့ဖြစ်ပါတယ်။ သည်လိုပဲ လက်ဆင့်ကမ်းခြင်းယဉ်ကျေးမှုတစ်ခု အဖြစ် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများရဲ့ အမည်နာမများကို မျိုးဆက် ကွာခြားသွားသော ကလေးများ အလွယ်တကူကျက်မှတ်နိုင်စေဖို့အတွက် ဆရာမကြီးဒေါ်သောင်းရွှေ(ကျွန်ုပ်တို့မိသောမှတ်တမ်းစာရွက်ကလေး အရ) ရေးသားခဲ့သော ကဗျာကလေးကို ရွတ်ဆိုလေ့ကျင့်စေရင်းနှင့်ပင် ကျဆုံး သွားသော ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်တကွ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီး တစ်ဦးချင်းစီရဲ့ ဘဝနှင့်လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုသမိုင်းပါဝင်တဲ့ အတ္ထုပ္ပတ္တိ တွေကို လေ့လာဖတ်ရှုဖို့ တိုက်တွန်းရပါတယ်။

**အာဇာနည်၊ အာဇာနည်ကိုဦးအာဇာနည်  
အောင်ဆန်းဇာနည် (၁)လိုမှတ် ခိုများမမေ့အပ်  
မမေ့အပ်တဲ့ဗိုလ်ချုပ်အစ်ကို  
ဦးဘဝင်းကို (၂)လိုဆို**

- စစ်ထွန်းကို(၃)လိုထား မိုင်းပွန်ဒိုစော်ဘွား
- သခင်မြကို(၄)မှတ်ပါ၊ မန်းဘခိုင်ကို(၅)လိုမှတ်
- (၆)က ဦးရာဇာတ်
- (၇)လိုပဲ ခိုဆိုလို ဒီးဒုတ်ဦးဘချို
- ဦးအုန်းမောင်ကို(၈)လိုရေး
- (၉)က ရဲဘော်ထွေး။
- သွေးအိုင်ဗွတ်မှာကြွေခဲ့ရှာ၊ အာဇာနည်ကြီးကိုဦးပါ။
- ဗမာပြည်ဟာ ကျွန်နဲ့ဝေး။
- အာဇာနည်များသွေးနဲ့ဆေး

ဆိုတဲ့ ကဗျာလေးကို မူရင်းစာဆိုနဲ့ စကားလုံးပေါင်းစည်းမှု ကွာဟနိုင်ပေမယ့် အမည်နာမတွေကို အဓိကမှတ်သားနိုင်စေဖို့ ဖတ်မိသမျှထဲက မျှဝေရပါတယ်။ အာဇာနည်နေ့အကြောင်း ပြောရတဲ့ ဟောပြောပွဲတွေ၊ ဆွေးနွေးပွဲတွေ ကလေး တွေရဲ့ စကားပိုင်းတွေမှာ အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေအကြောင်းကို အဓိကပြောရင်းကပဲ အာဇာနည်နေ့ဖြစ် လာမယ့် ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်နေ့မှာ အစည်းအဝေးမမီ မတက်လိုက်ရလို့ သေကံမှလွတ်မြောက်ခဲ့သူ ဝန်ကြီးစောစံဖိုးသင်နဲ့ အခြားမျိုးချစ်ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများအကြောင်းကိုပါ ကလေး တွေစာဖတ်ကျင့်နဲ့ တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်တွေ ကူးစက်လာစေဖို့ ဖတ်ဖူးမှတ်ဖူး သမျှတွေထဲက စာအုပ်စာပေတွေကို လေ့လာနိုင်ကြစေဖို့ ရှာဖွေပေးရပါတယ်။ အသက်အရွယ်နုငယ်လေး၊ အလွန်အင်မတန်ရိုးသားဖြူစင်လေ ဖြစ်တဲ့ကျွန်ုပ်တို့ ရင်သွေးတွေအတွက် လက်ဆင့်ကမ်း ချန်ထားရစ်ရမယ့် “အမွေ” ဟာ ပညာ၊ စာရိတ္တနဲ့ တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ သမိုင်းဝင်ထင်ရှားတဲ့ အမှတ်တရနေ့တွေထဲမှာ တစ်နိုင်ငံလုံး ကြိမ်မီးအုံးသလို လိုက်လံကြေကွဲ လွှမ်းဆွတ်မှုတွေနဲ့အတူ မေ့မရနိုင်တဲ့အာဇာနည်နေ့ဟာ ဘာသာတစ်ခုတည်း၊ လူမျိုးတစ်မျိုး တည်းအတွက် ဘာသာဝင်တစ်စုထဲက လူမျိုးတစ်မျိုးက လုပ်ခဲ့တာ မဟုတ်ဘူး ဆိုတာကိုလည်း ကလေးတွေသိစေဖို့ လိုပါတယ်။

ဒါမှပဲအရေးကြီးရင် သွေးနီတယ်ဆိုတဲ့ မြန်မာစကားဟာ ကျွန်ုပ်တို့ သားသမီးတွေအတွက် ပိုလေးနက်တဲ့အဓိပ္ပာယ်ကိုပေးစွမ်းနိုင်မှာပါ။

တမြေတည်းနေ၊ တရေတည်းသောက် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဖိုတင်းနေထိုင်ကြတဲ့ဘာသာစုံ၊ လူမျိုးစုံရဲ့ မြင့်မြတ်တဲ့ စိတ်ဓာတ်နဲ့ တိုင်းပြည်အတွက် စွန့်လွှတ်စွန့်စားပုံတဲ့ မှန်ကန်တဲ့အသိ၊ ဖြောင့်မတ်တဲ့အတွေးအခေါ်၊ ညီညွတ်တဲ့အင်အားကို နောင်လာနောက်သား တွေအလေးထားဖို့အရေးကြီးတဲ့ စိတ်ဓာတ်အမွေကို လက်ဆင့်ကမ်းပေး နိုင်မှ ငြိမ်းချမ်းတဲ့လူ့အဖွဲ့အစည်းကို တည်ဆောက်နိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့် အာဇာနည်နေ့ကိုမမေ့နိုင်ကြသလို၊ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင် ကြီးတွေရဲ့ ကျေးဇူးကိုသိတတ်ကြသလို၊ အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေရဲ့ စိတ်ဓာတ်ကိုလည်း အတုယူတတ်ကြဖို့လိုပါတယ်။

အဲဒီစိတ်ဓာတ်အမွေကို လက်ဆင့်ကမ်းပေးဖို့က ကျွန်ုပ်တို့တစ်တွေရဲ့ တာဝန်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဘာသာလူမျိုးတွေ ဘယ်လိုပဲကွဲကွဲ၊ တိုင်းချစ်ပြည်ချစ် စိတ်ကို တစ်စိတ်တည်းထားမယ်ဆိုရင် ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံမှာ အမုန်းတရားတွေ ဆိတ်သုဉ်း၊ ပဋိပက္ခတွေချုပ်ငြိမ်းပြီး ညီညွတ်ခြင်းအရွှေမှာအတူ ပျော်မွေ့ လျှောက်လှမ်းရင်း ငြိမ်းချမ်းခြင်းပန်းတိုင်ဆီ အမြန်ဆုံးဆိုက်ရောက်နိုင်ကြ စေချင်ပါသည်။

အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေကို ချစ်ခင်လွမ်းဆွတ်သလို အာဇာနည် စိတ်ဓာတ်ကိုလည်း မြတ်နိုးစွာမွေးမြူနိုင်ကြပါစေ။

### ဧရာဝတီမြစ်ရေ ဝင်ရောက်မှုကြောင့် ကျောင်း ၁၃ ကျောင်း ယာယီပိတ်ထားရ

**မတ္တရာ ဇူလိုင် ၁၉**  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မတ္တရာမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၁၃ ကျောင်းမှာ ဧရာဝတီမြစ်ရေ ဝင်ရောက်လာမှုကြောင့် ယာယီပိတ်ထားရကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။  
မြစ်ရေဝင်ရောက်မှုကြောင့် အထက(မွေပုံကန်)၊ အမက(စစ်ကုန်း)၊ အလက(ခွဲ)မြေကြည်ကုန်း၊ အမက(သမင်ခြံ-၂)၊ အထက(ခွဲ) ဥဒိန်၊ အထက(ခွဲ) ညောင်ကုန်းတောင်၊ မူလွန်-ဒေါင်းကျွန်း(မြောက်)၊ အထက(ခွဲ)လှိုင်ကျွန်း၊ အမက မွေပုံကန်(န)၊ အထက(မိုးကြိုး)၊ အထက(သုံးဆယ်ပေး)၊ မူလွန် (သဲကျွန်း) နှင့် မူလွန်(ဟာသာရွာသစ်) စုစုပေါင်း ကျောင်း ၁၃ ကျောင်းမှာ ယာယီပိတ်ထားရကြောင်း သိရသည်။ ဧရာဝတီမြစ်ရေဝင်ရောက်မှုမှာ မတ္တရာမြို့နယ်အတွင်း၌ ဆက်လက်မြင့်တက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
**စိုးကျော်သူထွေး(မတ္တရာ)**



### မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် အသိပညာပေးဟောပြော

**စလင်း ဇူလိုင် ၁၉**  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စလင်းမြို့နယ် တညောင် အထက၌ ဇူလိုင် ၁၇ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်တားဆီးနှိမ်နင်းရေး အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲ ကျင်းပသည်။  
တညောင်ရဲစခန်းမှူး၊ ရဲအုပ်အောင်သိန်းက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် ကြိုတင် ကာကွယ်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် တားဆီးနှိမ်နင်းရေးကိစ္စများကို အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
**စစ်ကြည်(စလင်း)**

### ကျေးလက်နေပြည်သူများထံ သောက်သုံးရေလှူဒါန်း

**ညောင်ဦး ဇူလိုင် ၁၉**  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် မြေသင်းတွင်းကျေးရွာတွင် အစိစစ် စက်ရေတွင်း ချို့ယွင်းသွားသဖြင့် ဒေသခံကျေးလက်နေပြည်သူများ သောက်သုံး ရေရှားပါးမှုအခက်အခဲများ ကြုံတွေ့နေရကြောင်း သိရသဖြင့် ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပုဂံမြို့ရတနာဘုံစံတောရေမွှေရိပ်သာကျောင်းတိုက် နာယကဆရာတော် ဦးသာဂရဦးစီးတည်ထောင်ထားသည့် ဖြူစင်မေတ္တာ(ရေ/သွေး)ပရဟိတလူမှု ကူညီရေးအသင်းက သောက်သုံးရေများ ဖြန့်ဝေလှူဒါန်းပေးခဲ့သည်။  
ညောင်ဦးမြို့နယ် မြေသင်းတွင်းကျေးရွာသည် အိမ်ခြေ ၂၀၀ ခန့်၊ လူဦးရေ ၁၀၀၀ ကျော်ရှိကာ ဒေသခံကျေးလက်နေပြည်သူများမှာ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းနှင့် တွဲဖက်ပြီး တစ်ပိုင်တစ်နိုင် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကို စီးပွားဖြစ်လုပ်ကိုင်ကြပြီး သောက်သုံးရေ အတွက် ကျေးရွာရှိ အစိစစ်စက်ရေတွင်းကို မှီခိုအားထားပြုနေရကြောင်း သိရ သည်။  
ဖြူစင်မေတ္တာ (ရေ/သွေး) ပရဟိတလူမှုကူညီရေးအသင်းမှ ရေလှူအသင်းသား များက ဂါလန် ၁၅၀၀ ဆံ့ ရေသယ်ယာဉ်တစ်စီးဖြင့် အုတ်ရေကန်အတွင်း ဖြည့်တင်း ပေးခြင်း၊ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းအတွက် ဂါလန် ၁၅၀၀ ဆံ့ ရေသယ် ယာဉ်တစ်စီးနှင့် ဝါခင်းကြီးကျေးရွာအုပ်စု ကျောက်တိုင်တိုက်ရှိ ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းအတွက် ဂါလန် ၁၅၀၀ ဆံ့ ရေသယ်ယာဉ်နှစ်စီးဖြင့် သွားရောက်လှူဒါန်း ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
**ရဲဝင်းနိုင် (ညောင်ဦး)**

### ကျောင်းသားများအတွက်သောက်သုံးရေစင်လှူဒါန်း

**မိတ္ထီလာ ဇူလိုင် ၁၉**  
မိတ္ထီလာမြို့နယ် ပျဉ်သာကျေးရွာ အလက (ခွဲ) တွင် ပညာသင်ကြား နေသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် သောက်သုံးရေ သိုလှောင်နိုင်ရန် ဂါလန် ၈၀၀ ဆံ့ သောက်သုံးရေစင်တစ်ခုအား ရန်ကုန် မြို့နေ ပျဉ်သာကျေးရွာဇာတိဇွား အလှူရှင်တစ်ဦးက ဆောက်လုပ် လှူဒါန်းကြောင်း သိရသည်။  
“ကျွန်တော်ချွေးနဲ့စာထဲကနေ ကိုယ့်ဇာတိရွာဖြစ်တဲ့ မိတ္ထီလာ ပျဉ်သာကျေးရွာက အလက(ခွဲ) ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးတွေ အတွက် လိုအပ်နေတဲ့ အမြင့်ပေ ၂၀ ရှိပြီး ရေဂါလန် ၈၀၀ ဆံ့တဲ့ သောက်သုံးရေကန်ကို ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းတာပါ။ ဒီသောက်သုံး ရေစင်အတွက် ကျပ် ၁၆ သိန်းခန့် ကုန်ကျပါတယ်။ သန့်စင်ခန်းအဆောက် အအုံတစ်ခုအပါအဝင် ကျောင်းဆောင်တွေ၊ အားကစားလေ့ကျင့်ခန်း လုပ်တဲ့ပစ္စည်းလေးတွေကိုလည်း လှူဒါန်းပေးမှာပါ” ဟု ရန်ကုန်မြို့ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်နေ အလှူရှင်ဦးနေဝင်းက ပြောသည်။  
အဆိုပါ ပျဉ်သာကျေးရွာ အ-လ-က(ခွဲ)ကျောင်းတွင် ပျဉ်သာကျေးရွာ အပြင် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ကျိုတ်ပုလဲ၊ ပိတောက်ပင်၊ ရုံးတောကြီး၊ ကံကြီးကျေးရွာများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၂၉၀ တက် ရောက်ပညာသင်ယူလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
**ချမ်းသာ (မိတ္ထီလာ)**

### ဧရာဝတီမြစ်ရေမြင့်တက်မှုကြောင့် စိုက်ပျိုးမြေ ဧကပေါင်း ၈၀၀၀ ကျော် ရေနစ်မြုပ်

**မြစ်ကြီးနား ဇူလိုင် ၁၉**  
ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း ဧရာဝတီမြစ်အထက်ပိုင်း၌ မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်း ခဲ့သဖြင့် ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ဗန်းမော်မြို့၌ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၁၂၂၂ စင်တီမီတာအထိ မြင့်တက်ခဲ့ပြီး အဆိုပါ မြစ်ရေမြင့်တက်လာမှုကြောင့် ဗန်းမော်ခရိုင်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စုများ၌ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးမြေများအပါအဝင် လယ်ဧကပေါင်း ၁၀၀၀၀ ကျော် ရေကြီးနစ်မြုပ်ခဲ့သည်။  
ဧရာဝတီမြစ်ရေမြင့်တက်လာမှုကြောင့် ဗန်းမော်ခရိုင်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုများအတွင်း လူနေအိမ်များသို့ ရေဝင်ရောက်ခဲ့သည့်အပြင် ဗန်းမော်မြို့နယ်အတွင်း စိုက်ပျိုးမြေဧကပေါင်း ၈၅၆၀ ရေဝင်နစ်မြုပ်နေကြောင်း မြို့နယ် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။  
မြစ်ရေကြီးမှုကြောင့် ဗန်းမော်မြို့နယ်အတွင်း စပါးစိုက်ဧကပေါင်း ၈၂၀၄ ဧက နှင့် အစေ့ထုတ်ပြောင်းဧကပေါင်း ၃၄၈ ဧက ရေကြီးနစ်မြုပ်ခဲ့သည်။  
အလားတူ ရွှေကျူမြို့နယ်အတွင်း စိုက်ဧကပေါင်း ၅၇၅၉ ဧကနှင့် မြို့လှမြို့ အတွင်း စိုက်ဧကပေါင်း ၃၆ ဧက၊ မံစီမြို့နယ်အတွင်း၌ စိုးမိုးစိုက်ဧကပေါင်း ၅၀၄ ဧက ရေကြီးနစ်မြုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရွှေတောင်မြို့နယ် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များအား ထောက်ပံ့ငွေများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်သည့် အခမ်းအနားကို ဇူလိုင်လဒုတိယပတ် က ရွှေတောင်မြို့စစ်မှုထမ်းဟောင်းအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ကြီးဝင်းမြင့်(ငြိမ်း)က (၇၅)နှစ်အထက် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များအား ထောက်ပံ့ငွေများ ချီးမြှင့်ပေးအပ် စဉ်။  
၁၄၁

### စာပေမြင့်မှ လူမျိုးတင့်မည်

အနုပညာ၊ အားကစား

တိုက်စစ်မှူးနေမာအား ဘာစီလိုနာအသင်းက ပေါင်သန်း ၉၀ နှင့် ကစားသမားနှစ်ဦးပေါင်း၍ ကမ်းလှမ်း

ဘာစီလိုနာအသင်းဟာ တိုက်စစ်မှူးနေမာအား နူးကမ့်သို့ ပြန်လည်ခေါ်ယူနိုင်ရေးအတွက် ပေါင်သန်း ၉၀ အပြင် ကစားသမားနှစ်ဦးကိုပါ ထပ်မံအပိုဆောင်း၍ ကမ်းလှမ်း ထားကြောင်းသိရပါတယ်။

ဘာစီလိုနာအသင်းအနေနဲ့ တိုက်စစ်မှူးနေမာအား ခေါ်ယူဖို့ ဆန္ဒရှိနေတဲ့အပြင် အသင်းရဲ့ အားထားရတဲ့ ကစားသမားတွေဖြစ်တဲ့ ကော်တင်ဟို၊ ဒမ်ဘီလီ၊ ရာကီတစ် စတဲ့ကစားသမားတွေကိုလည်း စာချုပ်သစ်တွေ ချုပ်ဆိုသွားဖို့စဉ်းစားနေကြောင်းသိရပါတယ်။

ပီအက်စ်ဂျီအသင်းရဲ့ အားကစားဒါရိုက်တာ လီယို နာဒီကတော့ အသင်းရဲ့တိုက်စစ်မှူး နေမာဟာ ပီအက်စ် ဂျီအသင်းကနေ ထွက်ခွာဖို့ရှိတယ်လို့ ပြောထားပါတယ်။

တိုက်စစ်မှူးနေမာဟာ ဘရာဇီးအသင်းနဲ့ ကာတာ အသင်းတို့ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ချစ်ကြည်ရေးခြေစမ်းပွဲစဉ် မှာ ဒူးဒဏ်ရာရရှိခဲ့တာကြောင့် ဘရာဇီးအသင်းနဲ့အတူ ကိုပါအမေရိကဖလားပြိုင်ပွဲမှာ ပါဝင်ကစားခွင့် မရရှိခဲ့ပါဘူး။ တိုက်စစ်မှူးနေမာမပါဝင်နိုင်ခဲ့ပေမယ့် ဘရာဇီးအသင်းက ပီရူးအသင်းကို နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲမှာ သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိပြီး ကိုပါအမေရိကဖလားကို ရယူဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ တာဖြစ်ပါတယ်။

တိုက်စစ်မှူးနေမာဟာ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ်လက ဘာစီလိုနာအသင်းကနေ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းဆီကို ကမ္ဘာ့ ခံချိန်တင်ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် သန်း ၂၀၀ နဲ့ ပြောင်းရွှေ့ ခဲ့တာလည်းဖြစ်ပါတယ်။



ချယ်လ်ဆီးလူငယ်ကစားသမား အိုဒိုအီ တစ်ပတ်ပေါင်တစ်သိန်းဖြင့် ငါးနှစ်စာချုပ်သစ် ချုပ်ဆိုမည်

ချယ်လ်ဆီးအသင်းရဲ့ အသက် ၁၈ နှစ်အရွယ် လူငယ်ကစားသမား အိုဒိုအီဟာ အသင်းနဲ့ ငါးနှစ်သက်တမ်းရှိစာချုပ်သစ်တစ်ရပ် ထပ်တိုး ချုပ်ဆိုမှာဖြစ်ပြီး အီဒိုလို့ချုပ်ဆိုခဲ့ပါက တစ်ပတ်လုပ်ခလစာပေါင် တစ်သိန်းရရှိမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

အိုဒိုအီဟာ နည်းပြသစ်ရန်လမ်းပတ်လက်ထက်မှာ အတောက် ပဆုံးလူငယ်ကစားသမားတစ်ဦးလည်းဖြစ်လာဖို့ရှိနေတယ်လို့ သုံးသပ် သူတွေက ဆိုပါတယ်။

အင်္ဂလန်ကြယ်ပွင့် အိုဒိုအီအား ဇန်နဝါရီအပြောင်းအရွှေ့ကာလ အတွင်းက ပေါင် ၃၅ သန်းနဲ့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းက ခေါ်ယူဖို့ စီစဉ် ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ပြီးခဲ့တဲ့လကတော့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းအနေနဲ့ ပေါင်

၂၂ သန်းနဲ့သာ ထပ်မံကမ်းလှမ်းခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ချယ်လ် ဆီးအသင်းကတော့ အသင်းအတွက်အားထားရတဲ့ လူငယ်ကစားသမား အိုဒိုအီအား တစ်ပတ်လုပ်ခလစာပေါင် တစ်သိန်းအထိပေးပြီး ခေါ်ယူ ဖို့စီစဉ်ထားတဲ့အပြင် တစ်နှစ်လုပ်ခပေါင် ၁၀ သန်းအထိ တိုးမြှင့်ပေး ဖို့လည်းစီစဉ်ထားပါတယ်။

အိုဒိုအီဟာ လက်ရှိမှာ ခြေချင်းဝတ်ဒဏ်ရာ ရရှိထားတာကြောင့် အနားယူလျက်ရှိပြီး ၂၀၁၉-၂၀၂၀ တောလုံးရာသီရဲ့ ပရီမီယာလိဂ် ပြိုင်ပွဲစတင်ချိန်မှာတော့ အသင်းနဲ့အတူ ပြန်လည်ပွဲထွက်လာနိုင်မယ် လို့ တာဝန်ရှိသူတွေက ဆိုပါတယ်။

ရွှေကြယ် - ရေးသားသည်

အနုပညာ

ဘေ့စ်ဘောဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်မှာ ပါဝင်သွားဖို့ရာဆွေးနွေးနေတဲ့ နမ်ဂွန်မင်

တောင်ကိုရီးယားမင်းသား နမ်ဂွန်မင်ဟာ မကြာမီမှာ ဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်သစ်နဲ့အတူ ပရိသတ်ရှေ့အရောက်ပြန်လာဖို့ရာ အစီအစဉ်ရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ ဘေ့စ်ဘော အားကစားအကြောင်း ရိုက်ကူးသွားမယ့် ဇာတ်လမ်းတွဲတစ်ခုမှာ ပါဝင်သွားဖို့ရာ လက်ရှိမှာ ဆွေးနွေးမှုတွေ ပြုလုပ်နေကြောင်း စွန်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါ တယ်။

ဇူလိုင် ၁၉ ရက်မှာ နမ်ဂွန်မင်ဟာ ဒရမ်ဇာတ်လမ်းတွဲသစ်နဲ့အတူ ပြန်လာဖို့ရာ အစီ



အစဉ်ရှိနေကြောင်း သတင်းတွေ ထွက်လာခဲ့ပါ တယ်။ ဒီသတင်းတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး မင်းသား ရဲ့အေဂျင်စီမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက နမ်ဂွန်မင် ဟာ လက်ရှိမှာ အဆိုပါဇာတ်လမ်းတွဲကို လေ့လာနေဆဲဖြစ်တယ်လို့ဆိုပါတယ်။

နမ်ဂွန်မင်ပါဝင်သွားဖို့ရာ ဆွေးနွေးနေတဲ့ ဇာတ်လမ်းတွဲကိုတော့ “Stove League” လို့အမည်ပေးထားတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဇာတ် လမ်းတွဲမှာ ဘေ့စ်ဘောအသင်းတစ်သင်းရဲ့ ပွဲမဝင်မီ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ကြပုံတွေကို အဓိက ရိုက်ကူးထားတာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။



Cats ရဲ့အစမ်းရုပ်ရှင်ထုတ်လွှင့်

ဇူလိုင် ၁၈ ရက်မှာ “Cats” ရုပ်ရှင်အတွက် စမ်းသပ်ထုတ်လွှင့်မှုပြုခဲ့ပါတယ်။ ဒီရုပ်ရှင်မှာတော့ ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ နာမည်ကျော်များစွာဟာ ကြောင်တစ်ကောင်သဏ္ဍာန် ဝတ်ဆင်ထားတာကို လည်း တွေ့ရကြောင်း အီးအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါ တယ်။

တွမ်ဟော့ပါက တာဝန်ယူရိုက်ကူးထားတဲ့ ဒီအစမ်းရုပ်ရှင်မှာ ပေါ့ပြယ်ပွင့် တေလာဆွမ်း၊ ဂျနီဇာဟက်ဆန်၊ ဂျူဒီဒန်၊ အဲဒရစ်အယ်လ်ဘာ၊ ဂျက်ဆင်ဒယ်ရူလိုတို့ဟာ ကြောင်တွေကဲ့သို့ ဝတ်စားပြင်ဆင်ထားတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ဒီရုပ်ရှင်မှာ သရုပ်ဆောင်တွေရဲ့ အဆို စွမ်းရည်ကိုသာမက အကစွမ်းရည်ကိုလည်း တွေ့မြင်ခံစားရကြောင်း သိရပါတယ်။

ဖျော်ဖြေပွဲတွေကို ဖျက်သိမ်းလိုက်တဲ့ Psy

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကမ္ဘာကျော် တေးသံရှင်တစ်ဦးဖြစ်သူ Psy ဟာ လက်ရှိမှာတော့ သူ့ရဲ့ဖျော်ဖြေပွဲ လက်မှတ်တွေကို ဖျက်သိမ်းလိုက်ပြီ ဖြစ်ပါ တယ်။ ဒီလိုဖျော်ဖြေပွဲဖျက်သိမ်းရတာဟာ ယန်ယွန်ဆင်ရဲ့ တရားစွဲခံရမှုမှာ Psy လည်း ပါဝင်ပတ်သက်နေကြောင်း သတင်းတွေ ပေါ်ထွက်ခဲ့ပြီးနောက် ဖျော်ဖြေပွဲဖျက်သိမ်းဖို့ရာ တောင်းဆိုတဲ့ စာတွေ အများအပြား လက်ခံရရှိခဲ့တာ ကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း အော့ကေပေါ့ပီ ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ဇူလိုင် ၁၈ ရက်မှာတော့ Psy ရဲ့ ဖျော်ဖြေရေးအေဂျင်စီဖြစ်တဲ့ အင်တာပိုစ် က Psy ရဲ့တောင်းဆိုမှုကြောင့် “Water Show” ဖျော်ဖြေပွဲကို ဖျက်သိမ်း လိုက်တာဖြစ်ကြောင်းနဲ့ လက်မှတ်ဖိုးငွေ တွေကို အပြည့်အဝပြန်အမ်းပေးသွားမှာ ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ပြောကြား ခဲ့တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

အေးပြည် စုစည်းသည်

လက်ချင်းတွဲကာ အများရှေ့ပေါ်ထွက်လာတဲ့ ဆွမ်းမန်းဒပ်စ်နဲ့ ကမ်မီလာကပ်ဘဲလို့

ကျော်ကြားတဲ့ ပေါ့ပြယ်ပွင့်တွေဖြစ်ကြတဲ့ ဆွမ်းမန်းဒပ်စ်နဲ့ ကမ်မီ လာကပ်ဘဲလို့တို့ဟာ လတ်တလောမှာ လက်ချင်းတွဲကာ လော့စ် အန်ဂျလိစ်ရဲ့လမ်းတွေပေါ်မှာ အလည်ထွက်ခဲ့တာကြောင့် သူတို့ နှစ်ဦး ချစ်သူတွေဖြစ်နေကြောင်း ကောလာဟလတွေဟာ ပိုမိုခိုင်မာ လာခဲ့ကြောင်း ဟောလိဝုဒ်လိုက်ဖ်ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက် တွေအရ သိရပါတယ်။

ဇူလိုင် ၁၇ ရက်မှာတော့ ပေါ့ပီတေးဂီတစုံတွဲဟာ လော့စ်အန် ဂျလိစ်မှာ အလည်အပတ်ထွက်ကြတာပါ။ ဒီတစ်ကြိမ်မှာ သူတို့နှစ်ဦး အကြားကရင်းနှီးလွန်းတဲ့ ဆက်ဆံရေးကို လှစ်ဟပြခဲ့ပါတယ်။ လမ်းမ

ထက်မှာပင် လက်ချင်းတွဲကာ လျှောက်သွားခဲ့ကြတာကို တွေ့ရတာ ကြောင့် သူတို့ရဲ့ ချစ်ခင်မှုကို ထပ်မံကွယ်ဝှက်လိုခြင်း မရှိတော့ဘူးလို့ ဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကမ်မီလာကပ်ဘဲလို့ဟာ ချစ်သူဟောင်း မက်သရူးဟက်ဆေးနဲ့ လမ်းခွဲလိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း သတင်းတွေ ပေါ်ထွက်လာပြီးနောက် မကြာမီမှာပင် ဆွမ်းမန်းဒပ်စ်နဲ့ ဇာတ်လမ်းလည်း ထွက်ပေါ်လာတာပါ။ သူတို့နှစ်ဦးကို မကြာခဏဆိုသလို အတူတွေ့ရပေမယ့် ကာယကရင် တွေကတော့ ချစ်သူတွေဖြစ်နေကြောင်း အတည်ပြုပြောကြားခြင်း မရှိသေးဘူးလို့လည်း သိရပါတယ်။





**ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်စွာဖြင့် သာဓုဓမ္မောဓနာ ခေါ်ဆိုခြင်း**  
 မြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသူရဦးစောအောင်(သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန) အား (၁၀-၇-၂၀၁၉)နေ့က ထိုင်းနိုင်ငံ၊ မဟာချူလာလောင်ကွန်းရာဇဝိဒယလျှ တက္ကသိုလ်ကောင်စီမှ ပေးအပ်သည့် "ပြည်သူ့ရေးရာ စီမံခန့်ခွဲမှု" ဂုဏ်ထူးဆောင် ခေါ်ဆိုအား (Honorary Doctorate Degree in Public Administration) အား ပေးအပ်ဆွမ်းမြှင့်ခြင်းအတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်စွာဖြင့် သာဓုဓမ္မောဓနာ ခေါ်ဆို ပါသည်။

**စေတီယက်က ပရိယတ္တိဓမ္မာနုဂ္ဂဟအသင်းကြီး။**  
 နာယကကြီးများ၊ ဥက္ကဋ္ဌဦးတင်ဝင်း (အား/ကာ) အကျိုးတော်ဆောင်ဦးတင်အောင်၊ အကျိုးတော်ဆောင်ဦးအောင်စိုးဦး၊ အလုပ်အမှုဆောင် အသင်းသူ/သားများ။

**ရွှေတောင်ပြုံးပွဲသို့ရွှေကြေးမုံ**  
 ။ ချိုးရေယူးပွဲ၊ ညအိပ်ခန်း၊ တောင်ပြုံးပွဲနှင့် မန္တလေး-ကျောက်စိမ်းဘုရား  
 ။ တောင်ပြုံးပွဲ၊ မန္တလေး-ပြင်ဦးလွင်အနီး၊ ကိုပြုံးနန်း၊ **ဩဇာလ**  
 ။ တောင်ပြုံးပွဲ၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ စစ်ကိုင်း၊ မုံရွာ၊ ရွှေတို **(ဇ)ရက်**  
 ။ တောင်ပြုံးပွဲ၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ပုဂံ၊ ပုပ္ဖာ၊ စွယ်တော်လေး၊ အ **ထွက်မည်**  
 ။ တောင်ပြုံးပွဲ၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ တောင်ကြီး၊ ကဏ္ဍ၊ ထမ်းမင်း၊ အင်းလေးအနီး၊ (စံကာပြုံး  
 ။ တောင်ပြုံးပွဲ၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ မိုးကုတ်အနီး၊ (အဘထွက်ပွဲစုံစမ်းပါ)  
 01-240860, 01-372290, 09-400700373, 09402030373, 09445566373

**မိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ဆောင်ရွက်ပေးပါ။**  
 လှည်းလျှို့ဝှက်ရန် - ပဲခူးလမ်းမအနီး  
 ပေ (၄၀ x ၆၀)၊ ဂျေစီအုပ်  
 (၄၇)သိန်း (ညှိနှိုင်း)၊  
**09-771408547**

**ဖခင်အမည်မှန်**  
 အထက (၂) သာကေတ၊ ဒသမ  
 တန်း (F)မှ မောင်ဝင်းမြတ်သူ၏ ဖခင်  
 အမည်မှန်မှာ ဦးသန်းဇော်ဖြင့် [၁၂/  
 သကတ (နိုင်) ၁၂၉၂၀၆၂ ဖြစ်ပါသည်။  
**ဦးသန်းဇော်ဖြင့်**

**Myanmar Typical Production Co.,Ltd**

နိုင်ငံခြားရေရှည်တည်တံ့သော အဆောက်အအုံအမျိုးမျိုးနှင့် လမ်းတံတားများအတွက် ပစ္စည်းကောင်းသုံးလိုသည့်သူများကို ကျွန်တော်များ Myanmar Typical Production Co.,Ltd မှ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသည့် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံး (Deformed Bars)များအား မြောင်းတကာစက်မှုဇုန်ကြီးရုံ စက်ရုံကြီးမှ ထုတ်လုပ်နေပါသည်။

ကျွန်တော်များ၏ ထုတ်ကုန်များသည် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ဆိုက်ပြည်အလေးချိန်ပြည့်ဖြင့် HRB 500 အဆင့်ရှိသော (Deformed Bars)များကို 16mm, 18mm, 20mmနှင့် 25mm အဖြစ် ထုတ်လုပ်ပြီး ဝယ်ယူသူများကို ကျွန်တော်များမှ သံအရည် အသွေးစမ်းသပ်ထားသော ဓာတ်ခွဲခန်းအဖြေများကိုလည်း ပေးအပ်မည့် အပြင် လူကြီးမင်းကိုယ်တိုင် စမ်းသပ်လိုပါကလည်း သံချောင်းနမူနာ များကို ပေးအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

(က) စက်ရုံ၏ရုံးခွဲ အမှတ် (၁၅၈)၊ မိုးကောင်းဘုရား၊ သစ္စာလမ်းမကြီး၊ (၁၂)ရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်။  
 (ခ) စက်ရုံတည်ရာ အမှတ် (၅၀)၊ ပါရမီလမ်း၊ မြောင်းတကာစက်မှုဇုန် မှတ်တိုင်မြို့နယ်။  
 (ဂ) ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်းနံပါတ်များကတော့ -  
 ၀၁-၈၅၆၄၃၃၆၊ ၀၉-၇၇၇၇၆၁၆၆၆၊ ၀၉-၂၆၀၅၆၃၀၄၄၊  
 ၀၉-၉၇၂၃၉၀၀၀၀၊ ၀၉-၇၇၃၀၇၇၇၇  
 ကျွန်တော်များ၏ Myanmar Typical Production Co.,Ltd ၏ Facebook Web Page တွင်လည်း သိရှိလိုသည်များကို ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာနိုင်ပါသည်။

**ကမ္ဘာပေါ်တွင် အဖြစ်များသော ကင်ဆာများမှာ**  
**Most Common Cancers**

• အဆုတ်ကင်ဆာ • စီးမာရီကင်ဆာ  
 • ရင်သားကင်ဆာ • အစားအိမ်ကင်ဆာ  
 • အူမကြီးကင်ဆာ • အသည်းကင်ဆာ

**TOTAL CANCER SOLUTIONS**

ကင်ဆာရောဂါများကို စောင့်ရှောက်ပေးရန်အတွက် ကုသမှုပေးနိုင်ပါသော ဆေးကုသမှုပေးနိုင်ရန်အတွက် ကင်ဆာကုသမှုဌာနတွင် ထိုင်နိုင်ပါသည်။ ကင်ဆာအထူးကုများ မောင်ဆုတင်ကင်ဆာကုသမှုဌာန ကောင်စီမှဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါသည်။ ၀၀၀ ကော့စ်မှ လူများအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါသည်။

Dr. Uthala Nannayal  
 Dr. Myint Chit Khin  
 Dr. Myint Khin Aung

Hot lines: 09-507 1111 (ရန်ကင်း), 09-507 2222 (ရန်ကင်း), 09-200 5888 (မန္တလေး)

☆ အဆုတ်ကင်ဆာဆေးကုသမှုဌာန ☆ ဆေးရုံ ခပ် ဂေလီလီ အဆင့် ကြီး ပို့ ပေးပါသည်။ ☆ ဆရာဝန်ကြီးများနှင့် တွေ့ဆုံတိုင်ဆွဲ အဆင့်မြှင့်တင်ပေးပါသည်။  
 မျက်နှာမှန် - အမှတ်-၁၂၅(ပီ)၊ အဆောက်အအုံတိုင်လမ်း၊ (ယုန်ဟိုတယ်ရှေ့)၊ ယုန်ဟိုတယ်ရှေ့၊ ဖုန်း-၀၁-၅၅၅၄၄၀၊ ၅၅၅ ၉၉၀ Email: vmro.vejthani@gmail.com  
 မန္တလေးရုံး - အမှတ်-၁၂၄၀လမ်း၊ ရွှေလမ်းနှင့် ဂွေလမ်းကြား (မျက်စိရပ်) မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့ ဖုန်း-၀၂-၄၀၆၄၀၆၄ Email: mdy.vtn.mro@gmail.com

**ရောင်းမည်**  
 ဆေးရုံသုံးခုတင် များကို  
 ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်  
 ရောင်းချပေးနေပါသည်။  
 ၀၉-၄၅၂၀၂၂၂၅  
 ၀၉-၅၀၇၀၇၇၇  
 ၀၉-၄၂၀၁၇၀၃၄  
 Facebook: hospitalbed-ttazy

**ဖခင်အမည်မှန်**  
 ယင်းမာပင်ခရိုင်၊ ကနီမြို့နယ်၊  
 ဝင်းမနား အထကကျောင်း၊ သတ္တမ  
 တန်းမှ မောင်နိုင်မင်းထက်နှင့် တောင်နီ  
 အလက (ခွဲ)ကျောင်း တတိယတန်းမှ  
 မကြွယ်စင်ထက်တို့၏ ဖခင်အမည်မှန်  
 မှာ ဦးနိုင်မင်းစိုး [၅/ကနန(နိုင်)  
 ၁၃၂၉၁၁] ဖြစ်ပါကြောင်း။  
**ဦးနိုင်မင်းစိုး**

**အကြာမင်း ဆီးကျောက်ကြေးဆေး**  
**SET KYAR MINN Urosolve**  
 (for urinary disorders and renal stones)

ဆီးလမ်းကြောင်းကျောက်တည်ခြင်း၊ ဆီးပူခြင်း၊ ဆီးနီခြင်း၊  
 ဆီးနည်းခြင်း၊ ဆီးကျပ်ခြင်း၊ ဆီးသွားအားမရခြင်းခြင်း၊ ဆီးသွားလျှင်  
 နှာကျင်ကိုက်ခြင်း၊ ဆီးကောကောသွားခြင်း၊ ဆီးပူညောင်းကျ  
 ဖြစ်ခြင်းနှင့် ဆီးကျိတ်ရောင်ရောဂါများအတွက် သုံးဆွဲနိုင်ပါသည်။

ပိုင်ဆိုင် - အကြာမင်း ဆိုင်းရင်းမယ်ထီဇက်ရုံ - အမှတ် ၂၁၀ (၆)လမ်း၊ မြောက်ပုဂံ၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ မြောက်ပုဂံမြို့နယ်၊ ၀၉-၅၅၅၄၄၀၊ ၀၉-၅၅၅၄၄၀၊ ၀၉-၅၅၅၄၄၀

**ဥတု ရာသီ တောက်မို၏**

**ပထမဆုံး မြန်မာနိုင်ငံပီးယာနီဇီးဌာန၏ အရည်အသွေးပြည့်မီကြောင်းထောက်ခံချက်ရရှိထားသည့်**

**Since 2001**

**နေရာထိုင်းဆောင်ထား**

အရေကို  
 ဖုန်း - ၀၉-၇၃၀၀၀၀၉၉၀  
 - ၀၉-၇၃၀၀၀၀၉၉၁  
 - ၀၉-၄၅၁၇၃၀၀၀၀၅  
 - ၀၉-၄၅၁၇၃၀၀၀၀၆

**မြောက်ဥက္ကလာပ**  
 ဖုန်း - ၀၉-၄၄၄၄၄၄၄၄၄၄  
 - ၀၉-၄၄၄၄၄၄၄၄၄၄  
 - ၀၉-၄၄၄၄၄၄၄၄၄၄

**ပင်လုံလမ်း၊ ဝန်ကြီးရုံး (မြောက်ပိုင်း)**  
 ဖုန်း - ၀၉-၄၅၁၇၃၀၀၀၂  
 - ၀၉-၇၃၀၀၀၀၉၉၁

**၉-မိုင်း၊ ပြည်လမ်း**  
 ဖုန်း - ၀၉-၄၃၀၄၉၃၅၆  
**ပေါက်တော၊ အင်းစိန်**  
 ဖုန်း - ၀၉-၇၃၀၂၆၀၅၇  
 - ၀၉-၃၁၄၇၀၆၅၄

**နေပြည်တော်**  
 ဖုန်း - ၀၉-၄၉၂၀၀၀၀၀ ဖုန်း - ၀၉-၄၂၀၀၀၀၀၄၂  
 - ၀၉-၃၁၀၃၆၂၆၁ - ၀၉-၄၂၆၅၀၀၄၃၃

**Rain Flower**

**5 Year Warranty**

အရောက်ပို့  
 တပ်ဆင်  
 ရှင်းပြ

**နှစ်ဦးသဘောတူ ကွာရှင်းပြတ်စဲပြီးစီးကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**

ကျွန်ုပ်၏အမှုသည်ဖြစ်သူ ဒေါ်ဝတ်ရည်ထွေး(ဘ) ဦးကိုကိုထွေး [၁၂/စခန(နိုင်)၀၅၄၅၉၇]နှင့် ဦးမျိုးဇော်ထွန်း (ဘ)ဦးသိန်းထွန်း [၁၀/မလမ(နိုင်)၀၀၂၈၂၇]တို့သည် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး စိတ်သဘောထားချင်းတိုက်ဆိုင်မှုမရှိတော့ပါသဖြင့် ၁၂-၇-၂၀၁၉ရက်တွင် နှစ်ဦးသဘောတူကွာရှင်းပြတ်စဲခြင်း ကတိစာချုပ်ကို တရားဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးချုပ်ဆိုခဲ့ပြီးဖြစ် သည့်အပြင် တစ်ဦး၏ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးကိစ္စအဝဝတို့တွင် ကျန်တစ်ဦးမှ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်နှောင့်ယှက်ခြင်း၊ ဂုဏ်သရေ ထိခိုက်ညှိုးနွမ်းအောင် ပြုမူပြောဆိုဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုရန် ကတိပြုပြီးဖြစ်၍ ကျွန်ုပ်၏အမှုသည် ဒေါ်ဝတ်ရည်ထွေးနှင့် ဦးမျိုးဇော်ထွန်းတို့သည် ပတ်သက်ဆက်ဆံမှုမရှိတော့ပါ ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ  
 ဒေါ်ဝတ်ရည်ထွေး ဒေါ်ခင်စောဦး (စဉ်-၆၇၀၂)  
 [၁၂/စခန(နိုင်)၀၅၄၅၉၇] (တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ)  
**United Condo အခန်း -၁၁၁၊**  
**နဝဒေးလမ်းနှင့်အလံပြာဘုရားလမ်း**  
**ထောင့်၊ ဒဂုံ(၁)ကျောင်းရှေ့**  
**ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။**





ဆဋ္ဌသင်္ဂါယနာသာသနာ့သမိုင်းဝင် သီရိမင်္ဂလာကမ္ဘာအေးစေတီတော်မြတ်ကြီးကြာမှောက်ကြာလန်တွင် ရွှေစင်ရွှေပြား သက်နိုးတော်များကပ်လှူပူဇော်ရန် ငွေကျပ်တစ်သိန်းနှင့်အထက် အလှူရှင်များစာရင်းကို ဂေါဟကအဖွဲ့မှဝမ်းမြောက်စွာဖြင့်သာဓုအနုမောဒနာပြုကာ ဂုဏ်ပြုပွတ်တမ်းတင်အပ်ပါသည်။

ဂုဏ်ပြုလွှာ(၁/၂၀၁၉)

Table with 4 columns: No., Donor Name, Amount, and Address. Lists various donors and their contributions to the pagoda.

Advertisement for '3 Star' mobile phone services, including discounts and contact information.

Advertisement for 'ရွှေစည်' mobile phone services, featuring a Repeater and contact details.

Advertisement for 'ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်' (Let everyone know you can get a license), listing various license types and fees.

Advertisement for 'ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်' (You can get a license), providing details on license application and costs.

Advertisement for 'သမီးအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း' (Disinheriting a daughter), offering legal services.

Advertisement for 'အသိပေးကြေညာခြင်း' (Public notice), regarding a license application.

Advertisement for 'ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ' (Public notice regarding license application), detailing the process and requirements.



# BMW SPECIAL OFFER

အောက်ဖော်ပြပါ BMW ဆိုင်း မြို့နယ်များရှိ ဝယ်ယူသူ ဝယ်ယူမှု အခါတွင် အောက်ဖော်ပြပါ အခြေခံအားဖြင့် THE X3, THE X2, THE 3-ဆက်တိုက်ပေါ် အခြေခံအားဖြင့်

- ချေးငွေ
- ဝယ်ယူမှု
- အကောင်အထည်ဖော် ဆိုက်မင်တယ်
- နည်းစနစ်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့ အဖွဲ့ (၅) နှစ် အထိ အခမဲ့အသုံးပြုခံရမည်

အောက်ဖော်ပြပါ အခြေခံအားဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ အခြေခံအားဖြင့်

- ဝယ်ယူမှု
- နည်းစနစ်ဆိုင်ရာ (၅) နှစ် အထိ အခမဲ့အသုံးပြုခံရမည်
- ၂၄ နာရီ Roadside Assistance အခြေခံအားဖြင့် အခမဲ့အသုံးပြုခံရမည်

BMW SPECIAL OFFER အခြေခံအားဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ အခြေခံအားဖြင့် (၂၀) နာရီ အထိ အခမဲ့အသုံးပြုခံရမည်

အောက်ဖော်ပြပါ အခြေခံအားဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ အခြေခံအားဖြင့် Safety နှင့် Performance နှစ်ခုစလုံး အမြင့်ဆုံးအောင်မြင်မှုကို ရရှိရန်အတွက် BMW အားဖြင့် နည်းစနစ်ဆိုင်ရာ အခြေခံအားဖြင့် (၅) နှစ် အထိ အခမဲ့အသုံးပြုခံရမည်

Prattigo Automobiles Co., Ltd. The Exclusive Authorized BMW Dealer in Myanmar  
 No. 405, Corner of Pyaw Road and Patheingyi Street, Patheingyi Compound, Yangon, Myanmar. Tel: (+95) 9 230 9100  
 11th Floor, Tower 104, 104/104 Street, Yangon, Myanmar. Tel: (+95) 9 230 9100  
 Website: www.prattigo.com.mm | www.bmw.com.mm/BMWTHAILAND



**Asia Dragon** (အသိပေးခြင်း) Promotion  
 ၁၅.၈.၂၀၁၉ မှစ၍

**အောက်ယာ (ဖုန်းစဉ်) 12,000/-** **စုစုံ (စုစည်းစားဆွဲ) စုစု ၇၅,၀၀၀/-**  
**ငွေဆောင် (ဆောင်) 15,000/-** **မိမိတို့ ခံစားဆောင်ထားဆဲ 100,000/-**  
**ကျိတ်ထိန်း (ဆောင်) 12,000/-**

09 300 300 30, 09 300 300 90, 09 799 100 100, 09 797 100 100

**FMI လုံးချင်းအငှား**  
 ပေ(၆၀x၈၀)၊ RC ၂ ထပ်၊  
 AC-ပရိဘောဂအပြည့်အစုံ၊  
 ph: 09-5009025,  
 09-796238112

**မိခင်အမည်မှန်**  
 သုံးခွဲဖြန့်နယ်၊ အလကခွဲ (ကုန်းခဲလား)  
 အဋ္ဌမတန်းမှ မောင်ကောင်းခန့်ကျော်၊  
 ဒုတိယတန်းမှ မရေမြတ်လင်းတို့၏ မိခင်  
 အမည်မှန်မှာ ဒေါ်သက္ကဋ္ဌာဦးဖြစ်ပါကြောင်း။  
**ဒေါ်သက္ကဋ္ဌာဦး**

**အမည်ပြောင်း**  
 သာကောတမြို့နယ်၊ (၆)အနောက်  
 ရပ်ကွက်၊ ဧရာသီခို(၅)လမ်းအနောက်၊ အမှတ်  
 (၁၇၂)နေ အဖ ဦးဝင်းနောင်၊ ဇနီး(နိုင်)  
 ၁၅၄၄၄၅၀၁၀၊ အထက(၁) Grade-6 (D)  
 ခန့်နေ မောင်ညွှတ်လင်းကိုအား မောင်ထက်  
 အောင်နိုင်ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။

**စာရေးဆရာ**  
**ကျော်လင်း (ဆောက်လုပ်ရေး) ၏**  
**“အင်ဂျင်နီယာများ၏ အမှတ်တံဆိပ်အမှားလေးများ”**  
 စာအုပ်။ ပဉ္စမအကြိမ်နှင့်  
 ၂၀၁၈ခုနှစ်၊ ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်ဆရာ  
**“ သဘာဝဘေးဒဏ်ခံနိုင်ရည်ရှိသော**  
**အဆောက်အအုံများ”**  
 စာအုပ်။ စတုတ္ထအကြိမ်  
**“ထွက်တော့မည်”**  
 အမှာစာပို့ရန်။ နှင်းဆီလှိုင်စာပေ၊  
 ဖုန်း ၀၉-၅၀၆၆၆၄၉၀

**PANDA Engineering Group** Since 1999

✶ Air-Con ဖြိုခွဲ ရောင်းချ တပ်ဆင်၊ ဆေးကြော၊ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်း။  
 ✶ Air-Con အစားအစာများကို အသစ်ဖြင့်လဲထုတ်တပ်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း။  
 ✶ နေရံဆေးကြောနှင့် အဝတ်ဆေးဆေးများ ပြုပြင်ပေးပါသည်။

မိုးရာသီအထူး PROMOTION ✶ A.C Servicing 1 & 1.5 H.P  
 အစိုးရအထူးစျေးနှုန်း - 15,000 Ks (R22); 20,000 Ks (R410)  
**(1) ☎ 09 515 8803, 09 732 29024**  
**(2) ☎ 09 69 5198402, 09 253 833810**

**ထိပ်တန်း**

ဖေဖော်ဝါရီ၊ အောက်တိုဘာလများဖြင့် စီမံသို့မဟုတ် သစ်ပြားပေးသည်။

(၁) (၃)တိုက်တွင် ဝိုင်ယာမိတ်ဖွဲ့စည်းခြင်း (မိုးရာသီ) ၀၉-၄၄၀၀၅၄၂  
 ယာဉ်ဟောင်းသစ်အောင်းခြင်း ၀၉-၄၄၀၄၂၂  
 (၂) တိုက်(၃)၊ တစ်ကြည့်ဆီရုံး၊ တစ်ကြည့်လမ်းမကြီး ၀၉-၂၆၂၅၀၃၇  
 သာကော (အိုင်) အနီး ၀၉-၄၂၀၂၅၅၂  
 (၃) အမှတ်(၁၄၄)၊ ယုန်လမ်း ၀၉-၇၆၂၄၂၇၃  
 ဟန်ပြေတံတိုင်း၊ ဇွန်မြို့နယ် ၀၉-၅၀၂၆၂၇၀

**မီးဘေးရှောင် မလောင်ခင်တာ:**

**စစ်တက္ကသိုလ်၊ တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ်နှင့် တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်တို့**  
**တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းလျှောက်လွှာများ**  
**အချိန်မီပြန်လည်တင်သွင်းရန် အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်း**

စစ်တက္ကသိုလ်၊ တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ်နှင့် တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းလျှောက်လွှာများအား ၁၂-၆-၂၀၁၉ ရက်မှစ၍ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် အခမဲ့ထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ၃၁-၇-၂၀၁၉ ရက်တွင် လျှောက်လွှာများ ပိတ်သိမ်းမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် လျှောက်လွှာထုတ်ယူလိုသူများ နီးစပ်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် သွားရောက်ထုတ်ယူနိုင်ကြောင်းနှင့် လျှောက်လွှာထုတ်ယူထားသူများအနေဖြင့်လည်း ဗိုလ်လောင်းလျှောက်လွှာများအား မိမိတို့လျှောက်လွှာထုတ်ယူရရှိသည့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များသို့ လျှောက်လွှာပိတ်ရက်မတိုင်မီ အချိန်မီပြန်လည်တင်သွင်းကြရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး (ဖုန်းနံပါတ် ၀၃၆-၃၀၃၃၁၊ ၀၃၆-၃၀၃၃၈) သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး  
 ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)

ALL NEW SUZUKI **SWIFT**  
 "The Drive that Liberates Your Life"

**SUZUKI** သွပ်သုများအတွက် ပိုးရာသီအထူးပရိုမိုရှင်းအစီအစဉ်

၂၀၁၉ ဇူလိုင်လတွင် အကျင့်ခံနိုင်သည့် မီးခတ်မှုဒဏ်  
**GLX** သွပ်သုများ ၅ သိန်းပေါ့မှသာစတင်သက်သာနိုင်စေရန်  
**GL** သွပ်သုများ ၄ သိန်းပေါ့မှသာစတင်သက်သာနိုင်စေရန်

The Brand New SUZUKI **Ciaz**  
 The Icon of Glory

၂၀၁၉ ဇူလိုင်လတွင် အကျင့်ခံနိုင်သည့် မီးခတ်မှုဒဏ်  
**Ciaz** သွပ်သုများ Suzuki Genuine Seat Cover မှတ်တံ

Always Close to Your Way of Life! SUZUKI MYANMAR MOTOR CALL CENTER ☎-833-8740 MON - SAT 08:00-17:00

သစ်နှစ်ကူးကံအောင် ၂၀၂၀ (အထူးအထွေထွေ) ဝါးပင်ပျော်ရွှင်စရာအထူးအထွေထွေ - THE WINNERS (အထူး) WINNERS

**ဝါးပင်ပျော်ရွှင်စရာအထူးအထွေထွေ ဝါးပင်ပျော်ရွှင်စရာအထူးအထွေထွေ**

ပြန်ဟုတ်ရင်း၊ ဆေးဝက်ဝင် စစ်မှန်သော ပရဆေး၊ ပရည်၊ ပျားဖြင့် ဖော်စပ်ထားသောကြောင့် သံဩ လောက်အောင်အထူးပင် ဆေးရွှမ်းထက်ပြက်လှပါသည်။

**ပျားနာကိုကဲခဲ တပ်ကွေးပျောက်လို နာမည်ကျော်**

ဆေးရွှမ်းထက်လို့နာမည်ကျော် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးအကျိုးပျော်

**စိန်ဘယက် နန်းနီကျော်**

အမျိုးသမီးများအတွက်အထူးအထွေထွေ ထိုက်ခဲခြင်းထပ်မံ ချေးထားရုံဖြင့် လုပ်ပေးပါသည်။

**ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**သုတေသနနှင့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဦးစီးဌာန**  
**သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာသုတေသနဌာန**  
**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာသုတေသနဌာနအတွက် လိုအပ်သော အောက်ဖော်ပြပါ နည်းပညာဆိုင်ရာပစ္စည်း(၁၀)မျိုးအား မြန်မာ့ကွပ်ကဲရေးအဖွဲ့အစည်းမှ ဖြစ်ပေါ်စေရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

စဉ်	အမျိုးအမည်	အမျိုးအစား	အရေအတွက်	
၁။	Dell	Dell Power Edge R 740 Server Chassis-Chassis with up to 16 x 2.5" Memory-192GB,2Nos x 400GB SSD Hard Disk-5x1.2TB 10K SD Card-2 x 16GB micro SDHC/SDXC Card	၂	လုံး
၂။	Dell	Dell EMC Switch S4128T-On switch	၁	လုံး
၃။	Dell	Dell Networking N 2024	၁	လုံး
၄။	Ubiquiti	Wireless Access Point	၂	လုံး
၅။	Liebert	External battery cabinet	၄	ခု
၆။	Liebert	Adjustable Rail Kit	၅	ခု
၇။	Toten	27U Server Rack 600x1000	၁	ခု
၈။	Liebert	Liebert ITA2 10KVA/9KW UPS 230V/400V LCD Standard backup model (no Battery)	၁	လုံး
၉။	Vertiv/Liebert	42u Server Rack (H 2000 x W 800 x D1100) with Black Color & Accessories (up to 1000 kg Load)	၁	ခု
၁၀။	Legrand/SJ	20Ways "Thrupower" UK Type Socket c/w 5m 16A Cable & 32A -C- from Plug	၂	ခု

၂။ တင်ဒါပေးပို့ရမည့်ရက် - ၂၀၂၀ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၀ ရက်  
 တင်ဒါခေါ်ခေါ်ခံယူရမည့်ရက် - ၂၀၂၀ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၀ ရက်  
 တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်နေရာ- သတင်းအချက်အလက်နှင့်ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာသုတေသနဌာန၊ ပါရမီလမ်း၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
 ၃။ တင်ဒါတင်သွင်းခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက စုန်း-၀၁-၆၅၂၅၂၄၊ ၀၁-၆၅၂၅၂၅၂၄ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စိစစ်ရေးကော်မတီ

**တရုတ်စကားပြန်အဖြစ်(၆)လပြတ်သင်တန်း**

အလုပ်ပါတစ်ခါတည်း အင်တာဗျူးရမည်။  
 (၁၅) နှစ်အထွေအကြံပြု GESC တရုတ်စကားပြောစာသင်ကျောင်းမှအထူးလေ့ကျင့်သင်ကြားပေးမည်။ လစာ(၃-၆) သိန်း

ဖုန်း- ၀၉၅၀-၆၃၃၆၉၊ ၀၉၅၄-၁၀၅၉၂

**SKK Family Construction Co.,Ltd.**

မှ ရောင်းမည်။ တစ်ဖက်နှင့်အခြားတစ်ဖက်အသွယ်ယူနိုင်ပါသည်။

(က) (၁၂.၅ ပေ x ၅ ပေ) သယ်ယူကုန်ပစ္စည်း ဝါးပင်ပျော်ရွှင်စရာအထူးအထွေထွေ

တိုက်ခန်းများ

၁။ ပြည်ပတောင်အစောပိုင်း လေးခေါင်ကန်ရပ်ကွက်ရှိ (၃) ခန်း

မူပိုင် - ၂၊ ၃ လွှာ - ၁၊ ၂

၂။ ကန်တော်လမ်း လေးခေါင်ကန်ရပ်ကွက်ရှိ (၁) ခန်း

မူပိုင် - ၁ (မူပိုင်ခန်းပါ)

၃။ ကန်တော်လမ်း လေးခေါင်ကန်ရပ်ကွက်ရှိ (၅) ခန်း

မူပိုင် - ၂၊ ၃ လွှာ - ၂၊ ၅ လွှာ - ၁၊ ၂

၄။ ကန်တော်လမ်း လေးခေါင်ကန်ရပ်ကွက်ရှိ (၅) ခန်း

မူပိုင် - ၁၊ ၂ လွှာ - ၁၊ ၅ လွှာ - ၁၊ ၂

(ခ) (၂၃ ပေ x ၅ ပေ x ၅ ပေ) သယ်ယူကုန်ပစ္စည်း ဝါးပင်ပျော်ရွှင်စရာအထူးအထွေထွေ

၁။ ကန်တော်လမ်း လေးခေါင်ကန်ရပ်ကွက်ရှိ (၁) ခန်း

၂။ မူပိုင်ခန်းပါ

ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း ၅၀၅ ၅၀၅၄ ၅၂ ၅၀၅ ၄ ၅၀၅၄ ၅၀၅၄ ၀၅၅၀၅၄၀၅၄

**အများသိစေရန် ကြေညာချက်**

သာကောတမြို့နယ်၊ ၃/မာန်ပြေရပ်ကွက်၊ မာန်အောင်လမ်း၊ အမှတ် (၁၆၃၅/ဂ) တွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် (၃) ထပ်တိုက် အဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်ခွင့် ပြုပါရန် ဦးတင်မောင်းကြွ (၂) ဥက္ကဋ္ဌ၊ မာန်အောင်လမ်းယမအသင်း (လီမိတက်) ၏ GP ရရှိသူ ဦးမြင့်မောင်မောင်မှ သမဝါယမ ဦးစီးဌာန၏ ထောက်ခံချက်တင်ပြ၍ လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်နေ့မှစ၍ ရက်ပေါင်း(၁၅)ရက်အတွင်း လျှောက်ထားကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းအသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အတွင်းရေးမှူး (ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ) ကြားရေးမှူးချုပ်  
 အဆောက်အအုံဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့  
 ရန်ကင်းမြို့၊ တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**အများသိစေရန် ကြေညာချက်**

သာကောတမြို့နယ်၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ သိင်္ဂီ လမ်း၊ အမှတ်(၄၆၀/ဂ) တွင် ၁၉၁၃ ခုနှစ်တွင် (၃) ထပ်တိုက်အဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ခွင့်ပြုပါရန် ဦးတင်မောင်းကြွ (၂) ဥက္ကဋ္ဌ၊ သိင်္ဂီလမ်းယမအသင်း (လီမိတက်) ၏ GP ရရှိသူ ဦးမြင့်မောင်မောင်မှ သမဝါယမ ဦးစီးဌာန၏ ထောက်ခံချက်တင်ပြ၍ လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်နေ့မှစ၍ ရက်ပေါင်း(၁၅)ရက်အတွင်း လျှောက်ထားကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အတွင်းရေးမှူး (ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ) ကြားရေးမှူးချုပ်  
 အဆောက်အအုံဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့  
 ရန်ကင်းမြို့၊ တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**တရုတ်စကားပြန်အဖြစ်(၆)လပြတ်သင်တန်း**

အလုပ်ပါတစ်ခါတည်း အင်တာဗျူးရမည်။  
 (၁၅) နှစ်အထွေအကြံပြု GESC တရုတ်စကားပြောစာသင်ကျောင်းမှအထူးလေ့ကျင့်သင်ကြားပေးမည်။ လစာ(၃-၆) သိန်း

ဖုန်း- ၀၉၅၀-၆၃၃၆၉၊ ၀၉၅၄-၁၀၅၉၂

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ**  
**ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန**  
**ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန**  
**သက်ကြီးရွယ်အိုကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်သူသင်တန်းအတွက်**  
**လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန၊ သူနာပြုသင်တန်းကျောင်း၊ ရန်ကင်းမြို့တွင် ဖွင့်လှစ်ပို့ချမည့် သက်ကြီးရွယ်အို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်သူ (၆) လသင်တန်းသို့ အောက်ပါ သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ပြည့်စုံသူများ လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း လျှောက်လွှာခေါ်ယူပါသည်။

- ၂။ သင်တန်းဝင်ခွင့်လျှောက်ထားသူများသည် အောက်ပါအချက်အလက်များနှင့် ပြည့်စုံရမည်။
- (က) ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။
  - (ခ) အခြေခံပညာအထက်တန်း/တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲကို (ဓာတုဗေဒ၊ ရူပဗေဒ၊ ဇီဝဗေဒ) ဘာသာဖြင့် အောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။
  - (ဂ) လျှောက်လွှာပို့သည့်နေ့တွင် အသက်(၁၈)နှစ်ပြည့်ပြီး (၃၀)နှစ်ထက်မကျော်သူ ဖြစ်ရမည်။
  - (ဃ) သင်တန်းကိုပြီးဆုံးအောင် တက်ရောက်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။
  - (င) ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်သူဖြစ်ရမည်။
  - (စ) နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ လျှောက်ထားရန်မလိုပါ။
- ၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အောက်ပါတို့ကို ပူးတွဲတင်ပြရမည်။
- (က) လျှောက်လွှာမူရင်းတစ်စောင်
  - (ခ) လျှောက်ထားသူနှင့် မိဘနှစ်ပါးတို့၏ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား၊ မိတ္တူတစ်စောင်စီ
  - (ဂ) လွန်ခဲ့သော (၆) လအတွင်း ရိုက်ကူးထားသော ပတ်စ်ပို့အရွယ်ရောင်စုံဓာတ်ပုံ(၃)ပုံ
  - (ဃ) သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ဆရာဝန်၏ ကျန်းမာကြောင်း ဆေးထောက်ခံစာမူရင်း
  - (င) တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်လက်မှတ်မိတ္တူ
  - (စ) ပြစ်မှုကင်းရှင်းကြောင်း သက်ဆိုင်ရာမြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့စခန်း၏ ထောက်ခံစာ(မူရင်း) တစ်စောင်

၄။ လျှောက်လွှာပို့ရက် - ၂၃-၈-၂၀၁၉ ရက်

၅။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုခွင့်ရစာရင်းနှင့် ဖြေဆိုရမည့်ရက်ကို ၄-၉-၂၀၁၉ ရက်တွင် ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၄) နေပြည်တော်တွင် ထုတ်ပြန် ကြေညာထားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၆။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲတွင် (မြန်မာစာ/အင်္ဂလိပ်စာ/အထွေထွေဗဟုသုတ) ပါဝင်သော (၃) နာရီခွဲခွဲခွဲခွဲ ဖြေဆိုရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၇။ လျှောက်လွှာကို ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၄) နေပြည်တော် သို့ လိပ်မူ၍ လျှောက်ထားရမည်။ လျှောက်လွှာပို့ရက်ထက် နောက်ကျ ရောက်ရှိသည့် လျှောက်လွှာများနှင့် မပြည့်စုံသည့် လျှောက်လွှာများကို လုံးဝ လက်ခံစဉ်းစားမည် မဟုတ်ပါ။

၈။ သင်တန်းတက်ခွင့်ရပါက တက္ကသိုလ်/ကောလိပ် တက်နေသူဖြစ်လျှင် သင်တန်းကာလအတွင်း (တက္ကသိုလ်/ကောလိပ်) ပညာသင်ရပ်နားခွင့်ပြုကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ ကျောင်းအုပ်/အကြီးအကဲ၏ ထောက်ခံချက်မူရင်းကို ရွေးချယ်ခံရပြီး ကျောင်းဝင်ခွင့်လာအပ်သည့်အခါ ပေးအပ်နိုင်ရမည်။ (သင်တန်းတက်နေစဉ်ကာလအတွင်း မည်သည့်လက်မှတ်ရသင်တန်းမဆို လုံးဝတက်ခွင့်မပြုပါ။)

၉။ သင်တန်းဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာပုံစံကို ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန၏ Website [www.hrh.gov.mm](http://www.hrh.gov.mm) နှင့် Facebook Page [www.facebook.com/pg/hrhmohs](http://www.facebook.com/pg/hrhmohs) တွင် ကြေညာထားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၁၀။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက စုန်းနံပါတ် ၀၆၇၃-၄၁၁၀၄၇၊ ၀၆၇၃-၄၁၁၂၆၅ နှင့် ၀၆၇၃-၄၁၁၀၄၈/၄၉၊ လှိုင်ခွဲ-၈၀၇၊ ၈၀၁ သို့ တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

**မယမင်းထွန်း(ခ/သရန(နိုင်)၀၇၉၄၄၄)နှင့် အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**

ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဦးရန်စုန်းအောင်(ခ/မကန(နိုင်)၂၀၄၂၇၃)၏ ဇနီးဖြစ်သူ မယမင်းထွန်း(ခ/သရန(နိုင်)၀၇၉၄၄၄) ခင်ပွန်းဖြစ်သူ ဦးရန်စုန်းအောင်နှင့် ၎င်း၏ မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်စုန်းဆင့်တို့၏ ဂုဏ်သိက္ခာကျဆုံးစေပြီး ငွေရေးကြေးရေး အရှုပ်အရှင်ပြဿနာများအမျိုးမျိုးဖြစ်ပေါ်စေရန် အကြိမ်ကြိမ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သဖြင့် ၎င်းနှင့် တရားဝင်အကြင်လင်မယားအဖြစ် ပေါင်းသင်းနေထိုင်ခြင်းမရှိတော့ပါကြောင်းနှင့် ၎င်းပိုင်ဆိုင်သည့် ပစ္စည်းတစ်စုံတစ်ရာ မကျွန်ုပ်ရပါကြောင်း၊ ၎င်းဆောင်ရွက်သည့် ကိစ္စအဝဝမှာ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဦးရန်စုန်းအောင်နှင့် သော်လည်းကောင်း၊ မိခင် ဒေါ်ခင်စုန်းဆင့်နှင့် သော်လည်းကောင်း သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိပါကြောင်းပေးမည် မဟုတ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဦးရန်စုန်းအောင် ဦးစီးဖြင့် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၄၃၁၆/၇၉) အမှတ်(၅၃) ကြက်စင်းတွန်းရပ်ကွက်၊ ကျောက်ဆည်မြို့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စုန်း-၀၉-၅၄၁၄၉၃

**တောတောင်ခြောက်ခန်း လယ်ယာနွမ်း၏**





# အာဇာနည်နေ့ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်(ရန်ကုန်)၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်နှင့် အထိမ်းအမှတ်နေရာများတွင် ပြည်သူအများအပြား လာရောက်လေ့လာ ဂါရဝပြု

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉

(၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်(ရန်ကုန်)၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်နှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ အထိမ်းအမှတ်နေရာများတွင် ပြည်သူအများအပြား လာရောက်လေ့လာ ဂါရဝပြုကြသည်။

### ပြသထား

ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစတင်ကာ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်(ရန်ကုန်)တွင် ပြည်သူအများအပြား လာရောက်လေ့လာကြသည်။ အာဇာနည်နေ့တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက်(ရန်ကုန်)၌ အများပြည်သူ လေ့လာနိုင်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများပြုလုပ်ခဲ့ရာ ယခုနှစ် ၏ထူးခြားမှုအနေဖြင့် ဗိုလ်ချုပ်ပြတိုက် အဝင်လမ်းဘေးတစ်လျှောက်တွင် ဗိုလ်ချုပ်ရုပ်ပုံပါရှိသည့် ငွေစက္ကူများ၊ အကြွေစေ့များ၊ တံဆိပ်ခေါင်းများ၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ လွတ်လပ်ရေးဆောင်ရွက်ခဲ့မှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများကို ဗီဒီယိုပုံစံတင်ကြီး ၁၈ ခုဖြင့် ပြသထားရှိသည်။

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



(၇၂)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများ ကျဆုံးခဲ့သည့် အတွင်းဝန်ရုံးဟောင်း(ယခင်ဝန်ကြီးများရုံး)၌ ကျင်းပသည့် အလံတင်အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများကို တွေ့ရစဉ်။

## MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၇) ယခုတစ်ပတ် ဆက်လက်ကျင်းပမည်



အိမ်ကွင်းပွဲကျပ်ကစားရမည့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း။

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၉

၂၀၁၉ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၇) ကို ဇူလိုင် ၂၀၊ ၂၁ ရက်တို့တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ၂၀၁၉ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲမှာ ပြီးဆုံးရန် ခြောက်ပွဲသာလိုတော့ပြီး ပန်းဝင်ခါနီးကာလမှာ ပိုမိုစိတ်ဝင်စားစရာ ကောင်းလာသည်။

### ယှဉ်ပြိုင်ကစား

ပွဲစဉ်(၁၇) အဖြစ် ဇူလိုင် ၂၀ ရက်တွင် သုဝဏ္ဏကွင်း၌ မကွေးအသင်းနှင့် စစ်ကိုင်းအသင်း၊ YUSC ကွင်း၌ ရန်ကုန်အသင်းနှင့် ဒဂုံအသင်း၊ ပဲခူး Grand Royal ကွင်း၌ ဟံသာဝတီအသင်းနှင့် ရခိုင်အသင်း၊ ဇူလိုင် ၂၁ ရက်တွင် မန္တလေးသီရိကွင်း၌ ရတနာပုံအသင်းနှင့် Southern အသင်း၊ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ Chinland အသင်းနှင့် ဇွဲကပင်အသင်း၊ တောင်ကြီးကွင်း၌ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ဧရာဝတီအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။

ယခုတစ်ပတ်၏ စိတ်ဝင်စားစရာအကောင်းဆုံးပွဲမှာ ရှမ်းယူနိုက်တက်နှင့် ဧရာဝတီတို့ ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံနေသည့်ပွဲဖြစ်ပြီး အသင်းကြီးနှစ်သင်းဖြစ်သည့်အပြင် ဒုတိယနေရာမှ ရှမ်းနှင့် တတိယနေရာမှ ဧရာဝတီတို့ တွေ့ဆုံမှုဖြစ်သောကြောင့် ပိုမိုစိတ်ဝင်စားစရာကောင်းနေခြင်းဖြစ်သည်။ ထိပ်ဆုံးမှ ရန်ကုန်အသင်းသည် စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၁ သို့ ○

## ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

**အာဇာနည်တို့၏ စိတ်ဓာတ်၊ လုပ်ရပ်နဲ့ ကောင်းကျိုး**  
စာမျက်နှာ >> ၁၀

**အီရန်မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်တစ်စင်းကို အမေရိကန် ပစ်ချ၊ ပင်လယ်ကွေ့ဒေသတွင် တင်းမာမှုမြင့်တက်လာ**  
စာမျက်နှာ >> ၁၂

**မလေးရှားအရှုပ်တော်ပုံနှင့် ဆက်နွယ်သည့် ကန်ဒေါ်လာ သန်း ၄၀ မလေးရှားသို့ စင်ကာပူ ပြန်လွှဲပေးမည်**  
စာမျက်နှာ >> ၁၃

**ရန်ကုန်မြို့ အာဇာနည်ပိမာန်သို့ လာရောက်ဂါရဝပြုကြသည့် ပြည်သူများ၏ ရင်တွင်းစကားသံများ**  
စာမျက်နှာ >> ၁၆

**စေတနာ့သေး မေတ္တာသေး သစ္စာသေး - သေးစွမ်းထက်တာ ထွန်းရွှေဝါ ... ထွန်းရွှေဝါ ဒဏ်ကြေလိမ်းဆေးက ဆေးစွမ်းထက်ပါသည်။**